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رئیس اداره گردشگری سازمان فرهنگی، اجتماعی 
و ورزشی شهرداری اصفهان از برگزاری پنجمین 
رویداد گردشگری »نیمرخ« در عمارت سعدی خبر 

داد.

نوبت اول

موسسه فرهنگی تبلیغاتی بهمن سبز در نظر دارد تعدادی از واحدهای تجاری مراکز سینماهای  استان اصفهان  را 
از طریق مزایده عمومی به مدت 1 سال به اجاره واگذار نماید.

جهت کسب اطلاعات بیشتر و دریافت فرم مزایده از ساعت 9 الی 14 به امور سینمایی استان به نشانی ذیل مراجعه 
فرمایید.

نشانی امور سینمایی استان اصفهان : چهارباغ عباسی،طبقه اول سینما سپاهان
شماره های تماس : 32207576

موسسه فرهنگی تبلیغاتی بهمن سبز 

آدرسمتراژ )m2(محل اجارهموضوعرج

اصفهان،چهارباغ عباسی،سینما فلسطین2۰طبقه همکفبوفه سینما فلسطین۱

شهرستان میمه، سینما فرهنگ ۱۰طبقه همکفبوفه سینما فرهنگ2

فولادشهر،محله B۱-محوطه سینما فرهنگ۱۱طبقه همکفبوفه سینما فرهنگ۳

شاهین شهر،نبش میدان شهرداری۱5طبقه همکفبوفه یاسمن شاهین شهر۴

 آگهی تجدید مزایده عمومی »آگهی مزایده«
 FO-1151/00 شماره

سرد«  بریکت  تن  هزار  دو  و  تونلی  کوره  روش  به  اسفنجی  آهن  تن  هزار  »چهار  دارد  نظر  در  زمین  نهان  کاوند   شرکت 
 )با اوصاف و مشخصات فنی مندرج در اسناد(  را به صورت تحویل درب انبار کارخانه به آدرس کرمان جاده کرمان به راور
  25 کیلومتر مانده به راور از طریق مزایده به فروش برساند .بدینوسیله به اطلاع متقاضیان واجد شرایط می رساند برای دریافت ،
تکمیل و استرداد اسناد مزایده از تاریخ انتشار آگهی تا پایان ساعت کاری روز چهارشنبه مورخ 1402/09/29 به 
نشانی اینترنتی www.zaminco.com )بخش اخبار( مراجعه نموده و یا براي کسب اطلاعات بیشتر از طریق 

شماره تلفن 26370100- 021 داخلی 300 با دبیرخانه شرکت کاوند نهان زمین تماس حاصل نمایند.
لازم به ذکر است شرکت کاوند نهان زمین در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات شرکت کنندگان در مزایده مختار 

خواهد بود و شرکت در مزایده هیچ حقی براي شرکت کنندگان ایجاد نخواهد کرد.
ضمناً هزینه درج آگهی بر عهده برنده مزایده است.

معاونت بازرگانی شرکت کاوند نهان زمین

 نوبت اول 

اصفهانی کـه در روزگاری نه چندان دور 
بـاغ شـهری خوش آب وهـوا بـود این 
روزها بـا مشـکلات عدیـده ای روبه رو 
شـده و غـول توسـعه هـر روز تکه ای 
از آن را می بلعـد و صـدای خس خـس 
نفـس سـاکنان این دیار اسـت کـه هر روز بیشـتر از 
قبـل می شـود و طنین صـدای طبیعـت جای خـود را 
بـه سـرفه های ممتد شـهروندان خطه ای داده اسـت 
کـه چنیـن اوضاعـی را تـا همیـن چنـد سـال پیش 
حتی نمی توانسـتند بـاور کننـد و امـروز آن را زندگی 

می کننـد. 
پیشـروی صنایـع آلاینـده بیخ گوش مردم سـوغاتی 
شـوم بود کـه سـال های نه چنـدان دور جا پـای خود 
را باز کردند و هر بار گسـترش یافتنـد و حالا آن چنان 
جمعیـت ایـن صنایـع افزایش پیـدا کرده اسـت که 

سـاکنان مزاحم ادامـه فعالیت آنها شـده اند.
نصـف جهـان روزهـای غـرق در آلودگـی را طـی 
یکـی  را  خطـر  رنگ هـای  شـاخص ها  و  می کنـد 
پـس از دیگـری پشـت سـر می گذارنـد و همچنان 
بـه نظـر می رسـد تدبیـری بـرای درمان ریشـه ای 
ایـن معضـل وجود نـدارد. هر بـار مقصـری انتخاب 
می شـود و پـس از نخسـتین بارش و کاهـش جزئی 
آلودگـی موضـوع بـه فراموشـی سـپرده می شـود و 
بـرای چندمیـن بار مدیـرکل حفاظت محیط زیسـت 
اسـتان اصفهـان یکـی از عوامـل آلوده کننـده هوای 
کلان شـهر اصفهـان را شـرکت ذوب آهـن اعـلام 
کـرد و گفـت: از طریـق مراجـع نظارتـی و قضائـی 
وارد عمـل شـده ایم اداره کل حفاظت محیط زیسـت 
از شـرکت ذوب آهـن شـکایت کـرده اسـت این در 
حالـی اسـت کـه درصورتی که سـایر دسـتگاه ها به 
وظایـف ذاتی و رسـالت های خودشـان عمـل نکنند، 
سـازمان حفاظـت محیط زیسـت می توانـد از طریق 
مراجـع نظارتـی و قضایـی بـر علیه آنهـا اعلام جرم 

 . کند
احمدرضـا لاهیجـان زاده اظهـار داشـت: ایـن روزها 
کلان شـهر اصفهـان شـاهد آلودگـی هـوای بسـیار 
نابسـامانی اسـت و اعداد شـاخص آلودگی هوا، اعداد 
بالایـی هسـتند؛ اما یکـی از ایـن عوامـل آلوده کننده، 
شـرکت ذوب آهـن و در کنـار آن کوره هـای آجرپـزی 

دارند.  قـرار 
در  گذشـته  روز  ذوب آهـن  از  شـکایت  کنـار  در 
شـبکه های اجتماعـی ویدئویـی دست به دسـت شـد 
کـه بـه ماجـرای آلایندگی ذوب آهـن بـرای اصفهان 
دامـن زد. محتوای ویدئو حکایت از انتشـار غبار غلیظ 
از کارخانه ذوب آهن داشـت و افکار عمومی را نسـبت 

به موضوع حسـاس کـرد بلافاصله واکنـش مدیریت 
بحـران و روابط عمومـی ذوب آهـن نیز انعـکاس پیدا 
کرد. مدیـرکل مدیریت بحـران اسـتانداری اصفهان 
در واکنـش بـه این موضـوع گفت: پـس از وقوع این 
اتفـاق بلافاصلـه تیم هـای اداره کل محیط زیسـت به 
کارخانـه ذوب آهـن اعـزام و ضمن پیگیـری از طریق 
مقامـات قضایـی جهـت برخـورد بـا مسـببان ایـن 
اتفـاق، اقدامـات اولیـه به منظـور جلوگیـری از تکرار 

ایـن وقایـع تلخ صـورت گرفته اسـت. 
بـه گفتـه منصـور شیشـه فروش ۴۰ تیـم گشـت و 
نظـارت به منظـور کنتـرل و برخـورد بـا واحدهـای 
آلاینـده در اصفهـان فعـال هسـتند کـه تنهـا در 2۴ 
سـاعت با پایش تیم های گشـت و نظـارت ۹۱ منبع 
آلاینـده متخلـف شـامل ۳۰ عملیات خاکبـرداری، 2۰ 
عملیات بتـن ریزی، 2۷ کـوره آجرپـزی و ۱۴ کارگاه 
تولیـد زغال متوقف شـدند و با صاحبان آنهـا برخورد 
قانونـی به عمـل آمد همچنیـن در این مـدت ۴ واحد 
آلاینـده در شـعاع ۵۰ کیلومتـری پلمـب و 2۰ واحـد 
دیگـر اخطاریه دریافـت کردند. از سـوی دیگر روابط 
عمومـی ذوب آهـن نیـز در واکنـش به اخبار منتشـر 
شـده پیرامون انتشـار دود غلیـظ از کارخانه ذوب آهن 
آن هـم در الـوده تریـن روز اصفهـان اطلاعیـه ای 
صـادر کـرد کـه در آن آمده اسـت: کوره بلند شـماره 
۳ ایـن کارخانـه که جدیدتریـن و مـدرن ترین کوره 
ایـن مجتمـع عظیـم صنعتـی اسـت، با یک مشـکل 
تکنولوژیـک مواجـه شـد و غبـار اضافی تولیـد کرد؛ 
بـه دنبـال بـروز این مشـکل، به ناچـار به مـدت 2۰ 
دقیقـه پـس از اتمـام خروج مـذاب از کـوره، مجرای 
آن باز نگهداشـته شـد که انتشـار گرد و غبـار اضافه 
در فضـای اطـراف را بـه دنبال داشـت و پـس از رفع 
اشـکال، ایـن مجـرا مجـدد بسـته و شـرایط عادی 
برقـرار شـده و کـوره مزبـور بـدون مشـکل در حال 

اسـت.  فعالیت 
تمـام ایـن صحبـت هـا و وقایـع دقیقـا در روزی رخ 
داد و مطـرح شـد کـه کلانشـهر اصفهـان بـه جهت 
شـدت الودگـی تا پایـان هفتـه تمـام ادارات و مراکز 
آموزشـی خـود را تعطیل کـرده بـود. نه تنهـا در این 
روزها شـاهد تغییر حرکت به سـمت بهبـودی اوضاع 
در اصفهـان را شـاهد نیسـتیم کـه هـر روز اوضـاع 
بدتر نیز می شـود. شـاخص هـای الایندگـی و تعداد 
بیماران تنفسـی در مراکـز درمانی اوضـاع مطلوبی از 
اصفهـان به نمایش نمـی گذارد و واقعیت سـخت تر 
اسـت و اگـر تدبیـری سـریع و عاجل صـورت نگیرد 
اتفاقـات ناگوارتری را در این جغرافیا شـاهد خواهیم 
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نردبان ترقی برای
مدیران بی خیال!                                  
آب  شـبکه های  از  زیـادی  بخشـی 
اصفهـان  کلان شـهر  فاضـلاب  و 
فرسـوده و در مرحلـه بحـران قـرار 
آخریـن  از  برشـی  ایـن  کـه  دارنـد 
فاضـلاب  و  آب  مدیریـت  سـخنان 
ایـن اسـتان اسـت درحالی کـه در ایـن سـال ها همواره 
رسـانه ها در ایـن زمینـه هشـدار داده انـد. گویـا همگی 
ابـزار ایـن تعالـی را پیـدا کرده انـد و تـلاش می کننـد 
در مقابـل همـه نقدهـا سـکوت اختیـار کـرده و البتـه 
بـه روایتـی علامـت رضایـت از آن مـواردی اسـت که 
گفتـه یا نوشـته شـده اسـت. همانگونـه کـه در تمامی 
یـک دهـه اشـراف مدیریـت بحـران اسـتان اینچنیـن 
بـوده تـا در مقابـل همـه نقدهـا خـم به ابـرو نیـاورد و 
تنهـا به گـزارش دادن نشسـت های اضطـراری قناعت 
کـرده اسـت! خوشـبختانه امـروز دیگر مدیران اسـتانی 
ایـن تجربـه موفـق را پذیرفته انـد تـا قبلـه خوابشـان 
بنیان گـذار  کـه  باشـد  پایتخـت  به سـوی  شـب ها  در 
آن سـلطان حسـین صفـوی بـود تـا بـه همین وسـیله 
دودمـان سلسـله خـود را بـه بـاد فنـا بدهـد، امـروز 
مهمتریـن چالـش کشـور و بخصوص چند کلان شـهر 
صنعتـی ازجملـه اصفهـان چیـزی نیسـت جـز معضل 
پیرامـون  نه تنهـا به صـورت کلان  آلودگـی هـوا کـه 
آن اقدامـی عاجـل صـورت نگرفتـه بلکـه روزبـه روز 
نزدیـک  فاجعـه  بـه  تـا جایـی کـه  بحرانی تـر شـده 
می شـود. در ایـن یادداشـت قصـد نداریـم بـه توصیف 
آلودگـی هـوا، فرونشسـت و نقصـان آب و عوامـل آن 
پادشـاه اند،  ناگرفتـه  دزدان  بپردازیـم کـه  در گذشـته 
همانگونـه کـه هیـچ نهـادی و ارگانـی هـم بـه دنبال 
آن نیسـت تـا عامـلان بـلا را پیـدا کنـد و بـه مجازات 
برسـاند کـه شـاید حداقـل اینگونـه مـوارد در آینـده 
تکـرار نشـوند امـا ایـن اتفـاق همچنـان نمی افتـد و 
پروسـه سـکوت ادامـه می یابـد تـا دوران مسـئولیت ها 
بـه پایان خـود نزدیـک شـده و مقامات محلـی بتوانند 
عنوان هـای کشـوری را کسـب کننـد تـا بـا حقـوق و 
مزایـای بالاتری بازنشسـته شـوند و تعـدادی نیز چون 
مـوارد گذشـته، بقیه عمـر را با حقـوق قابل توجه دوران 
بازنشسـتگی در مکان هـای خـوش آب وهـوای داخل و 
خـارج از کشـور سـپری نمایند. آگاهی کامـل داریم که 
آنچه می نویسـیم، سـیاه کـردن کاغذی بیش نیسـت و 
هیـچ خاصیـت دیگـری نـدارد زیرا هیـچ مقـام اثرگذار 
و دارنـده امضـا طلایـی نه تنهـا آن را نمی خوانـد بلکـه 
اگـر هـم نیم نگاهـی بـه خلاصـه تلخیـص شـده آن 
توسـط روابـط به اصطـلاح عمومـی خود داشـته باشـد 
درنهایـت تـره هـم بـرای عقایـد نویسـنده کـه مطالبه 
آحـاد جامعه اسـت خـورد نخواهند کـرد؛ اما مـا وظیفه 
وجدانـی و کاری خـود را انجـام می دهیـم و در کنـار 
آن عاجزانـه می خواهیـم تـا نسـبت بـه مسـئله بغرنـج 
آلودگـی هـوا بی تفاوت نباشـد. زیـرا سـلامتی همگان 
و بخصـوص نسـل های آینـده را نشـانه گرفتـه کـه در 
حقیقـت بتواند دسـت چپـاول گـردن امپریالیسـم را در 
غـارت کشـور بـه دلیـل ضعف تـوان جسـمی آن ها در 
آینـده ای نه چنـدان دور بـاز بگـذارد. امـروز هریـک از 
واحدهـای مسـکونی کلان شـهر و قسـمت اعظمـی از 
اسـتان بـرای مقابلـه بـا این بلیـه نیازمند یک دسـتگاه 
هواسـاز و تولیـد اکسـیژن اسـت کـه قیمـت آن طـی 
چهـار سـال گذشـته از پانصـد هـزار تومـان به بیسـت 
میلیـون تومـان افزایش  یافتـه درحالی کـه خانواده های 
متوسـط رو بـه پاییـن کـه اکثریـت جامعـه را تشـکیل 
می دهنـد بـا درآمـدی کـه دارنـد از تأمیـن معیشـت 
را  دسـتگاه  ایـن  نمی تواننـد  هرگـز  و  عاجزنـد  خـود 
خریـداری نماینـد. حـالا بایـد سـوأل کـرد نقـش والی 
اسـتان به عنـوان بالاتریـن مقـام اجرایـی در مقابل این 
شـش میلیـون نفـوس چـه می تواند باشـد کـه به همه 
امـور سیاسـی اهمیـت می دهنـد اما از حـل این معضل 
فراگیـر اجتماعـی عاجـز و ناتوان هسـتند؟! باور داشـته 
باشـیم کـه تقریبـا همـه مقامات مسـئول لاک پشـتی 
حرکـت می کننـد و بـا تمـام تـوان در ایـن مسـیر گام 
برنمی دارنـد کـه قبـل از آن هم برای چالـش آب کاری 
به جـز سیاسـی عمـل کـردن درخـور تعهـدات خـود 
نکرده انـد چـون پارامترهـای رسـیدن به نردبـان ترقی 
ایـن اجـازه را بـه آن هـا نمی دهـد و این مردم هسـتند 
کـه بایـد بلیط های یکسـره ای را برای گوشـه ای دیگر 
از کشـور فراهـم کننـد و جان خـود را از جهنمی بی آب 
و آلـوده از هـوای نامسـاعد و در حـال فرونشسـت بـا 

نشـان اسـتان برخـوردار نجـات دهند.
ادامه دارد

حسن روانشید
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رویداد

به گفته معاون عمرانی شـهرداری شاهین شـهر دولت 
عـوارض آلایندگی هـا را بـه صـورت کامل به شـهرداری 
شاهین شـهر پرداخـت نکـرده اسـت و انتظـار اسـت این 

پرداخـت به موقـع انجام شـود.
سـید رسـول موسـویان به مهر گفت: در سـه ماه اخیر 
نزدیـک بـه ۲۶۰ میلیـارد تومـان در قالب مناقصـه پروژه 
عمرانـی جهت واگـذاری به پیمانـکاران بخش خصوصی 
تعریـف شـده اسـت و از ابتـدای امسـال تـا هم اکنـون 
نزدیک بـه ۴۰۰ میلیارد تومان قـرارداد پروژه های عمرانی 
بـا پیمانـکاران بخش خصوصـی در حـوزه مختلف منعقد 

شـده است.
او بـا اشـاره بـه شـاخص ترین پروژه هـای عمرانـی 
شـهرداری شاهین شـهر گفـت: تعریـض پـل گـرگاب، 

راه انـدازی خیابـان حـراز حملـه ایـن طرح هـا اسـت.
او گفـت: سـاماندهی بلـوار طالقانـی و احـداث کنـدرو 
حدفاصـل میـدان امـام حسـین )ع( تا بلوار شـهید مدرس 
نیـز بـا اعتبـار ۲۸ میلیـارد تومـان بـه طـول ۱۷۰۰ متر با 
هـدف سـاماندهی اتصـالات گذرهـای عمـود بـا بلـوار 
طالقانـی، افزایـش ایمنی خودروها و احـداث کانال هدایت 
آب های سـطحی در دسـت اجراسـت که در صـورت رفع 
چالش هـا ابتـدای سـال آینـده بـه بهره بـرداری خواهـد 

رسید.
معـاون عمرانی شـهرداری شاهین شـهر تصریح کرد: 
طـرح سـاماندهی سـیلابی مجـاور خانه هـای چوبـی که 
پـروژه ای مسـتمر بـه شـمار می آیـد در سـال جـاری بـا 
اعتبـار ۵ میلیارد تومان در دسـت اجراسـت و بـرای زمین 
حد فاصل خیابان و مسـیر سـیلابی با توافق بنیاد مسـکن 
مسـتضعفان مجموعـه ای ورزشـی تفریحی، مسـکونی و 

فضـای سـبز پیش بینی شـده اسـت و در صـورت تصویب 
کمیسـیون ماده ۵ اسـتان سـال آینـده شـاهد کلنگ زنی 

آن خواهیـم بود.
او بـا بیـان اینکـه مرحلـه نخسـت سـاخت بوسـتان 
کتـاب به مسـاحت ۶ هـزار و ۵۰۰ مترمربع با سـه میلیارد 
و ۸۰۰ میلیـون تومـان مجهـز بـه زمین هـای اسـکیت، 
مینـی بسـکتبال، دوچرخـه و فضـای سـبز از ۸۰ درصـد 
پیشـرفت فیزیکـی دارد، افـزود: بـازار روز توحیـد نیـز بـا 
مسـاحت ۱۴ هـزار مترمربـع مجهـز بـه ۱۷۶ سـکو برای 
فـروش بـا ارزش ۹ میلیارد تومان در حال اجراسـت که در 
طراحی آن پارکینگی با ظرفیت ۲۰۰ خودرو در ۲ قسـمت 

فروشـندگان و عمومی در دسـت اجراسـت.
موسـویان بـا بیـان اینکـه طـرح تصفیـه تکمیلـی 

تصفیه خانـه پسـاب فاضلاب شاهین شـهر هم با قـرارداد 
۳۴ میلیـارد تومانـی آغـاز شـد، ادامـه داد: ابنیه ایـن پروژه 
۸۵ درصـد و به طورکلـی ایـن طـرح ۴۵ درصد پیشـرفت 
داشـته اسـت و در صـورت تأمیـن بودجه تا پایان سـال به 

می رسـد. بهره بـرداری 
او بـه مسـائل و مشـکلات پیش آمـده توسـط قانـون 
درآمـد پایـدار در مجلـس شـورای اسـلامی اشـاره کرد و 
گفـت: در ایـن مورد، قانون گـذار به صراحت تعیین تکلیف 
کـرده اسـت کـه در پروژه هـای عمرانـی بـرای انتقـال 
تأسیسـات ماننـد بـرق، آب، گاز، فاضـلاب و تلفـن بحث 
جابه جایـی بـه عهـده نهادهـای خدمات رسـان اسـت اما 
ابهامـی کـه در طرف دیگر ایـن قانون ابلاغی وجـود دارد 
دسـتگاه های خدمات رسـانی بـه صراحت مدعی هسـتند 

کـه اعتبـار لازم بـرای چنیـن اتفاقـی در بودجه هـای آنها 
دیـده نشـده اسـت و این بار بـه دوش شـهرداری ها افتاده 

است.
او گفـت: روح قانـون ابلاغـی درآمدهای پایـدار قانون 
خوبـی اسـت امـا اعتبـارات لازم ذی عملیاتی کـردن این 
قانـون بایـد توسـط قانـون گـذران بـرای دسـتگاه های 
خدمات رسـان نیز دیده شـود که تبدیل به معضل نشـود 
چراکـه شـهرداری ها بایـد بـه مطالبـات مردمـی هـر چه 

زودتـر پاسـخ دهند.
معـاون عمرانـی شـهرداری شاهین شـهر گفـت: همه 
اعتبـارات ناشـی از عـوارض ارزش افـزوده بـه شـهرداری 
شاهین شـهر تخصیـص داده نشـده و تنهـای قسـمتی 
از آن پرداخـت شـده کـه میـزان نمی توانـد جوابگـوی 

خدمات رسـانی صادقانـه و بی منـت بـه مـردم باشـد.
سـر  داریـم  انتظـار  دولـت  از  مـا  کـرد:  تصریـح  او 
موقـع عـوارض ناشـی از صنایـع آلاینـده اطـراف شـهر 
شاهین شـهر به موقـع پرداخـت شـود تـا بتوانیـم بـا یک 
کنیـم. مـردم خدمت رسـانی  بـه  دقیق تـر  برنامـه رزی 
موسـویان بـا بیـان اینکـه نزدیـک بـه ۶۵۰ میلیـارد 
تومـان از بودجـه ۱۰۸۰ امسـال تا این لحظـه تحقق پیدا 
کـرده اسـت، تصریـح کـرد: انتظـار مـی رود شـاهد رشـد 
۲۰ درصـدی بودجـه سـال آینده شـهرداری شاهین شـهر 
باشـیم. او بـا تأکید بـر اینکه پیاده روها و معابر جدید شـهر 
شاهین شـهر موضوع مناسب سـازی برای معلولین در نظر 
گرفته شـده اسـت، خاطرنشـان کـرد: انتظار داریـم دولت 
بـر اسـاس قانـون نزدیک بـه ۵۰ درصـد جرائـم رانندگی 
را بـه شـهرداری ها جهت حل معضـل ترافیک اختصاص 

دهند.

پرداخت ناقص عوارض آلایندگی  به شهرداری شاهین شهر

آلاینده های هوای اصفهان، ماندگار تا آخر هفته

ادارات اصفهان برای دومین آب بر بستر تشنه تالاب گاوخونی نشست
روز متوالی تعطیل شد

مدیرکل مدیریت بحــران اســتانداری اصفهان از 
تعطیلی ادارات و دســتگاه های اداری، اجرایی و بانک ها 
در شهرستان های اصفهان، فلاورجان، مبارکه، لنجان، 
برخوار، خمینی شهر و بخش های مرکزی شهرستان های 
شاهین شــهر و نجف آباد در روز چهارشنبه ۱۵ آذر برای 

دومین روز و درپی تداوم آلودگی هوا خبر داد.
به گزارش استانداری اصفهان، منصور شیشه فروش 
با اشــاره به آخرین مصوبات کارگروه هماهنگی شرایط 
اضطرار آلودگی هوای اســتان اصفهان افزود: با توجه به 
اســتمرار آلودگی و پایداری هــوا و در معرض خطر قرار 
گرفتن شهروندان و نیز به منظور کاهش ترددها، ادارات، 
دســتگاه های اجرایی و بانک ها )به غیر از مراکز امدادی، 
درمانی، خدمات رسان و بیمارســتان ها( روز چهارشنبه 

پانزدهم آذرماه در مناطق یاد شده تعطیل خواهند بود.
او یادآور شد: پیش از این مدارس نواحی شش گانه شهر 
اصفهان و ۹ منطقه آموزش و پرورش در استان برای روز 

چهارشنبه پانزدهم آذرماه غیرحضوری اعلام شده بود.
شیشــه فروش بیان کرد: انتظار می رود دستگاه های 
اجرایی ضمن خاموش کردن سیستم های گرمایشی و 
رعایت الزامات مرتبط با کاهش انتشار آلاینده ها، کاهش 
ســفرهای غیرضروری، رعایت الزامات بهداشتی برای 

کارکنان، اطلاع رسانی و هماهنگی لازم را داشته باشند.
مدیرکل مدیریت بحران اســتانداری اصفهان یادآور 
شد: تیم های گشت و نظارت در استان اصفهان به صورت 

شبانه روزی و با جدیت فعالیت می کنند.
او خاطرنشان کرد: اســتفاده از ماسک، کاهش تردد 
و عدم حضــور در فضاهای باز، خیابان های پرترافیک و 
کاهــش فعالیت های صنایع و صنوف، عدم اســتفاده از 
خودروهای شخصی از تأکیدات این کارگروه برای سلامت 

عموم است.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان اظهار کرد: 
ممنوع بودن هرگونه فعالیتی که منجر به افزایش آلاینده 
گردد از جمله عملیات خاکبرداری، ساختمانی، حمل ونقل 

مصالح و آتش زدن بقایای گیاهی مورد تأکید است.
او تصریح کــرد:در این زمینه از صنــوف و واحدهای 
تجاری و بخش های خصوصی نیز درخواست می شود با 
کاهش فعالیت ها و کاهش تردد در جهت سلامت کارکنان 

و کاهش انتشار آلاینده ها همکاری کنند.

حسابرسی، امانت داری برای 
جمهوری اسلامی است

گروه رویداد: به گفته امام جمعه اصفهان باید کار را طبق 
قانون انجام داد و تفاوت و تبعیضی بین افراد نگذاشت؛ چرا 
که کار محاسبه و حسابرسی، امانت داری برای جمهوری 

اسلامی است.
آیت ا... ســید یوسف طباطبایی نژاد در دیدار مدیران و 
معاونان دیوان محاسبات استان اصفهان، با اشاره به انجام 
حسابرسی دقیق و درست، این کار را امری مهم دانست 
و اظهــار کرد: باید کار را طبق قانون انجام داد و تفاوت و 
تبعیضی بین افراد و تبعیضی نگذاشت، چرا که کار محاسبه 

و حسابرسی، امانت داری برای جمهوری اسلامی است.
او افزود: اگر در جایی نیز فردی به واقع اشتباه کرد در 
مرتبه اول باید گذشــت نمود، چراکه مراعات و مدارای با 
مردم، خود نکته اساسی است و از حضرت رسول )ص( نیز 
روایت است که فرمودند: مراعات با مردم را در کنار مبعوث 
شدن قرار دادند. امام جمعه اصفهان با اشاره به بیان سیره 
امیرمومنان )ع( در برخورد با مردم به خصوص در هنگام 
پرداخت زکات گفت: حضرت، افرادی را برای جمع آوری 
زکات می فرستاد و به آنها دســتور می داد که اگر زکات 
دهنده اظهار داشت زکات خود را داده است، از فرد قبول 
کنید و افرادی که می خواهند زکات خود را پرداخت کنند، 

در گرفتن زکات از آنها زورگویی نکنید.
آیت ا... طباطبایی نژاد با تأکید بر حفظ آبروی مسلمان و 
اکتفا نکردن به گزارش های افراد تصریح کرد: باید آبروی 
مسلمان حفظ شود و بنابراین از فاسق حرف را قبول نکنید 

و خود تحقیق کنید.
او اضافه کرد: این مهم است که درباره گزارش ها واقعا 
تحقیق کنید تا به واقعیت و اطمینان برسید و فقط باید از 
فرد عادل قبول کنید، عادل نیز فردی است که خدا و پیامبر 

را می شناسد و اعتقاد و عمل فرد درست است.
امام جمعه اصفهان کار محاســباتی را کاری دشــوار 
عنوان کرد و ادامه داد: دشــواری آن به این دلیل اســت 
که می خواهید قضــاوت کنید، بنابراین باید همه جوانب 
را بسنجید و ســپس قضاوت نکنید، در روایت است که 
احمق ترین فرد کسی اســت که آخرت خود را به دنیای 
دیگران بفروشد.او خاطرنشان کرد: خداوند به پیامبر )ص( 
می فرماید: حتی اگر حرص بخوری بیشــتر مردم ایمان 
نمی آورند، بنابراین اگر روزه و نماز انسان را نسازد به درد 
نمی خورد و قبول نمی شود به این معنا که اثر ندارد و گناه 
سبب می شود کار خیر خاصیت سازندگی نداشته باشد، در 
روایت است که هر کســی که رابطه میان خود و خدا را 
اصلاح کند، خداوند هم رابطه او با مردم را اصلاح می کند.

نماینده ولی فقیه در اســتان در ادامه سخنان خود به 
موضوع انتخابات پرداخــت و گفت: یکی از مواردی که 
دشمن روی آن حساب می کند مسئله انتخابات است، به 
این معنا که می خواهد بداند تحریم ها تا چه میزان اثر داشته 
و مردم تا چه حد از حکومت جدا شده اند.او افزود: انتخابات 
یک اعلام رسمی است و هر میزان مشارکت کم باشد، 
نشان از این است که مردم گلایه دارند، بنابراین نباید به 
دشمن کمک کنیم، درعین حال باید سختی ها را به همراه 
خوبی ها دید، اما یکی از ویژگی های برخی افراد این است 
که قضاوت آنها قضاوت کودکانه است، یعنی با دیدن یک 

بدی، همه خوبی ها را فراموش می کنند.

   خبر کوتاه

رهاسـازی آب از بندهـای آبشـار، نکوآبـاد و رودشـتین 
و جریـان حداقلـی رودخانـه بـه سـمت تـالاب گاوخونـی 
امیدهـا به زنده شـدن این تالاب خشـکیده را زنـده کرد و 
بخشـی از سـهم حقابه زیسـت محیطی تـالاب بین المللی 

گاوخونـی تأمین شـد.
از  یکـی  گاوخونـی  تـالاب  فـارس،  گـزارش  بـه 
زیسـتگاه های طبیعی وسـیع ایران با تنوع زیسـتی بسـیار 
اسـت، سـال ها گذرگاهـی امـن بـرای پرنـدگان مهاجـر 
بـود امـا بـه دلیـل خشـکی تـالاب سال به سـال از تعـداد 
پرندگانش کاسـته و حیـات آن ها با خطری جـدی روبه رو 

. شد
خشـکی تـالاب نه تنهـا حیـات گونه هـای گیاهـی و 
جانـوری را تهدیـد کـرده؛ بلکـه بـا افزایـش پنـج برابری 
فرونشسـت زمیـن در تـالاب بین المللی گاوخونـی امکان 
تبدیل تالاب به چشـمه فعال گردوغبـار و ایجاد ریزگردها 
و سـونامی کلریـد سـودیم )نمـک( را افزایش داده اسـت.

اکنـون با رهاسـازی آب ذخیره موجود در سـد انحرافی 
فاصلـه ۱۳۰  در  رودخانـه  موجـود  جریـان  و  رودشـتین 
کیلومتـری تـالاب بین المللـی گاوخونی با دبی حـدود ۲۵ 
متـر مکعـب بر ثانیه به سـمت تـالاب، جان تـازه در کالبد 

ایـن تالاب ریخته شـده اسـت.
حفاظـت  مدیـرکل  زاده،  لاهیجـان  احمدرضـا 
محیط زیسـت اسـتان اصفهـان در خصـوص جریـان آب 
رهاسـازی شـده  اظهار داشـت: جریان آب رهاسازی شده 
از بندهـای آبشـار، نکوآباد و  رودشـتین و جریـان حداقلی 
رودخانـه بـه سـمت تـالاب گاوخونـی در چنـد روز آینـده 
ادامـه دارد و طبـق وعـده شـرکت آب منطقـه ای اصفهان 
قـرار اسـت در ایـن نوبـت رهاسـازی آب بیـن پنـج تا ۱۰ 

میلیـون مترمکعـب بـه تالاب برسـد.
او ادامـه داد: پایین دسـت رودخانه در یک مسـیر حدودا 
 صـد کیلومتـری تـا تـالاب، سـال های زیـادی بـی آب و 
خشـک بود اما جریـان آب از پنج روز پیش تاکنون سـبب 
آبگیـری سـفره های آب زیرزمینـی در این مسـیر شـده و 

اکنـون تـالاب نیـز در حال آبگیری اسـت.
مدیرکل حفاظت محیط زیسـت اسـتان اصفهان اضافه 
کـرد: اگـر شـرکت آب منطقـه ای اصفهـان بتوانـد در این 

نوبـت بین پنـج تا ۱۰ میلیـون آب را تأمیـن کنند احتمالا 
۱۵ تـا ۲۰ درصـد تـالاب آبگیری شـود و مقرر شـده برای 
بهمن مـاه و فروردین مـاه نیز رهاسـازی آب طـی دو نوبت 

دیگر ادامـه یابد.
او ضمـن اشـاره بـه آبگیـری حـدود هشـت میلیـون 
مترمکعبـی از محـل سـیلاب و سـرریز رودخانـه شـور 
دهاقـان و آب بیـن حوضـه به تالاب بین المللـی گاوخونی 
در اسـفندماه سـال گذشـته، ادامـه داد: بـا توجه بـه مقدار 
ورودی آب و پیش بینی هـای صـورت گرفتـه، احتمـالًا ۱۵ 
تـا ۲۰ درصـد از پهنه ۴۷ هزار هکتـاری گاوخونی آبگیری 

و مرطوب شـود.
مدیـرکل حفاظـت محیط زیسـت اسـتان اصفهـان بـا 
بیـان اینکـه آب بـا دبی مناسـب به محـل بند شـاخ کنار 
رسـیده اسـت، گفـت: پیش بینـی می شـود با همیـن دبی 
۹ مترمکعـب، آب نسـبتا مناسـبی را بـه تالاب برسـانیم و 
ایجـاد رطوبـت در تـالاب بـه عنـوان یکـی از کانون های 
گردوغبـار اتفـاق بیافتـد. او خاطرنشـان کرد: : مقرر شـده 
کـه با همکاری شـرکت آب منطقه ای اصفهـان، در فصل 

زمسـتان و بهـار نیـز دو نوبـت رهاسـازی آب بـه سـمت 
تالاب داشـته باشـیم.

مدیـرکل حفاظـت محیط زیسـت اسـتان اصفهـان در 
خصـوص نتیجه پیگیری قضائی حقابـه  تالاب بین المللی 
گاوخونـی از شـرکت آب منطقـه ای و دادگاهـی که برگزار 
شـد، خاطرنشـان کـرد: طبـق قانـون اگـر ارگانـی بـه 
وظایف محیط زیسـتی خـود عمل نکند، سـازمان حفاظت 
محیط زیسـت بنـا بر رسـالت قانونی خـود از طریق مراجع 
قضائـی و نظارتـی اعـلام جـرم می کنـد. یکـی از مـوارد 
همیـن تأمیـن حقابه تالاب بـود که سـال های طولانی در 
حدود ۱۰ سـال تأمین نشـده بـود و درنهایت با اسـتفاده از 
ابـزار قانونـی و بـا همراهی قـوه قضائیه، به نتیجه رسـیده 
اسـت. لاهیجـان زاده بـا اشـاره بـه تأثیرگذاری تـالاب به 
عنـوان کانون گرد و غبـار، تصریح کرد: باید توجه داشـت 
کـه ایـن پهنـه در سـال های دور محـل ورود پسـاب های 
شـهری و صنعتـی بـود و ریزگـردی کـه از ایـن پهنـه 
برمی خیـزد می توانـد به آلاینده هـای مختلف آلوده باشـد.

بامـداد چهارشـنبه یکـم آذرمـاه ۱۴۰۲ همزمـان بـا 

کاهش خروجی سـد زاینده رود برای توزیع آب کشـاورزی 
بـرای شـرق و غرب اصفهان، دریچه های سـد رودشـتین 
در فاصلـه یک صـد کیلومتری تالاب گاوخونی بازگشـایی 
شـد تـا زهاب هـای ذخیـره شـده کشـاورزی بـه سـمت 

تـالاب طی سـه روز رهاسـازی شـود.
اگرچـه مدیرعامـل شـرکت آب منطقـه ای اصفهان در 
زمان بازگشـایی سـد رودشـتین اعلام کرده بود که حجم 
آب به میزان ۲۵ مترمکعب رهاسـازی شـده و تا روز جمعه 
دهـم آذر بـه تـالاب گاوخونـی خواهد رسـید اما بـه دلیل 
حجـم کـم آب و نبود پشـتوانه ای برای آن در پایین دسـت 
آبـی در تاریـخ یاد شـده آبی بـه تالاب نرسـید. ورودی آب 
بـه بنـد شـاخ کنـار تـا عصـر روز جمعـه ۵۰ لیتر بـر ثانیه 
پسـاب فاضـلاب جنوب اصفهـان و زهاب کشـاورزی بود.
و  بزرگتریـن  از  یکـی  گاوخونـی  بین المللـی  تـالاب 
مهمتریـن تالاب هـای ایـران اسـت و در منطقـه ای بـه 
وسـعت ۴۷۶ کیلومتـر مربـع در ۱۶۷ کیلومتـری جنـوب 
شـرق اصفهان در کنار شـهر ورزنه و در مجاورت تپه های 

شـنی واقع اسـت.

کارشـناس اداره کل هواشناسـی اسـتان اصفهـان بـا 
اشـاره به هشـدار سـطح نارنجی تـا اواخر هفته در اسـتان 
گفـت: طـی این مدت کاهش کیفیت هوا، سـکون نسـبی 
هوا، انباشـت آلاینده هـای جوی در کلان شـهر اصفهان و 

شـهرک های صنعتـی انتظار مـی رود.
جـوی  وضعیـت  پیش بینـی  دربـاره  معتمـدی  مینـا 
هـوای اسـتان اصفهـان، به ایمنـا گفت: بررسـی خروجی 
مدل هـای هواشناسـی بیانگـر تـداوم پایداری جو تـا اواخر 

وقـت پنجشـنبه بر اسـتان اسـت.
او افـزود: بـر ایـن اسـاس، طـی ایـن مـدت وضعیـت 
جـوی در بیشـتر مناطق اسـتان صاف، گاهـی کمی ابری 

و بـه نـدرت وزش بـاد ملایـم پیش بینـی می شـود.
کارشـناس اداره کل هواشناسـی اسـتان اصفهان ادامه 
داد: در مناطـق مرکـزی، صنعتـی و کلان شـهر اصفهـان 
آسـمان غبارآلـود، کاهـش دیـد و کیفیـت هوا و انباشـت 
آلاینده هـای جـوی مـورد انتظار اسـت، ازایـن رو وزش باد 
در نواحـی غربـی طی روز پنجشـنبه، به نسـبت شـدید تا 

شـدید خواهـد بود.
او بـا اشـاره بـه هشـدار هواشناسـی نارنجـی بـا ورود 
سـامانه تـداوم شـرایط پایـداری از اوایـل دیـروز تـا روز 
پنجشـنبه، شـانزدهم آذر، بـا افزایـش غلظـت آلاینده هـا 
در اسـتان، تصریـح کـرد: فعالیـت این سـامانه بـا کاهش 

کیفیـت هـوا، سـکون نسـبی هـوا، انباشـت آلاینده هـای 
جـوی در کلان شـهر اصفهـان و مناطـق شـهرک های 

صنعتـی همراه اسـت.
معتمـدی گفـت: افزایش محسـوس شـاخص کیفیت 
هـوا تـوأم بـا رشـد پتانسـیل غلظـت آلاینده ها تا شـرایط 
ناسـالم بـرای تمـام گروه های سـنی در صـورت رعایت و 

کنترل نشـدن منابع آلاینده احتمال شـرایط بسـیار ناسالم 
به ویـژه در مناطـق پرتـردد و صنعتی از مخاطرات سـامانه 

مذکور اسـت.
او اظهـار کـرد: مدیریت جهـت کاهش تـردد خودروها 
و کنتـرل فعالیـت واحدهـای صنعتی، تأکید بـر ممنوعیت 
تـردد گروه هـای سـنی و جلوگیـری از فعالیـت فیزیکی و 

ورزشـی در فضـای بـاز توصیه می شـود. کارشـناس اداره 
کل هواشناسـی اسـتان اصفهان درباره آغاز سامانه شرایط 
پایـداری از روز جمعـه دهـم و تـداوم آن تا وقـت دیروز در 
اسـتان، افـزود: غبارآلودگـی، کاهـش دیـد و کیفیـت هوا، 
افزایـش غلظـت آلاینده هـا به ویـژه در نیمـه اول روز در 
کلان شـهر اصفهـان و مناطـق شـهرک های صنعتـی بـا 
کاهـش شـعاع دیـد و بـالا رفتـن عـدد شـاخص کیفیت 
هوا در شـرایط ناسـالم برای عموم و انباشـت آلاینده های 

جـوی رخ داد.
در  غیرضـروری  تـردد  ممنوعیـت  کـرد:  تصریـح  او 
سـطح شـهرها به ویژه افراد آسـیب پذیر، پرهیـز از فعالیت 
فیزیکـی و ورزشـی در فضای باز، مدیریت تـردد خودروها 
در شـهرها و کنتـرل فعالیـت واحدهـای صنعتـی توصیـه 

می شـود.
معتمـدی بـا بیـان اینکـه دمـای هـوای امـروز تغییـر 
محسوسـی نخواهـد داشـت، گفت: بیشـینه دمـای هوای 
کلان شـهر اصفهـان در گرم تریـن سـاعات بـه ۲۰ درجـه 
و کمینـه آن بامـداد فـردا بـه منفـی یـک درجه می رسـد.
او خاطرنشـان کـرد: خوروبیابانـک بـا بیشـینه دمـای 
۲۵ درجـه سـانتی گراد و بوئین میاندشـت بـا کمینـه دمای 
۸- درجـه سـانتی گراد زیـر صفـر بـه ترتیـب گرم تریـن و 

سـردترین مناطـق اسـتان اصفهان هسـتند.
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اصفهان

مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان با بیان اینکه 
عملیات احداث حلقه چهارم ترافیکی شــهر اصفهان که از 
ســال های گذشته آغاز شده بود، با تغییر مدیریت ارشد شهر 
متوقف نشد تا این سیاست درست برای شهر اصفهان ادامه 
پیدا کنــد، گفت: در حال حاضر ۱۲ پــروژه در حلقه چهارم 

ترافیکی اصفهان فعال است.
به گزارش ایمنا، شهرداری اصفهان با عزم جدی در حال 
اجرای پروژه حلقه چهارم ترافیکی شــهر اصفهان یا همان 
رینگ چهارم به طول ۷۸.۲ کیلومتر است که ۴۸ کیلومتر آن 
در محدوده و حریم شهر اصفهان و حدود ۳۰ کیلومتر آن در 
محدوده شهرهای درچه، خمینی شهر، شهر ابریشم، دولت آباد 
و خورزوق قرار دارد؛ پروژه ای که شامل ۲۹ تقاطع هم سطح 

هفت پل بزرگ است.
آنچــه در ادامه می خوانید، حاصل گفت وگو با امیرعباس 
رحمتی، مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان به منظور 
بررســی آخرین وضعیت احداث پروژه حلقه چهارم ترافیکی 

شهر اصفهان است.
Á  احداث حلقه چهارم ترافیکی شهر اصفهان با

چه اهدافی در دستور کار قرار گرفت؟
شهرداری  اجرایی  کلان  سیاســت های 
اصفهان محدود کردن معضلات ترافیکی 
در شــریان جنبی این کلان شهر است، 
به طوری کــه در حال حاضر برنامه اصلی 
مبتنی بر این است که معضلات لاینحل 
ترافیکی درون شهری را با احداث حلقه ای طلایی به  نام »حلقه 
چهارم ترافیکی اصفهان« حل کنیم تا خودروهایی که قصد 
سفر از محورهای شمال به جنوب شهر و بالعکس را دارند تا 
حد امکان از شــریان های داخلی شهر )رینگ دوم و سوم( با 
توجه به تکمیل بودن ظرفیت آن ها به ویژه در ساعات پیک 

ترافیک عبور نکنند.
عملیات احداث حلقه چهارم ترافیکی شــهر اصفهان از 
سال های گذشته آغاز شد و با تغییر مدیریت ارشد شهر متوقف 
نشد تا این سیاست درست برای شهر اصفهان در دوره ششم 

مدیریت شهری ادامه پیدا کند.
بخش هایی از تقاطع های غیرهمسطح رینگ چهارم از 
جمله مجموعه پل های میدان استقلال، پل اشکاوند، مجموعه 
پل های سردار شهید حاج قاسم سلیمانی و تقاطع غیرهمسطح 

آفتاب در سال های گذشته احداث شده بود.
حلقه چهارم ترافیکی شهر اصفهان به طول ۷۸.۲ کیلومتر 
است که در کیلومتر صفر آن مجموعه پل های سردار شهید 
حاج قاسم سلیمانی و در مسیر آن روستای خاتون آباد، به سمت 

اتوبان فرودگاه قرار دارد.
مســیر این رینگ از مجموعه پل های سردار شهید حاج 
قاسم سلیمانی آغاز می شــود و به سمت دولت آباد، محدوده 
خورزوق و میدان استقلال پیش می رود و به انتهای خیابان 
آتشگاه نزدیک پل زندان، شهر ابریشم، جنوب سپاهان شهر 
ســپس به سمت اشــکاوند و در نهایت به نقطه آغاز یعنی 

مجموعه پل های سردار شهید حاج قاسم سلیمانی می رسد.
عملیات اجرایی در کیلومتر صفر تا هفت رینگ چهارم در 
سال های اخیر در دستور کار قرار گرفته بود و با اقدامات انجام 
شده، کیلومتر چهار تا هفت آن مورد بهره برداری قرار گرفت و 

در حال حاضر کیلومتر صفر تا چهار در حال اجراست.
برای نخســتین بار دیوارهای طرح دار پیش ساخته را در 
مجتمع تولیدی صفه تولید می کنیم تا ضمن اجرای عملیات 
آزادسازی، عملیات احداث زیرگذر شهدای خاتون آباد نیز انجام 

شود
هزینه عملیات اجرایی کیلومتر صفر تا چهار رینگ چهارم 
حدود هزار میلیارد تومان است که با احداث هشت پل و زیرگذر 
در حال انجام است؛ پل اول در ۴۰۰ متری مجموعه پل های 
سردار شهید حاج قاسم سلیمانی روی کانال است که علاوه 
بر احداث آن، نباید با توجه به بازگشایی زاینده رود در بعضی 
زمان ها، حین انجام عملیات تعریض رینگ، سدی برای عبور 
آب ایجاد می کردیم، از این رو تمهیدات لازم را اندیشیدیم و 
هم زمان با عبور آب در کانال، عملیات عمرانی را انجام دادیم.

پل های دوم، سوم و چهارم شامل دو دوربرگردان و یک 
پل مستقیم در محدوده روستای خاتون آباد است که مزین به 
 نام »شهدای خاتون آباد« شد؛ عملیات اجرایی این پل در حال 
حاضر ۳۰ درصد پیشرفت دارد و البته با توجه به اینکه در آن 

بخش شاهد محدوده شهری هستیم و عبور و مرور شهروندان 
را داریم، طراحی را از طریق اداره طراحی پیگیری کردیم.

اداره طراحی شهرداری، طرح زیرگذر را تا عرض ۷۴ متری 
رینگ، دو کندروی هم سطح در دسترسی محلی و دو تندرو در 
زیرگذر برای تردد خودروهای سبک و سنگین ارائه داد تا در 

آینده تداخلی با عبور و مرور مردم نداشته باشد.
عملیات اجرایی این بخش از پروژه هم زمان با آزادسازی 
مســیر انجام و بخشی از عملیات از جمله حفاری شمع ها و 
بتن ریزی به عنوان سازه نگهبان در این زیرگذر انجام می شود.

در ادامه مقرر شد از منظر شهری نیز پروژه موردتوجه قرار 
گیرد، به همین منظور برای نخســتین بار دیوارهای طرح دار 
پیش ســاخته را در مجتمع تولیدی صفه بــه موازات تولید 
می کنیم تا ضمن اجرای عملیات آزادسازی، عملیات احداث 
زیرگذر نیز انجام شــود و پس از آزادسازی املاک در مسیر، 

منتظر عملیات اجرایی نباشیم.
تاکنون بخشــی از آزادســازی ها انجام شده است، فقط 
تعداد انگشت شــماری از پلاک ها در محــدوده منطقه ۱۵ 
شهرداری برای آزادســازی باقی مانده است که امیدواریم با 
همکاری شهروندان هرچه سریع تر آزادسازی مسیر، عملیات 
خاک برداری و احداث شمع ها را انجام دهیم و شاهد تأخیر در 

اجرای پروژه نباشیم.
Á  برای آزادســازی املاک واقع شده در مسیر

پروژه و جابه جایی تأسیسات چه اقداماتی انجام 
شده است؟

 تأکید شهردار اصفهان و مدیر منطقه ۱۵ شهرداری بر این 
بوده است که در فرایند آزادسازی املاک در مسیر پروژه هیچ 
حقی از کســی ضایع نشود و حق وحقوق مردم به طور کامل 

پرداخت شود.
در کیلومتر ۲۵۰۰ رینگ چهارم، سه پل شامل مجموعه 
پل های شهدای دهنو را داریم که در کیلومتر ۲۵۰۰ قرار دارد؛ 
در حال حاضر عملیات سازه این پل ها کامل شده و نازک کاری 
پروژه در حال انجام است تا به محض جابه جایی تأسیسات، 
سازه های جانبی آن نیز احداث شود و پل به مرحله بهره برداری 
برسد؛ در این بخش از رینگ، با توجه به اینکه تأسیسات زیادی 
در آن شریان عبور می کرده است، پس از عملیات آزادسازی 
املاک، عملیات جابه جایی تأسیســات زیر و روسطحی آغاز 

می شود.
جابه جایی تعداد زیادی تیرهای چراغ برق، پایه های برق 
فشار قوی و ضعیف، لوله های گاز و آب و فیبر نوری در این 
نقطه با همکاری شرکت های خدمات رسان هم زمان با اجرای 
پروژه انجام شــده اســت و این همکاری خوب موجب شد 
جابه جایی تأسیسات آن چنان در عملیات احداث مسیر رینگ 

وقفه ایجاد نکند.
پس از آن، پل هشتم )زیرگذر بهاران( در کیلومتر ۳۵۵۰ 
قرار دارد که به نام »شهدای بهاران« مزین شده است، عملیات 
اجرایی آن با کیفیت بسیار عالی انجام و آسفالت شد، همچنین 
عملیات سفت کاری و نازک کاری پل تکمیل شد و در حال 

حاضر به طور غیررسمی در حال بهره برداری است.
در بخش دیگــری از رینگ یعنی کیلومتر ۶۵.۱ تا ۶۸.۲ 
یک مسیر ۳۱۰۰ متری قرار دارد که از بعد از پل اشکاوند به 
سمت سپاهان شهر حدود سه کیلومتر تعریض مسیر رینگ را 

داریم که بخشی از رینگ چهارم محسوب می شود، اما با دو 
لاین عبوری باید مسیر رینگ را با عرض مصوب احداث کنیم.

در این بخش عملیات احداث را از خرداد سال جاری آغاز 
کردیم و دو عرصه ۱۰ متری در ضلع شمال و جنوب به این 
بخش از رینگ اضافه می شــود؛ البتــه وقتی در حال انجام 
عملیات بودیم، با توجه به اینکه در گذشته این نقطه از شهر 
محل دفن نخاله های ساختمانی بود، برای حفظ کیفیت احداث 
مسیر که بتواند سال های سال مورداستفاده مردم قرار گیرد و 
مشکلی به وجود نیاید، مجبور به بارگیری تمام نخاله ها از این 
مکان و انتقال آن ها به محل های دیگر شــدیم و محل را با 
مصالح مرغوب پر سازی کردیم که امیدواریم تا قبل از پایان 

سال شاهد تکمیل آسفالت کل این سه کیلومتر باشیم.
پس از آن، عملیات جابه جایی ترافیک به مســیر جدید 
احداث شده، همچنین ایمن سازی مسیر میانی از طریق احداث 
نیوجرسی های استاندارد جدید را در این بخش خواهیم داشت 
که هزینه عملیات اجرایــی در آن بخش حدود ۱۲۰ میلیارد 

تومان است.
این دو ابرپروژه در رینگ حفاظتی توسط متخصصان و 

غیورمردان سازمان عمران شهرداری در حال اجراست.
Á  در پروژه حلقه چهارم ترافیکی شهر اصفهان

یا همان رینگ چهارم چند کارگاه عمرانی فعال 
است؟

در حال حاضر ۱۲ پروژه در رینگ حفاظتی شــهر فعال 
داریم که شامل احداث تقاطع ها و پل های تقاطع غیرهمسطح 
و چهار مورد جابه جایی تأسیســات کارخانه قند است؛ آنجا 
جابه جایی تأسیســات فوق سنگین کارخانه قند را داشتیم و 
مجبور بودیم به گونه ای عمل کنیم تا لحظه ای در فعالیت این 

کارخانه خللی وارد نشود.
از ایــن رو احداث مخازن، جابه جایی تأسیســات، پمپ و 
موتورخانه کارخانه قند با هزینه شــهرداری توسط سازمان 

عمران انجام شد.
علاوه بر آن در تمام مسیرهای احداث شده رینگ چهارم، 
لایه دوم روکش آسفالت باید انجام شود و به موازات اجرای 
این عملیات، روکش آسفالت فازهای قبلی را انجام دهیم تا 
پس از بهره برداری فاز دوم، روکش آسفالت فاز اول نیز انجام 

شود.
Á  به تأثیرگذاری این پروژه بزرگ راه ســازی

اصفهان اشاره کنید.
فاز نخســت پــروژه بلافاصله پس از احــداث محدوده 
تقاطع هــای آفتاب و خیابانی که به نــام »آیت الله ناصری« 
نام گذاری شد، موجب انتقال ترافیک از محدوده خیابان عاشق 

اصفهانی به آن بخش شد.
هنوز فاز دوم پروژه رینگ را تکمیل نکرده ایم، اما با طرح 
ترافیکی که عبور و مرور را آسان ســازی کردیم، شاهد تردد 
بسیار سنگین خودروها به ویژه در ساعات ابتدایی صبح هم زمان 

با فعالیت پادگان ها و مراکز اداری جنوب اصفهان هستیم.
با توجه به این شــرایط، تمام عملیات اجرایی را هم زمان 
با روان ســازی ترافیک انجام می دهیم و عملیات اجرایی هر 
بخشی را بتوانیم تکمیل کنیم، منتظر تکمیل سایر بخش ها 

نمی مانیم و آن را در اختیار شهروندان قرار می دهیم.
اطمینان دارم با اتصال شمال به جنوب شهر اصفهان در 

بخش شرقی رینگ، شهر نفسی تازه خواهد کشید.
Á  این نگرانی به وجود می آید با توجه به اینکه

به ترافیک فعلی بخشی از رینگ چهارم اشاره 
کردید، این رینگ به سرنوشــت رینگ سوم و 

ترافیک بزرگراه شهید خرازی دچار نشود.
این نگرانی بی مورد اســت، زیرا عرض رینگ حفاظتی 
۷۴ متر اســت، دو عرض تندروی ۲۰ متری رینگ با کسر 
نیوجرسی ایمنی میانی در تمام بخش های احداث شده رینگ، 
رعایت شده است و مسیر ایمن و مطمئنی را تا سال ها در اختیار 

شهروندان قرار خواهد داد.
Á  مسیر رینگ چهارم در محدوده شهر اصفهان

چه زمانی به پایان می رسد؟
اگر عملیات آزادسازی در مهلت تعیین شده، تکمیل شود، 
عملیات اجرایی کیلومتر صفر تا هفت اواسط ۱۴۰۳ تکمیل 
خواهد شــد و در صورت تأخیر در آزادسازی به همان نسبت 

زمان بهره برداری نیز به تأخیر خواهد افتاد.
Á  این نگرانی ها به حق اســت، زیــرا منابع و

اعتبارات شــهرداری محدود است؛ با توجه به 
اینکه رینگ چهارم پروژه شاخص شهری نیست 
و یک ابرپروژه ملی به شمار می رود، تاکنون چه 
پیگیری هایی بــرای تزریق اعتبارات ملی برای 

اجرای پروژه انجام شده است؟
 پاسخ این سؤال را به دو بخش تقسیم می کنم که بخش 
نخست در مبحث آزادسازی است؛ در این راستا قوانینی داریم 
که باید روند اداری کامل را برای جلب رضایت مالکان املاک 
واقع در مسیر رینگ انجام دهیم و پس از آن اقدام به تخریب 

مغازه یا منزل کنیم.
عملیات آزادسازی با رعایت تمام قوانین و جلب رضایت 
ساکنان و کسبه انجام می شود که این فرایند سخت است و 

روند پیشرفت کار را کند می کند.
در مسیر روســتاهای خاتون آباد، دهنو و قلعه، لکه های 
کوچــک و مغازه های ریزدانه ای وجــود دارد و تعداد مالکان 
زیاد است، به عنوان مثال از یک مغازه ۱۰ مترمربعی که محل 
کسب و پیشه چندین ساله یک نفر بوده است تا پلاک های 
بزرگ تر باید آزادســازی شود و در این فرایند تلاش کرده ایم 

هیچ حقی از مالکان تضییع نشود.
شهرداری شهرهای در مسیر رینگ چهارم باید اعتبارات 
دولتی لازم را تأمین کنند تا این حلقه طلایی ترافیکی شهر 
اصفهان تکمیل شود و شهر و شهروندان اصفهان به معنای 
واقعی نفس بکشند در حال حاضر برآورد هزینه های اجرایی 
در دو بخش شامل کیلومتر صفر تا چهار و کیلومتر ۶۵.۱ تا 
۶۸.۲ حدود ۱,۱۲۰ میلیارد تومان است که شهرداری اصفهان 
به تنهایی این بار را به دوش خود می کشد، البته پیگیری هایی 
برای دریافت وام انجام شــده اســت تا بــرای دومین بار از 
یــک بانک دولتی وام دریافت کنــد. امیدوارم در این بخش 
پیگیری های لازم برای جذب اعتبارات دولتی به ثمر بنشیند 
و شهرهای اطراف که در مسیر رینگ هستند، برای احداث 
ادامه مسیر عزم جدی داشته باشند؛ شهرداری شهرهای در 
مسیر رینگ چهارم باید اعتبارات دولتی لازم را تأمین کنند تا 
این حلقه طلایی ترافیکی شهر اصفهان تکمیل شود و شهر و 

شهروندان اصفهان به معنای واقعی نفس بکشند.

بـه گفتـه مدیـر پژوهـش، خلاقیـت و فناوری هـای 
نویـن شـهرداری اصفهـان مجموعه هـای دانش بنیـان 
ایـن  امـا  دارنـد،  حضـور  اصفهـان  شـهر  در  زیـادی 
مجموعه هـا در حـال حاضـر کمتـر به نیازهـای مدیریت 

شـهری توجـه داشـته اند.
مرتضـی نصوحی با اشـاره به فعالیت های شـهرداری 
اصفهـان در هفتـه پژوهـش اظهار کـرد: مأموریت اصلی 
پژوهشـگران در مجموعه شـهرداری اصفهان این اسـت 
که بتوانیـم به کمک پژوهش، تصمیم سـازی های خوبی 
برای مدیران داشـته باشـیم تا آن هـا بتوانند تصمیم های 
بهینـه ای بگیرند و به این واسـطه هزینه های اداره شـهر 

کمتـر شـود و کیفیت خدمـات را افزایش دهیم.
تـا  می کنیـم  کمـک  فنـاوری  حـوزه  در  افـزود:  او 
فناوری هـای جدیـد در مجموعه شـهرداری به کار گرفته 

  . د شو
نویـن  فناوری هـای  و  خلاقیـت  پژوهـش،  مدیـر   
شـهرداری اصفهـان تأکیـد کـرد: بـه مناسـبت هفتـه 
پژوهـش، حضـور نمایشـگاهی در دانشـگاه اصفهـان و 
شـهرک علمـی و تحقیقاتـی اصفهـان داریم و بـه دنبال 
برقـرار کـردن ارتبـاط با اسـاتید دانشـگاهی بـرای انجام 

پروژه هـای پژوهشـی هسـتیم، همچنین با دانشـجویان 
مقاطـع تحصیـلات تکمیلـی از جمله کارشناسـی ارشـد 
و دکتـری کـه موضـوع پایان نامـه آن هـا بـا نیازهـای 
مدیریت شـهری مرتبط اسـت، ارتبـاط برقـرار می کنیم.

و  علاقه منـد  افـراد  عضوگیـری  گفـت:  نصوحـی 

دغدغه مند نسـبت به مجموعه مسـائل مدیریت شـهری 
در قالب باشـگاه شهروندی را در دسـتور کار قرار دادیم تا 
بتوانیـم از نظـرات آن ها بـرای ارزیابی هـا کمک بگیریم.

او ادامـه داد: مجموعه هـای دانش بنیـان زیـادی در 
شـهر اصفهـان حضـور دارنـد، امـا ایـن مجموعه هـا در 

حـال حاضـر کمتـر بـه نیازهـای مدیریت شـهری توجه 
داشـته اند.

نویـن  فناوری هـای  و  خلاقیـت  پژوهـش،  مدیـر   
مجموعـه  می کنـد:  تصریـح  اصفهـان  شـهرداری 
شـهرداری به دلیل تنوع وظایف و گسـتردگی فعالیت ها، 
نیازمندی هـای زیـادی در حوزه هـای فنـاوری و فنـاوری 
دارد؛ در غرفه نمایشـگاه های شـهرک علمی و تحقیقاتی 
سـازمان  آتش نشـانی،  ایمنـی  سـازمان  کمـک  بـه 
اتوبوسـرانی و شـرکت بهره بـرداری متـرو، قطعاتـی از 
طـرف شـهرداری روی میز قـرار دارد کـه نیازهای فعلی 
شـهرداری اصفهـان بـوده و ایـن فرصتـی اسـت بـرای 
جوانـان بـا انگیـزه اسـت تـا بتواننـد اقـدام به تولیـد آن 

کنند. قطعـات 
از  نمایشـگاه ها  بازدیـد  امـکان  اینکـه  بیـان  بـا  او 
چهاردهـم تـا پانزدهـم آذر وجـود دارد، افـزود: نخسـتین 
نمایشـگاه در سـاختمان مرکزی دانشـگاه اصفهان است 
کـه امکان بازدید از آن در سـاعت ۰۸:۰۰ تا ۱۵:۰۰ وجود 
دارد، همچنین دومین نمایشـگاه در برج فناوری شـهرک 
علمی تحقیقاتی از سـاعت ۰۹:۰۰ تـا ۱۵:۰۰ آماده بازدید 

اسـت. علاقه مندان 

تکمیل پروژه های ورزشی 
تیران و کرون ۴۰ میلیارد ریال 

اعتبار نیاز دارد
بنـا به گفته رئیـس اداره ورزش و جوانـان تیران و کرون 
بـرای تکمیل دو پروژه و تعمیرات سـالن ها و مجموعه های 
ورزشـی این شهرسـتان به بیـش از ۴۰ میلیـارد ریال اعتبار 

نقدی نیاز اسـت.
جواد بهارلویی به ایسـنا گفت: چمن مصنوعی ورزشگاه 
تختی، بخش اداری سـالن روسـتای دولت آباد و سالن الغدیر 
شـهر عسـگران در زمـره پروژه نیمه تمام ورزشـی تیـران و 
کـرون هسـتند. او بهره بـرداری از زمین چمـن مصنوعی را 
نیازمنـد تأمیـن اعتبار تا ۱۰ میلیارد ریال اعلام کـرد و افزود: 
تکمیـل بخش هـای باقیمانده دو سـالن ورزشـی روسـتای 
دولت آبـاد و عسـگران بـه بیـش از ۱۰ میلیـارد ریـال اعتبار 

دارد. نیاز 
 رئیـس اداره ورزش و جوانـان تیـران و کرون به کلنگ 
زنـی خانه نشـاط و تندرسـتی روسـتای گنهران اشـاره کرد 
و گفـت: ایـن پـروژه هشـت میلیـارد ریـال نیـاز دارد تـا به 
بهره بـرداری برسـد. او ادامـه داد: تعمیـرات دوره ای و تغییـر 
در تجهیـزات سـالن های ورزشـی بـرای استانداردسـازی و 
همچنیـن رفـع عیب بـه تأمین اعتبـار نیـاز دارد تـا امکان 

بهره بـرداری بهتـر فراهم شـود.
بهارلویـی کمبـود اعتبـارات مالـی و نبـود درآمـد پایدار 
ورزشـی را چالشـی در توسعه زیرسـاخت های ورزشی اعلام 
و تصریـح کـرد: درآمـد سـالن های ورزشـی تیـران و کرون 
پاسـخگوی نیازهـای آن نبوده و هزینه هـای جاری آن مثل 

نگهـداری و پرداخـت قبـوض تا حـدی فراهم می شـود.
او توسـعه زیرسـاخت های ورزشـی را از ضرورت هـای 
جـذب بـه ورزش بیـان کرد و گفت: تسـهیل شـرایط برای 
دسترسـی آن بـه ایـن امکانـات می توانـد زمینه سـاز جذب 
بـه فعالیت های ورزشـی باشـد، چرا کـه عدم دسترسـی در 
مناطـق شـهری و روسـتایی انگیـزه بـرای حضـور در این 

مراکـز را کاهـش می دهـد.
بـه گفته رئیس اداره ورزش و جوانان تیـران و کرون، در 
مناطق روسـتایی به دلیل نبود سـالن ورزشـی باید به دیگر 
روسـتاها و یا شـهرها سـفر کنند که این موضوع مشکلات 

خـود را مثـل نبود امکانـات رفت و آمد را به همـراه دارد.
بهارلویـی همکاری دهیاری هـا را در احـداث پروژه های 
ورزشـی مهـم خوانـد و اظهـار کـرد: ادارات و دسـتگاه های 
چنیـن  خـود  مأموریت هـای  انجـام  در  رسـان  خدمـات 
وظیفـه ای دارنـد کـه از جملـه آن دانشـگاه ها، هلال احمر و 
اداره کار، تعـاون و رفـاه اجتماعی اسـت، ولی در این منطقه 

ایـن دسـتگاه های اداری امکانـات و تجهیـزات ندارنـد.

همکاری ژاپنی ها در مقابله با 
تاثیر خشکسالی جرقویه

پـروژه مقابلـه بـا اثرات سـوء خشکسـالی با مشـارکت 
مـردم کشـور ژاپن با ارائه کمک های معیشـتی و سـلامت 
در سـه اسـتان اصفهـان، کرمان و هرمـزگان در حـال اجرا 

اسـت کـه در اصفهـان جرقویه پایلوت شـده اسـت.
اثـرات سـوء  بـا  بـه گـزارش فـارس، پـروژه مقابلـه 
ارائـه  بـا  خشکسـالی بـا مشـارکت مـردم کشـور ژاپـن 
کمک هـای معیشـتی و سـلامت در سـه اسـتان اصفهان، 
کرمـان و هرمـزگان در حال اجرا اسـت در اسـتان اصفهان، 

شهرسـتان جرقویـه پایلـوت انتخـاب شـده اسـت.
در ایـن طـرح، مناطقـی کـه بر اثـر خشکسـالی خیلی 
آسـیب دیده اند، شناسـایی و دوره ها و کلاس های آموزشـی 
بـر اسـاس توانایی هـای افـراد و ظرفیت ها برگزار می شـود. 
در این دوره ها، چگونه بدون وابسـتگی به آب و کشـاورزی، 

درآمد داشـته باشـند، آموزش داده می شـود.
محسـن ریاحـی، فرمانـدار جرقویـه در حاشـیه اجـرای 
طرح مقابله با اثرات سوءخشکسـالی در دهسـتان رامشـه با 
بیان اینکه این پروژه حدود یک سـال اسـت در شهرسـتان 
جرقویـه اجـرا می شـود، اظهـار داشـت: ایـن شهرسـتان 
بـه خصـوص در بخـش علیـا در ۴ دهـه اخیـر خسـارات و 
زیان هـای زیـادی بر اثر خشکسـالی متحمل شـده اسـت.
او بـا اشـاره بـه اینکه اجـرای این طـرح بسـیار خوب و 
مؤثـر اسـت و می توان بـا برنامه ریزی دقیق، از آسـیب های 
اجتماعـی احتمالـی جلوگیـری کرد، گفـت: یکـی از اهداف 
اجـرای ایـن طـرح شناسـایی توانایی هـا و ظرفیـت افـراد 
منطقه اسـت که اسـتفاده از ایـن توانمندی ها باعـث ایجاد 

شـغل و رونـق اقتصـادی، اجتماعـی و فرهنگی می شـود.
ریاحـی تصریـح کـرد: یکـی از مهمتریـن آسـیب های 
اثرات خشکسـالی مهاجرت مردم اسـت که اولین اثر منفی 
ایـن اقـدام حاشیه نشـینی و مشـکلات عدیده ای اسـت که 

پـس از آن بـه وجـود می آید.

کمک های امسال بهزیستی به 
معلولان کاشان

 به گفته رئیس اداره بهزیستی کاشان امسال، ۱۰۵ وسیله 
کمک توان بخشی بین معلولان توزیع شده است.

بـه گزارش خبرگزاری صداوسـیما، ام البنین متقی نژاد با 
بیـان اینکه مبلغِ هزینه شـده برای این اقلام، بیـش از ۳۰۰ 
میلیـون تومـان اسـت، گفت: بیشـتر اقـلام مـورد تقاضای 

معلولان، ویلچر، تشـک مواج و سـمعک اسـت.
او گفـت: بـر اسـاس مصوبـه وزارت کشـور،   ۱۰۷ نوع 
بیماری معلولان مثل اتیسـم، نشـان دار شده و همه خدمات 
بـه صـورت رایـگان ارائه می شـود. خانم متقی نژاد با اشـاره 
بـه اینکه بیش از ۶ هزار معلول تحت پوشـش ایـن اداره اند، 
تأکیـد کـرد: باید بـرای جامعه معلـولان به آمـوزش آنان در 
زمینه هـای مختلـف توجه شـود که مهمتریـن موضوعات، 
آمـوزش در راسـتای ارتقای توانمندی این قشـر، اشـتغال و 
افزایش مشـارکت اجتماعیِ آنان در تصمیم گیری ها توسـط 

انجمن هاست.

  شهر   استان

خیابان چهارباغ بالا آسفالت 
شد

بنا به گفته رئیس اداره عمران منطقه شــش شهرداری 
اصفهان عملیات آسفالت ترشــی و روکش آســفالت خیابان 
چهارباغ بالا با مســاحت ۱۱ هزار مترمربع انجام شد. ناصر 
کریمی به ایمنا گفت: عملیات آسفالت تراشی و روکش آسفالت 
خیابان چهارباغ بالا، حدفاصل چهارراه نظر و هتل پل همراه با 
اصلاح هندسی مسیر راست گرد خیابان چهارباغ بالا به سمت 
بلوار آینه خانه انجام شــد. او با اشاره به اینکه روکش آسفالت 
خیابان چهارباغ بالا با مساحت حدود ۱۱ هزار مترمربع انجام 
شده اســت، افزود: طول این معبر ۷۷۰ متر و عرض آن ۱۴ 
متر است که روکش آسفالت آن توسط شهرداری منطقه شش 
اصفهان با کیفیت بســیار خوب اجرا شد. رئیس اداره عمران 
منطقه شش شهرداری اصفهان تصریح کرد: توجه به کیفیت 
معابر به عنوان شریان های اصلی شهر تأثیر بسزایی در هدایت 
و کنترل ترافیک شهر خواهد داشت، ازاین رو اهمیت و ضرورت 
اجرای این پروژه ها که در حیطه وظایف شــهرداری ها جهت 

تأمین رفاه شهروندان است، بسیار مهم و ضروری است.

کاهش آلودگی هوا اولویت 
مدیریت شهری اصفهان است

به گفته عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر اصفهان در 
دوره ششم مدیریت شهری اصفهان و برنامه اصفهان ۱۴۰۵، 
اولویت کاهش آلودگی هوا بوده است که ذیل آن تکمیل پروژه 
رینگ چهارم قرار می گیرد. فرزانه کلاهدوزان با اشاره به پروژه 
رینگ چهارم به ایمنا گفت: طــول این پروژه ۷۸.۲ کیلومتر 
اســت که ۴۸ کیلومتر آن در محدوده شهر اصفهان و حدود 
۳۰ کیلومتر آن در محدوده شهرهای درچه، خمینی شهر، شهر 
ابریشــم، دولت آباد و خورزوق قرار دارد. او با بیان اینکه پروژه 
رینگ چهارم شامل ۲۹ تقاطع غیرهمسطح و هفت پل است، 
افزود: این پروژه از دوره پنجم مدیریت شهری آغاز شده است 
و افتتاح آن با توجه به اهمیتی که در کاهش حجم ترافیک در 
مرکز شهر و کمک به رینگ سوم دارد، موجب کاهش آلودگی 
هوا و زمان سفر نیز می شود. عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی 
شهر اصفهان خاطرنشان کرد: در دوره ششم مدیریت شهری 
اصفهان و برنامه اصفهان ۱۴۰۵، اولویت کاهش آلودگی هوا 
بوده است که ذیل آن تکمیل پروژه رینگ چهارم قرار می گیرد. 
کلاهدوزان با بیان اینکه رینگ چهارم جزو پروژه های شاخص 
شــهر اصفهان محسوب می شود که به نوعی استانی است و 
حتی می تواند ملی باشــد، افزود: با توجه به توسعه شهرهای 
استان اصفهان، نصف جهان به سایر شهرهای مجاور نزدیک تر 
و حریم شــهرها با یکدیگر مماس شده است، رینگ چهارم 
پروژه ای استانی شناخته می شود و حتی باید از نظر اعتبارات 
»ملی« دیده شــود. او با بیان اینکه تمام ظرفیت های استان 
در راه اندازی پروژه رینگ چهارم باید هم افزایی داشته باشند، 
ادامه داد: از نظر ملی بودن نیز قرارگیری اصفهان در شاهراه 
ترانزیت کشور، این شهر و استان را درگیر کرده است و تردد 
بســیار خودروهای سنگین موجب آلودگی هوا شده است که 
در صــورت تکمیل رینگ چهــارم، از ورود این خودروها به 
داخل شــهر جلوگیری می شود، بار ترافیکی ترانزیتی از کنار 
شهر می گذرد و عوارض آن برای استان کمتر می شود. عضو 
هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر اصفهان خاطرنشان کرد: 
با توجه به اینکه بسیاری از قسمت های پروژه رینگ چهارم 
در شهرهای هم جوار اصفهان همچون خمینی شهر، درچه و 
ابریشم قرار می گیرد، باید همکاری لازم در اجرای آن را داشته 
باشند. کلاهدوزان افزود: برای رینگ چهارم در یک سال اخیر 
اعتبارات مناسبی در نظر گرفته شده و شهرداری های مناطق و 
مرکزی و شورای اسلامی شهر پیگیر آن هستند که امیدواریم 
سایر شهرهای واقع شده در مسیر این پروژه نیز برای تکمیل 

این پروژه همراه باشند.

رویکرد فضای سبز شهرداری 
مدیریت خلاقانه است

به گفته مدیرعامل ســازمان پارک ها و فضای شهرداری 
اصفهان در ســال های اخیر رویکــرد مدیریت دانش محور 
و خلاقانه مبتنی بر اســتفاده از ظرفیت های فنی و مهندسی 
داخلی از جمله سیاســت گذاری های مهم در مدیریت فضای 
سبز شهری بوده است و تحقق آن نیازمند همکاری دوجانبه 
حوزه اجرایی و دانشــگاهی اســت. به گزارش ایمنا، مجید 
عرفان منش در نشســت هفته پژوهش و روز جهانی خاک 
که با حضور اساتید برجسته و دانشجویان دانشکده کشاورزی 
دانشــگاه صنعتی اصفهان در محل این دانشکده برگزار شد، 
با اشاره به اولویت ها و فرصت های پژوهشی علوم کشاورزی 
در زمینه مدیریت فضای ســبز شــهری اظهار کرد: در این 
نشســت، نتایج پژوهش های شــاخص و منتخب در زمینه 
مدیریت خاک توسط اساتید و دانشجویان تحصیلات تکمیلی 
گروه علوم خاک این دانشــکده ارائه شد. او با بیان اینکه در 
خصوص زمینه های اشتغال در حوزه مدیریت خاک نیز یکی 
از دانشجویان کارآفرین فارغ التحصیل در رشته علوم خاک به 
ارائه فرصت های شــغلی در این زمینه پرداخت، افزود: درباره 
اولویت ها و نیازهای حوزه فضای سبز در زمینه علوم مرتبط به 
مهندسی کشاورزی از جمله مدیریت خاک نیز مواردی مطرح 
شد. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای شهرداری اصفهان 
خاطرنشان کرد: در سال های اخیر رویکرد مدیریت دانش محور 
و خلاقانه مبتنی بر اســتفاده از ظرفیت های فنی و مهندسی 
داخلی از جمله سیاست گذاری های مهم در مدیریت فضای سبز 
شهری بوده است و تحقق این مهم نیازمند همکاری دوجانبه 
حوزه اجرایی و دانشگاهی است. عرفان منش ادامه داد: پرداختن 
به این موضوع، ضمن اهمیت در مدیریت هرچه بهتر فضای 
سبز شهری، زمینه اشتغال و کارآفرینی هدفمند و کاربردی در 
حوزه کشاورزی، فضای سبز و مدیریت شهری را فراهم خواهد 
کرد. او اضافه کرد: در ادامه پژوهشگران دارای رتبه پژوهشی 
طی چند سال اخیر در حوزه کشاورزی، از بین اساتید دانشکده 
کشاورزی دانشگاه صنعتی اصفهان معرفی شدند و سپس از 

پژوهشگران و مدیران برتر این حوزه تقدیر به عمل آمد.

مدیر پژوهش شهرداری اصفهان مطرح کرد

یک حلقه طلایی با 7 پل
۱2 پروژه در حلقه چهارم ترافیکی اصفهان فعال است

احتیاجات مدیریت شهری نیازمند توجه دانش بنیان ها

منا
 : ای

س
عک
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جامعه

  روی خط پلیس    کوتاه از کشور

آتش عمل زیبایی بر دل مردان هم افتاد
آرایش و پیرایش مردانه در گذشــته با قیچی و شانه ای 
کهنه در کنج یک آرایشــگاه کوچک خلاصه می شد. مرد 
ســپیدمویی که فقط چند مدل مو با همان قیچی دم بریده 
بــرای آقایان انجام می داد، خود موهایــی صاف و به قول 
امروزی »واکس یا روغن زده« داشت، موی مراجعه کنندگان 
را چنان با آرامش کوتاه می کرد که گویی زندگی در همین 

صدای قیچی با آهنگ ملایمش خلاصه می شود.
به گزارش ایرنا، این تفاســیر از گذشته، سال های سال 
است که به نوعی منسوخ شده اما با ورود جوانانی علاقه مند 
به حرفه آرایشــگری و زیبایی، طیف زیــادی از مردان نیز 
تمایلات بیشــتری به انواع آرایــش و پیرایش دارند که در 
بسیاری از آرایشــگاه ها، منوی آرایش های مردانه به چشم 
می خــورد؛ از رنگ و مش گرفته تا تتــوی ابرو،   مانیکور و 

پدیکور ناخن و اصلاح زیبایی و گریم صورت.
گذشته های دور فقط اصلاح ابرو و بند انداختن صورت، 
مهمترین اقدام آرایشــی برای زیبایی بانوان بود اما کم کم 
شیوه های زیبایی و ذائقه زیبایی شناختی به طور اساسی تغییر 
کرد و انواع جراحی ها و اقدامات مختلف بر روی ابرو، گونه، 
 لب و بینی انجام می شــود که شــاید نام بسیاری از آنها را 
نشنیده ایم اما موضوع مهم گرایش بالای مردان به بسیاری 

از این زیبایی ها و عمل های جراحی است.
اصلاح صورت به عنوان تنها ابزار و با اســتفاده از بند؛ 
روش خاص زیبایی زنان در گذشــته بود اما امروز هزاران 
مدل عمل جراحی روی صورت زنان انجام می شــود تا به 
زیبایی دلخواه برسند، از کاشت مژه تا انواع ابروهایی مانند 
میکروپیگمنتیشن، فیبروز، میکروبیلدینگ با ۵۰ مدل، تتو و 
چندیــن مدل دیگر،  تزریق ژل به لب و گونه، بوتاکس لب، 
 انواع مدل جراحی بینی گوشتی، استخوانی و انحرافی برای 
رسیدن به بینی طبیعی، نیمه فانتزی، فانتزی و عروسکی و 
مدل هایی برای صورت های گرد امروزه به نوعی گسترش 
یافته که حتی مردان هم بســیاری از این اعمال جراحی را 

انجام می دهند.
گرایش مردان به عمل جراحی در سال های اخیر بسیار 
مشــهود شده است؛  از گرفتن زیر ابرو به شکلی نامشخص 
شروع شد و اکنون که عمل زیبایی در صورت و انواع گریم 
مردانه و اســتفاده از وسایل تزئینی بانوان مانند گوشواره در 
میان مردان هم مرسوم شده است و آنان نیز تمایل به زیبایی 
و زیباتر شدن دارند تا بتوانند در جامعه ای که این همه گرایش 
به زیبایی وجود دارد، آنــان هم با عمل جراحی در صورت 
خود قدری خودنمایی کنند؛ اما آیا این همه تغییرات مصنوعی 

مطلوب است؟
شــاید روزگاران قدیم بســیاری از دختران برای انجام 
عمل جراحی منع می شــدند اما این روزها زندگی همراه با 
فناوری های پیشرفته و تحولات گسترده آن به شیوه ای است 
کــه نه تنها زنان تمایل فراوانی به انجام عمل زیبایی دارند 
بلکه مردان همگام با زنان در راستای زیباتر دیده شدن هم 
ممکن اســت چندین مدل عمل جراحی روی صورت خود 

انجام می دهند.
Á گرایش مردان به انواع عمل جراحی

گرایش بیشتر مردان به کاشت موی سر، لیفت گردن، 
تزریق چربی به صورت، زاویه سازی صورت، کاشت ریش و 
سبیل،  جراحی بینی، پلک و چشم، کاشت مژه و هزاران مورد 
روی گونه و صورت خود انجام می دهند. امروزه پیشــرفت 
فناوری ها تمایل مردان و زنان را به زیبایی بیشــتر و بهبود 
چهره افزایش داده است و مردان نیز به عنوان انسان هایی 
کــه تمایل به زیبایی دارند به این گونه اعمال جراحی اقدام 

می کنند.
علم جراحی پلاســتیک نیز امروزه به واسطه جراحان 
حاذق و بهره گیری از مهارت های علمی و پزشــکی باعث 
شده که افرادی که به نوعی بدشکلی، نواقص ظاهری و یا 
مشکلات در صورت خود دارند، خود را به تیغ این جراحان 

بسپارند و این روزها مردان نیز بی بهره از این همه تحول در 
عرصه پزشکی نیستند اما بر اساس اطلاعات موجود، اکنون 
حدود ۶۰ درصد عمل زیبایی بدون دلیل و نداشتن مشکل 

در صورت افراد مراجعه کننده انجام می شود.
با توجه به اینکه عمل جراحی زیبایی با عوارض و خطرات 
جدی همراه اســت، حتی خود پزشکان جراح پلاستیک و 
زیبایی، افراد را زمانی تشویق به این نوع عمل می کنند که به 
آن عمل نیاز داشته باشند نه اینکه اکنون بسیاری از مردان 
و زنان بدون مشکل در ظاهر و بدشکلی در صورت گرایش 

فراوانی به انجام جراحی دارند.
Á  تبلیغــات اعمال جراحی زیبــای در ایران

فریبنده است
شاید بخشی از زمینه ها برای تمایل بیشتر مردان و زنان 
به عمل جراحی همین موضوع چشم و هم چشمی و تبلیغات 
نادرست برخی پزشک نماها و مداخله گران در راستای عمل 
جراحی زیبایی باشــد که امروز آمارهای مربوط به این نوع 

جراحی ها روز به روز در حال افزایش است.
دلایل گرایش جوانان به ویژه دختران و پسران به جراحی 
زیبایی، چرا مردان در این سال ها تمایل بیشتری به زیبایی 
دارند و راهکارهای کاهش عوارض و خطرات ناشی از این 
نوع جراحی با دکتر علیرضــا صابری دبیر انجمن جراحان 

پلاستیک و زیبایی ایران تشریح شده است.
دکتر صابری درباره چرایــی عمل زیبایی گفت: عمل 
جراحی زیبایی مد شــده و از قبل هم بوده است اما علم که 
پیشرفت می کند، توانمندی در افزایش ارائه بهتر کارها نیز 

روند رو به رشدی را به همراه خواهد داشت.
او ادامــه داد: در همه جوامع این گونــه اعمال جراحی 
انجام می شــود و تبلیغات گسترده ای هم برای این عمل ها 
صورت می گیرد البته تبلیغات عمل جراحی در ایران بیشتر 
فریبنده و گول زننده است و ما پزشکان فوق تخصص جراحی 
پلاســتیک، در این امر از این قضیه نگران هســتیم و باید 
هرچه سریع تر مسئولان موضوع را کنترل کنند زیرا هدف ما 

جلوگیری از این سونامی خطرناک است.
Á افزایش جراحی زیبایی در مردان

باید حتما در افراد نقص و ایرادی وجود داشــته باشد تا 
اقدام به زیباسازی شود

صابری در پاسخ به این ســؤال که اکنون چرا گرایش 
مردان به انجام عمل جراحی نیز افزایش یافته است، اظهار 
داشــت: جراحی در مردان در حال افزایش است اگرچه آمار 
دقیقی نداریم اما تعداد مراجعه کنندگان از طرف مردان بیشتر 

شده اســت. او درعین حال انجام این عمل از سوی مردان 
را موضوع بدی ندانســت و گفت: اگر درست انتخاب شود، 
مشکلی پیش نمی آید اما معتقدیم باید حتما در افراد نقص 
و ایرادی وجود داشته باشد تا اقدام به زیباسازی شود. اگرچه 
هدف  زیباسازی است اما نه برای هر موردی زیرا بسیاری از 

افراد نیاز به این عمل ها ندارند.
Á  ورود پزشــک نماها و مداخله گران به اعمال

جراحی زیبایی
دبیر انجمن جراحان پلاســتیک و زیبایی ایران افزود: 
اکنون پزشک نماها و مداخله گران به موضوع عمل جراحی 
زیبایی ورود کرده اند و باعث شــده که دید مردم نسبت به 
این مسئله خراب شود از طرف دیگر در این قضیه ما نگران 

تخریب جایگاه گردشگری سلامت در کشور نیز هستیم.
او گفت: اغلب افرادی که به عنوان پزشک نما و مداخله گر 
در موضوع جراحی زیبایی دخالت می کنند، بدون مدرک و 
مجوز از وزارت بهداشــت و فاقد آموزش های لازم هستند 
و همین امر باعث می شــود خطر عوارض و مرگ و میر در 

این گونه اعمال هم افزایش یابد.
صابری اضافه کرد: با توجه به اینکه زیبایی با عنوان یک 
عمل جراحی به نسبت سخت محسوب می شود، هر فردی 
نباید این عمل را انجام دهد بلکه باید آموزش های لازم را فرا 
گیرد تا بتواند عوارض را به حداقل برساند و اگر مشکلی هم 

پیش آمد، بتواند سلامتی را به بیمار برگرداند.
او اظهار داشت: در انجمن جراحان پلاستیک و زیبایی 
ایران هدف آگاهی بخشــی به مردم و تضمین ســلامت 
آنان اســت؛ اگرچه برخی برچسب و تهمت انحصارطلبی 
به پزشکان جراحی پلاستیک و زیبایی می زنند اما دوست 
نداریم این نوع عمل ها به تعداد زیاد انجام شود. هدف نهایی 

دقت لازم در انجام این گونه اعمال جراحی است.
Á توصیه به متقاضیان جراحی زیبایی

صابــری به مــردم توصیــه کــرد درصورتی که قصد 
انجام عمل زیبایی دارند حتما اطلاعات کافی از پزشــک 
مراجعه کننده داشته باشند و با صبوری، حوصله و دقت این 
کار انجام دهند و جراح حاذق، شناسنامه دار و با مدرک واقعی 

انتخاب کنند.
دبیــر انجمن جراحان پلاســتیک و زیبایــی ایران از 
متقاضیان جراحی زیبایی خواست که حتما برای این عمل 
که خیلی هم آسان نیست،  از وزارت بهداشت درباره پزشکان 
تأییدیه بگیرند، با چند پزشک ماهر و توانمند در این عرصه 
مشورت کنند و بعد از آن، عمل جراحی زیبایی خود را انجام 

دهند.
او گفت: برخلاف تصــور برخی که فکر می کنند عمل 
جراحی زیبایی یک عمل بســیار ساده است و هیچ اتفاقی 
برای آنها رخ نمی دهد اما این گونه نیســت و اگر مشکل یا 
عوارضی ناشی از عمل جراحی برای آنها پیش بیاید برطرف 
کردن آن بسیار سخت است و گاهی غیرقابل جبران خواهد 

بود و تا آخر عمر فرد را درگیر خواهد کرد.
Á  حدود ۳۰ درصد از مراجعه کنندگان نیازی به

عمل جراحی زیبایی ندارند
دبیر انجمن جراحان پلاســتیک و زیبایی ایران گفت: 
معتقدیم کسانی که به پزشکان جراحی پلاستیک و زیبایی 
مراجعه می کنند فقــط حدود ۳۰ درصد نیاز واقعی به عمل 
جراحــی زیبایی دارند و از طرف دیگــر بیش از ۳۰ درصد 
هــم اصلا نیاز به این عمل ندارند و در این میان ۴۰ درصد 
باقیمانده هم فقط در صورت تشخیص درست امکان انجام 

آن را خواهند داشت.
او ادامه داد: در همین راســتا، افراد متقاضی برای عمل 
جراحی زیبایی باید نزد پزشــکان دارای مهارت و شناخته 
شده در زمینه جراحی پلاستیک و زیبایی بروند تا تشخیص 
درستی برای آنها داده شود و در صورت عدم نیاز به آن، هیچ 

اقدامی نشود.
صابری درباره تبلیغات وسیع در زمینه انواع جراحی زیبایی 
به مردم هشدار داد و گفت: باید مردم هوشیار باشند که فریب 
پزشک نماها را نخورند و پزشک معتبر را درست انتخاب کنند.

دبیر انجمن جراحان پلاســتیک و زیبایی ایران افزود: 
افرادی که به این گونه اعمال جراحی نیاز دارند می توانند از 
سایت های معتبر سازمان نظام پزشکی و انجمن جراحی و 
پلاستیک و زیبایی ایران، با استفاده از شماره نظام پزشکی 
یا نام و فامیل پزشک معتبر را انتخاب کنند تا بتوانند بهترین 

عمل و نتیجه را به دست آوردند.
صابری درباره پزشک نماها نیز گفت: با توجه به اینکه 
خطر عوارض مانند عفونت و حتی مرگ و میر در این گونه 
اعمال جراحی وجود دارد و اصلا عمل ســاده ای نیســت، 
متقاضیان این عمل های جراحی زیبایی باید قضیه را جدی 

بگیرند.
او ادامــه داد: مــا دنبال این موضوع هســتیم که این 
مشکلات کمتر شــود به همین منظور با مسئولان وزارت 
بهداشت و نظام پزشکی در ارتباط هستیم. مکرر گوشزد کرده 
و هشدار داده ایم و امیدواریم این هشدارها جدی گرفته شود و 

بساط تبلیغات وسیع و گمراه کننده مردم جمع شود.

فروش محصولات آرایشی و 
بهداشتی تقلبی در شبکه های 

اجتماعی
گروه جامعه :رئیس پلیس فتای استان اصفهان از شناسایی 
و دستگیری شخصی که با درج آگهی جعلی در شبکه های 
اجتماعی، اقدام به فروش محصولات آرایش بهداشتی تقلبی 

می کرد خبر داد.
ســرهنگ ســید مصطفی مرتضوی اظهار کرد: در پی 
شکایت یکی از شــهروندان مبنی بر اینکه از طریق شبکه 
اجتماعی اینســتاگرام اقدام به خرید محصولات آرایشــی 
بهداشتی کرده و پس از دریافت اجناس خریداری شده متوجه 
اصالت نداشتن کالا و تقلبی بودن آن شده است، لذا موضوع 
به صورت ویژه در دستور کار کارشناسان پلیس فتا قرار گرفت.

وی افــزود: بــا اقدامات فنی و تخصصــی، متهم مورد 
شناسایی قرار گرفت و با هماهنگی مقام قضائی در مخفیگاه 
خود دســتگیر و به همراه مقادیری لوازم آرایشی و بهداشتی 

غیرمجاز و تاریخ مصرف گذشته به پلیس فتا منتقل شد.
رئیس پلیس فتای استان اصفهان تصریح کرد: متهم پس 
از مواجهه با مستندات جمع آوری شده توسط کارشناسان این 
پلیس؛ به جرم خود اعتراف کرد و گفت ابتدا با تبلیغات گسترده 
و اغواکننده و درج تصاویر محصولات آرایشــی و بهداشتی 
معروف در شبکه های اجتماعی، موفق به ترغیب شهروندان 
بــه پرداخت مبلغ اجناس شــده و در ادامه اقدام به ارســال 
محصولات تقلبی و بی کیفیت کرده است. وی با بیان اینکه 
بعضی کانال های غیرمجاز در فضای مجازی بدون داشتن 
مجوز و با تبلیغات جعلی سعی در فروش محصولات آرایشی و 
بهداشتی تاریخ گذشته و خارج از نظام چرخه وزارت بهداشت 
دارند، ادامه داد: افراد برای تهیه اقلام آرایشــی و بهداشــتی 
مورد تأیید وزارت بهداشت، به جهت اینکه دچار بیماری های 
مختلف پوستی و چشمی نشوند، از طریق فروشگاه های معتبر 
و شناخته شده اقدام کنند. سرهنگ مرتضوی گفت: شهروندان 
توصیه های پلیس فتا را جدی بگیرند و در صورت مشــاهده 
هرگونه موارد مشکوک موضوع را از طریق مرکز فوریت های 
ســایبری به شماره ۰۹۶۳۸۰ یا ســایت پلیس فتا به آدرس 
www.CyberpoliCe.ir بخــش گزارش های مردمی با 

کارشناسان ما در میان بگذارند.

هیچ ارزاني بی علت نیست
گروه جامعه: رئیس پلیس فتا استان از شناسایی و دستگیری 
فردی که عامل راه اندازی صفحه فیشنگ با ترفند خرید شارژ 

تلفن همراه ارزان قیمت بود، خبر داد.
سرهنگ سید مصطفی مرتضوی بیان داشت: در پی مراجعه 
شخصی به پلیس فتا اصفهان مبنی بر برداشت غیرمجاز مبلغ 
حدود چهل میلیون ریال از حساب بانکی اش، توسط فرد یا 
افرادى ناشناس، رسیدگى به این پرونده در دستور کار پلیس 
فتا اصفهان قرار گرفت. این مقام انتظامی بیان داشت: شاکی 
در ادامه اظهاراتش عنوان کرد جهت خرید شارژ تلفن همراه در 
فضای مجازی مشغول جستجو بودم که با یک سایت مواجه 
شدم که مدعی بودند شــارژ تلفن همراه را با قیمت ارزان تر 
از بقیه به فروش می رســانند، بنده هم بدون توجه به آدرس 
درگاه پرداخت و اطمینــان از هویت گردانندگان آن صفحه 
اقدام به خرید کــردم و پس از واردکردن اطلاعات محرمانه 
کارت بانکی با تراکنش ناموفق مواجه شدم و تمام موجودی 
حســابم را از دست دادم.او افزود: پس از اخذ اظهارات شاکی 
کارشناسان پلیس فتا اقدامات خود را آغاز کردند و متوجه شدند 
فردی تحت عنوان فروش شارژ ارزان قیمت با ایجاد یک درگاه 
جعلی پرداخت و سپس هدایت شهروندان به جهت پرداخت 
از طریق ایــن درگاه از کاربران فضای مجازی کلاهبرداری 
می کند.سرهنگ مرتضوی عنوان داشت: متخصصین سایبری 
پلیس فتا پس از شناسایی مجرم در فضای مجازی اطلاعات 
هویتی او را به دست آورده و پس از تشریفات قضایی متهم در 
یکی از شهرستان های اصفهان دستگیر و به همراه تجهیزات 
الکترونیک به پلیس فتا منتقل شد. رئیس پلیس فتا اصفهان 
به شهروندان توصیه کرد: شارژهای تلفن همراه موردنیاز خود 
را فقط از مراکز و اپلیکیشن مالی مورد تائید و معرفی شده در 
وب سایت اصلی بانک ها و یا مورد تائید بانک مرکزی و نصب 
شده از منابع اصلی و یا وب سایت اپراتورها تهیه نمایند و به 
نتایج نشان داده شده توسط موتورهای جستجوگر اکتفا ننمایند 
چرا که احتمال تقلبی )فیشــینگ( بودن برخی از این نتایج 
نشــان داده شده متصور است، همچنین در صورت مشاهده 
موارد مشکوک آن را از طریق مرکز فوریت های سایبری به 
www. شماره تلفن ۰۹۶۳۸۰ و یا سایت پلیس فتا به آدرس

CyberpoliCe.ir با ما در میان بگذارند.

توقیف سواری بنز با سرعت 
2۰5 کیلومتر بر ساعت

گروه جامعه: رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان از 
توقیف یك دستگاه خودروی ســواری بنز C۲۲۰ با سرعت 
غیرمجاز ۲۰۵ كیلومتر بر ساعت توسط گشت پلیس راه خبر 
داد. ســرهنگ علی مولوی بیان داشت: تیم گشت پلیس راه 
هنگام كنتــرل خودروهای عبوری در یکــی از محورهای 
مواصلاتی استان، یك دستگاه خودروی سواری بنز را به علت 
رانندگی با سرعت  غیرمجاز ۲۰۵ كیلومتر بر ساعت متوقف 
كردند. او با بیان اینکه تمامی تخلفات حادثه ساز دارای نمره 
منفی هســتند تصریح کرد: راننده ای که به علت تخلفات 
حادثه ساز متوقف و اعمال قانون می شود، نمره منفی نیز برای 
گواهینامه او در سیستم ثبت خواهد شد و برابر قانونی رسیدگی 
به تخلفات راهنمایی و رانندگی زمانی که نمره منفی نیز به 
حدنصاب برســد گواهینامه راننده توقیف خواهد شد. رئیس 
پلیس راه استان افزود: زمانی که راننده ای با سرعت خطرآفرین 
اقدام به رانندگی می کند به هیچ عنوان فرصت بررسی شرایط و 
توجه به  علائم راهنمایی و رانندگی در طول مسیر را ندارد و 
همچنین در صورت مواجهه ناگهانی با شی ء یا مانعی در طول 
مسیر به طور حتم برای تصمیم گیری دچار مشکل خواهد شد.

در حال مسموم کردن منابع 
آب وخاک کشور هستیم

گروه جامعه: به گفته رئیس سازمان حفاظت محیط زیست 
۱۵ درصد میزان گردوغبار و ۳۵ درصد خســارت ناشی از 
گردوغبار از اراضی کشاورزی نشأت می گیرد. علی سلاجقه 
با بیان اینکه آب وخاک منشــأ زندگی هستند، اظهار کرد: 
۲۵ درصد تنوع زیســتی در خاک است، بیش از ۹۰ درصد 
جانداران از خاک استفاده می کنند و بیش از ۹۵ درصد تغذیه 

ما از خاک است.
او افزود: پنج میلیون هکتار از اراضی کشــاورزی منشأ 
گردوغبار در کشــور هستند، ۳.۷ میلیون هکتار از این پنج 
میلیون هکتار اراضی آبی هستند که منشأ گردوغبار به شمار 
می روند، حدود ۱۵ درصد میزان گردوغبار کشــور از اراضی 
کشــاورزی و ۳۵ درصد خسارت ناشــی از گردوغبار از این 
اراضی کشاورزی است؛ با وجود این آمارها پرسشی که مطرح 
می شود این است که چرا این اتفاق افتاده و آیا ما کشاورزی 
علمی بلدیم؟ آیا این حفاظت از آب وخاک شایســته کشور 
اســت؟ سوءمدیریت ها که نمی تواند تولید در واحد سطح را 
افزایش دهد باید باعث افزایش ســطح زیرکشت شود و به 

منابع طبیعی فشار بیاوریم؟
رئیس سازمان محیط زیست اضافه کرد: قانون حفاظت از 
خاک سال ۱۳۹۸ ابلاغ شد و بندهای متعددی دارد، در این 
قانون به چگونگی آلوده شدن منابع آب وخاک و کمیت آن 

پرداخته شده است.
او با بیان اینکه موضوع تغییر اقلیم بهانه ای شده تا هر 
اتفاقی ناشی از سو مدیریت را با آن توجیه کنیم، تصریح کرد: 
ما در حال مسموم کردن منابع آب وخاک کشور هستیم، بر 
اساس قانون حفاظت از خاک وقتی خاک تخریب می شود 
باید بازسازی شود و بازسازی هر مترمکعب خاک، سه تا ۳۹ 

هزار دلار هزینه می برد.
ســلاجقه با اشاره به اینکه قوانین خوبی داریم ولی این 
قوانین را به خوبی عمل نمی کنیم، گفت: در کشور کشاورزانی 
هســتند که از منابع آب وخاک به بهترین نحو استفاده و در 

واحد سطح تناژ بالایی تولید دارند.
او اضافه کــرد: در کنار وزارت جهاد کشــاورزی برای 
حفاظت از خاک ایســتاده ایم و وظایف قانونی خود را انجام 
می دهیم، اما وزارت جهاد باید از همه ظرفیت های علمی و 
نخبگانی استفاده کند و چالش های مربوط به آینده خاک را 
کاهش دهد. رئیس سازمان محیط زیست افزود: باید به جای 
افزایش سطح زیر کشــت، تولید در واحد سطح را افزایش 
دهیم و علمی کار کنیم. بحث های خاک ورزی و کشاورزی 

حفاظتی را نیز در دستور کار قرار دهیم.
او با بیان اینکه داخل کشــور در موضوعات هدر رفت 
منابع آب وخاک از لحاظ کیفی و کمی وظایف خود را طبق 
قانون انجام می دهیم، گفت: در خارج از کشور نیز در نشست 
منطقه ای وزرای حفاظت از محیط زیست کشورهای همسایه 
و اجلاس بین المللی مبارزه با گردوغبار وظایفی بر عهده ما 
گذاشته شــده است، اما اینکه ۲۷۰ میلیون هکتار از اراضی 
کشورهای همســایه مولد و منشأ گردوغبار هستند، بحث 
اساسی است، در جهت حل این مسائل به دیپلماسی پرداختیم 

و رایزنی ها نیز در حال انجام است.

فعالیت ۴۰۰ هزار داوطلب 
سلامت در کشور

معاون بهداشت وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
از فعالیت ۴۰۰ هزار داوطلب ســلامت در کشور خبر داد و 
گفت: »نظام جامع مشارکت اجتماعی« که در تابستان امسال 
ابلاغ شد، بر مردمی سازی سلامت با رویکرد رعایت حقوق 
شهروندان و عدالت اجتماعی تأکید دارد. به گزارش ایرنا، دکتر 
حسین فرشیدی با بیان اینکه داوطلبان سلامت حلقه ارتباطی 
بین نظام سلامت و سطوح محیطی جامعه هستند، افزود: 
یکی از آرمان های مهم انقلاب اسلامی تأثیرگذاری مردم 
در تعیین سرنوشت جامعه است و نقش تماشاگرانه مردم و 
جایگاه تعیین کننده انحصاری برای دولت، مطلوب انقلاب 

اسلامی نیست.
معاون بهداشت وزارت بهداشت تصریح کرد: امروز ۴۰۰ 
هزار داوطلب ســلامت در محلات، سازمان ها و عشایر و 
همچنین اتباع بعد از کســب آموزش و توانمندسازی نقش 

محوری در مردمی سازی سلامت ایفا می کنند.
فرشیدی به تلاش های داوطلبان در دوران همه گیری 
کرونا و کمک آنان به مردم و نظام سلامت اشاره کرد و افزود: 
آنچه در روستاها از ارتباط جامعه با مراکز درمانی و بهداشتی 
به دســت آمد، در شهرها اتفاق نیفتاد بلکه به دلیل حضور 

داوطلبین سلامت در روستاها بود.
او با تأکید بر ضرورت افزایش ســواد سلامت در کشور، 
به برنامه ملی کنترل فشارخون و دیابت اشاره و تصریح کرد: 
مصرف غذای ناســالم و کم تحرکی باعث روند روبه رشد 

بیماری های غیرواگیر شده است.
معاون وزیر بهداشــت با بیان اینکه تاکنون بیش از ۹ 
میلیون نفر در پویش ملی ســلامت و غربالگری دیابت و 
فشارخون مشارکت کرده اند، گفت: بر اساس برآوردهای اولیه، 
یک میلیون و ۷۰۰ هزار نفر از این افراد به پرفشارخون مبتلا 

بوده و یک درصد از آنها نیز دیابت دارند.
او با تأکید بر ضرورت تحرک بدنی کافی برای جلوگیری 
از ابتلا به بیماری های غیرزمینه  ای، افزود: نباید در ســفره 
غذا نمکدان باشد، چراکه دو تا سه برابر میزان جهانی نمک 
مصرف می کنیم. او خاطرنشان کرد: تا پایان سال ۲۰ میلیون 
شهروند تحت پوشــش پویش کنترل فشارخون و دیابت 
قرار می گیرند. فرشیدی خاطرنشان کرد: شبکه بهداشت و 
درمان در نظام سلامت جایگاه ویژه ای دارد، اگر به تاریخ ارائه 
خدمات سلامت در کشورمان بنگریم، دو اقدام مهم بسیار 
می درخشــد که یکی راه اندازی شبکه بهداشت و درمان و 
دیگری ادغام آموزش پزشکی در نظام ارائه خدمات سلامت 
اســت. او افزود: شبکه بهداشت و درمان هنوز هم جای کار 
دارد و باید ارتقا یابد تا به هدف غایی خود که بهره مندی آحاد 

جامعه از خدمات عادلانه سلامت است، برسیم.

زمان پایان انگ زنی به مبتلایان ایدز رسیده است
به گفته جامعه شـناس و پژوهشگر اجتماعی در اصفهان 
برچسـب زنی بـه بیماران مبتـلا به ایدز باعـث تثبیت نوعی 
هویـت مجرمانـه در این افراد می شـود که فرایند شناسـایی 

و درمـان آنهـا را مختل می کند.
بـه گـزارش ایرنا، امـان ا... باطنی  با بیـان اینکه در علم 
جامعه شناسـی بـر اسـاس نظریـه »برچسـب زنی و تثبیـت 
هویـت« می تـوان افـراد مبتـلا بـه ایـدز را در سـه گـروه 
طبقه بنـدی کـرد، گفت: گـروه نخسـت افـراد دارای روابط 
پرخطـر آشـکارا بـدون حدومرز هسـتند کـه در ایـن زمینه 

واقعیـت را مخفـی نمی کنند.
او افـزود: گـروه دوم بـه عنـوان »کجـروان پنهـان« که 
اکنون بیشـترین سـهم در انتقال ایدز را دارند فراجنسینی ها، 
عاشـق های رمانتیـک، مـدرن و فرامـدرن هسـتند کـه در 
نـگاه اول عـادی و موجـه بـه نظر می رسـند اما دانسـته یا 
ناآگاهانـه روابط بسـیار پرخطر جنسـی را تجربـه می کنند.

عنـوان  بـه  سـوم  گـروه  افـزود:  جامعه شـناس  ایـن 
»متهمـان بیگانه« همـان آش نخورده و دهان سـوختگانی 
هسـتند کـه به هرحال به این بیماری دچار و سـپس بسـیار 

بـا پدیـده برچسـب زنی مواجـه می شـوند.
او اضافـه کـرد: در بسـیاری از مواقـع ایـن گـروه قربانی 
برچسـب زنی و رفتارهای سرزنشـگرانه جامعه می شوند و در 

آنهـا نوعـی تثبیت هویـت مجرمانه اتفـاق می افتد.
باطنـی تصریـح کـرد: بـر اسـاس  آخریـن پژوهش ها و 
نیـز داده های آسیب شناسـی اجتماعـی، الگوی انتقـال ایدز 
از اعتیـاد و تزریق به وسـیله سـرنگ آلوده اکنـون به رابطه 

جنسـی پرخطـر تغییر کرده اسـت.
اینکـه  مهـم  نکتـه  داد:  هشـدار  جامعه شـناس  ایـن 
برخـلاف تصـور عمـوم بخش مهمـی از انتقـال ایـدز نه از 
طریـق کارگـران جنسـی بلکـه در میـان افرادی اسـت که 

به طـور معمولـی عشـق را در انـواع آن از رمانتیک گرفته تا 
فرامُـدرن تجربـه می کننـد.

ایـن جامعه شـناس ادامـه داد: بنابرایـن برچسـب های 
اجتماعـی مرتبـط بـا ایـدز نظیـر »معتـاد« و یا »روسـپی« 
رنـگ باخته اسـت و در بیشـتر مواقـع انتقال ایـدز از طریق 
رابطه پرخطر جنسـی بین متهمان بیگانـه )افراد معمولی( و 

نه حتـی کارگـران جنسـی اتفـاق می افتد.
او افـزود: ایـن »متهمـان بیگانـه« می توانند بخشـی از 
معتـادان، زنـان، مـردان و افـرادی که ازدواجشـان به طلاق 

رسـیده را شـامل شوند.
باطنـی افـزود: در بسـیاری از مواقـع گـروه »کجـروان 
پنهـان« در آرامـش بـه کجـروی خـود ادامـه می دهنـد و 

حتـی ایـن کار بیـن آنهـا نوعـی هـوس اجتماعـی و الگـو 
تلقـی می شـود اما این »متهمـان بیگانه« هسـتند که مدام 
برچسـب می خورنـد و در آنها تثبیت هویـت مجرمانه اتفاق 

می افتـد.
پژوهشـگر اجتماعـی با بیـان اینکه اکنـون در مرحله ای 
هسـتیم کـه حتـی روابـط همسـران نیـز نیازمنـد تشـدید 
مراقبت های بهداشـتی اسـت، افـزود: آمارها نشـان می دهد 
انگیزه ارتباط بین دختران و پسـران در سـطوح مختلف آن 
نسـبت به ۳۰ سـال گذشـته سـه برابر شـده و سـن شروع 
رابطـه از دوره دبیرسـتان به ابتـدای دوره راهنمایی رسـیده 

است.
او با هشـدار نسـبت به این موضوع اضافـه کرد: نگرانی 

آنجاسـت کـه بدانیم بیشـتر این روابـط اکنـون ناآگاهانه از 
سـطح عاطفی به رابطه جنسـی تغییر کرده و انتقال ایدز در 
خـلال همین تغییـرات اجتماعی رخ می دهد؛ ایـن در حالی 
اسـت که جامعه هنوز در کلیشـه های خود غوطه ور اسـت و 

برچسـب های خـودش را تولید می کند.
باطنـی گفـت: هـراس از برچسـب زنی در فـرد مبتلا به 
»اچ آی او« همـواره او را در موقعیت هـای اجتماعی در تضاد 
بـا افـراد عـادی قـرار می دهد و بـار سـنگینی از اضطراب و 

افسـردگی را بـه او تحمیل می کند.
پژوهشـگر اجتماعـی بـا بیـان اینکـه بیمـاران مبتلا به 
ایـدز بـه دنبال مطلع شـدن دیگـران از بیمـاری آنان طیف 
وسـیعی از مشـکلات را تجربه می کننـد، افـزود: ازاین رو در 
مراقبـت از ایـن بیماران، نـه تنها به نیازهای جسـمی بلکه 
بایـد بـه چالش های روحـی، روانـی، اجتماعی و سـایر ابعاد 
زندگـی آنهـا نیـز توجه شـود تا بتـوان همه گیری ایـدز را با 

عبـور از افـکار و قضاوت های کلیشـه ای کنتـرل کرد.
او بـر ضـرورت آگاهی بخشـی بـه افـراد جامعـه درباره 
راه هـای انتقـال ایدز تأکید و خاطرنشـان کرد: برچسـب زنی 
یـا »انگ اجتماعی« پدیـده ای فردی یا اجتماعی اسـت که 
موجـب گوشـه گیری فرد بیمـار از جامعه و یا تـرس جامعه 
از فـرد بیمـار می شـود و بـا مفاهیـم تـرس از افشـا شـدن، 

قضـاوتِ نادرسـت و تبعیض مرتبط اسـت.
بـه گفتـه کارشـناس ایـدز مرکـز بهداشـت اصفهـان، 
انتقـال »ایـدز« از طریـق رفتـار پرخطر جنسـی نسـبت به 
اعتیـاد تزریقـی پیشـی گرفتـه به طوری که امسـال بیش از 
۷۰ درصـد از مـوارد انتقـال در اسـتان بـه دلیـل رفتارهـای 

محافظـت نشـده جنسـی بوده اسـت.
سـالانه به طـور میانگین حدود ۴۰ بیمار مبتلابـه ایدز در 

استان اصفهان شناسـایی می شود.
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فرهنگ و هنر

 با اسکن کیو آر این 
قطعه را بشنوید

   گالری گردی   کوک 

انیمیشن در سینماهای اصفهان پرفروش شد
آمـار فـروش فیلم هـای در حـال اکـران 
نشـان می دهـد که پـس از مدت هـا رونق 
بـه سـینماهای اصفهـان بازگشـته و تنوع 
اکـران بـه فـروش گیشـه کمـک کـرده 

ست.  ا
آذرمـاه ۱۴۰۲  اکـران  حـال  در  فیلم هـای  فـروش  جـدول 
در اصفهـان ماننـد سـایر اسـتان های کشـور بـا صدرنشـینی 
کمـدی همـراه اسـت امـا نکته مهـم دربـاره گیشـه هفتگی 
اصفهـان فـروش بالای انیمیشـن »بچـه زرنگ« اسـت. این 
انیمیشـن خـوش سـاخت ایرانـی ۳۴ سـالن و ۲۶۱ سـانس 
سـومین فیلم پرفـروش هفته در اصفهان اسـت. بچـه زرنگ 
در سـینماهای اصفهان به فـروش هفتگـی ۲,۸۳۶,۱۷۵,۰۰۰ 
ریالـی دسـت یافته اسـت. انیمیشـن سـینمایی »بچه زرنگ« 
بـه تهیـه کنندگـی حامد جعفـری از پنـج مهر در سـالن های 
سـینمای سراسـر کشـور در حـال اکران اسـت و در مـدت دو 
مـاه از آغاز اکـران، توانسـته رکورد پرمخاطب ترین انیمیشـن 
تاریـخ سـینمای ایـران را بزنـد. ایـن رکـورد پیـش از ایـن در 
اختیار انیمیشن سینمایی »فیلشـاه« اثر قبلی گروه »هنرپویا« 
کمپانـی سـازنده »بچه زرنـگ« بود کـه در حـدود ۱ میلیون و 
۲۵۰ هـزار مخاطـب داشـته اسـت. بچه زرنـگ تاکنون بیش 
از ۱ میلیـون و ۳۰۰ هـزار مخاطـب داشـته و بـا فـروش بیش 

از ۴۳ میلیـارد تومانـی، عنوان پرفروش ترین فیلم انیمیشـن و 
فیلـم کـودک تاریخ سـینمای ایـران را از آن خود کرده اسـت.

در جـدول فـروش هفتگـی سـینماهای اصفهـان فیلـم 
فـروش  بـه  بلیـت  بـا ۴۹,۴۸۵  اطیابـی  مسـعود  »هتـل« 

۱۸,۹۹۰,۵۹۰,۰۰۰ ریالـی در سـینماهای اصفهان دسـت یافت 
و رتبـه اول پرفروش تریـن فیلـم هفتـه را از آن خـود کـرد. 
فسـیل هم علی رغـم پایـان اکرانـش ۱۰,۱۲۷ بلیت بـاارزش 
۴,۰۰۳,۲۰۰,۰۰۰ ریـال فروختـه اسـت تا دومیـن فیلم جدول 

هفتگی گیشه اصفهان را از آن خود کند. گیج گاه وجوجه تیغی 
بـه ترتیب بـا ۱,۸۵۷,۶۵۰,۰۰۰ ریـال و ۱,۶۱۵,۸۰۰,۰۰۰ ریالی 
بـه ترتیـب چهارمیـن و پنجمین فیلـم پرفـروش در اصفهان 
هسـتند. گیـج گاه بـه کارگردانی عـادل تبریزی و نویسـندگی 
ارسـلان امیری و عادل تبریزی محصول سـال ۱۳۹۹ اسـت. 
حامـد بهـداد، باران کوثـری و جمشـید هاشـم پور از بازیگران 
ایـن فیلـم هسـتند. این فیلم در سـی و نهمین دوره جشـنواره 
فیلـم فجـر حضـور داشـت. ایـن فیلـم دربـاره یـک معلـم 
ادبیـات و ورزش اسـت کـه کلاس کاراتـه دارد و بـا اتفاقـات 
عجیب وغریـب زیـادی روبـه رو می شـود تـا جایـی کـه حتی 
پـای جمشـید هاشـم پور سـتاره فیلم های اکشـن ایرانـی آن 
سـال ها هـم بـه قصـه بـاز می شـود و قضایـا طوری بـه هم 
می پیچـد کـه انتظـارش را نداریـد. جوجه تیغـی اولیـن فیلـم 
بلند سـینمایی به کارگردانی و تهیه کنندگی مسـتانه مهاجر و 
نویسـندگی مصطفی زندی و سجاد پهلوان زاده محصول سال 
۱۳۹۹ اسـت.  »جوجه تیغی« ماجرایی طنز از زندگی ناخواسـته 
یـک جـوان متعصب را روایت می کند که پیشـنهادی عجیب، 

گذشـته و آینـده او را تحت تأثیـر قـرار می دهـد. 
»حـدود ۸ صبح«،  »عامه پسـند«،  »نارگیل۲« و »شـهر 
هـرت« بـه ترتیـب دیگـر فیلم هـای پرفـروش ایـن هفتـه 

سـینماهای اصفهـان بـوده اند. 

گالری دیدار، میزبان روایتی از 
شهر باستانی سبا

نمایشگاه »حضور پنهان« با ارائه عکس ها و روایتی 
فولکلور از شهر باستانی سبا، ساخته هایی که تشخیص آن 
از طبیعت دشوار است و به حضور انسان اشاره دارد را به 

تصویر کشیده است.
حامد ســیامکی، عکاس و برگزارکننده نمایشــگاه 
»حضــور پنهان« در گفت وگو با ایســنا و در خصوص 
دلیل انتخاب این نام برای نمایشگاه خود گفت: محتوای 
نمایشگاه، روایت تصویری داستان فولکلور از شهر باستانی 
ســبا است که داستانی آمیخته از تخیل و واقعیت است. 
اهالی روستای دستجرد جرقویه داستان های متفاوتی از 
شهر سبا روایت می کنند که یکی از آن ها دست مایه تولید 
آثار من شد، یعنی آن قســمت که اشاره دارد این شهر 
باستانی در زیر تل ماسه های بیابان ورزنه همچنان مدفون 

مانده است.
او ضمن اشاره به اینکه محوریت نمایشگاه »حضور 
پنهان« روایت داستان سبا و برداشت های شخصی اش 
از این روایت اســت، بیان کرد: سبک آثار به صورت هنر 

محیطی و چیدمان است و عکس ها رنگی است.
سیامکی با اشــاره به اینکه ۱۳ فریم به همراه متن، 
داســتان را روایــت می کند و ۱۴ فریم دیگر برداشــت 
شــخصی او از داستان اســت، افزود: مجموعه داستانی 
در ابعــاد ۳۰ در ۵۰ ســانتی متر به همراه پاســپارتو و 
برداشت های شخصی در ابعاد ۵۹ در ۴۴ سانتی متر و ۲۵ 

در ۱۹ سانتی متر به صورت قاب است.
او در خصوص فعالیت هایش و نمایشــگاه هایی که 
برگزار کرده است، گفت: تا کنون یک نمایشگاه عکس 
انفرادی در شــهر اصفهان در گالری کتابخانه مرکزی 
برگزار کرده ام و در یک نمایشگاه گروهی در شهر تهران 
در فرهنگسرای اشراق نیز شــرکت کرده ام. همچنین، 
مجموعه عکس حضور پنهان در نشــریه شــماره پنج 

wbF کشور سوئیس چاپ شده است.
این هنرمند در پایان به بیانیه نمایشــگاه خود اشاره 
کــرد: در یکی از کویرپیمایی هایــم در منطقه  ورزنه، 
دست ساخته های خودم را به تصویر کشیدم. ساخته هایی 
که تشــخیص آن از طبیعت دشوار می نمود و به حضور 
انسان اشاره داشت. پیش از آن، نمی دانستم اهالی بر این 
باورند که یک شهر باستانی در آن مکان از دیده ها پنهان 

است و در زیر تل ماسه ها دفن شده.
علاقه مندان برای بازدید از نمایشگاه »حضور پنهان« 
می تواننــد تا ۱۵ آذرماه، از ســاعت ۱۶ تا ۲۰ بعدازظهر 
بــه گالری دیدار، واقع در اصفهان، خیابان توحید میانی، 
خیابان شهید قندی، کوچه شهید قاسمی، پلاک ۶ مراجعه 

کنند.

بازگشت محمد اصفهانی با 
»مستوران« به تلویزیون

محمد اصفهانی تیتراژ پایانی فصل دوم سریال »مستوران« 
را خواند. به گزارش روابط عمومی ســریال، محمد اصفهانی 
تیتراژ پایانی فصل دوم سریال »مستوران« به کارگردانی سید 
علی هاشمی را خواند. »روز و شب« عنوان این قطعه است که 
اصفهانی آن را بر اساس شعر مولانا خوانده است. عواملی که 
در تولید این قطعه همکاری داشته اند، عبارتند از: آهنگ: میلاد 
بابایی، تنظیم: امیر عرشیا، کمانچه: آرمین ترکیان، میکس و 
مستر: محمد فلاحی. پخش فصل دوم سریال »مستوران« 
از ۲۸ آذر در شبکه یک سیما شروع می شود. این سریال که 
عاشقانه ای برگرفته از قصه ها و افسانه های کهن ایرانی است، 
به قلم محمد حنیف به نگارش درآمده است. محیا دهقانی، 
کاوه خداشــناس و بهنام تشکر از جمله بازیگران فصل دوم 
»مستوران« هستند و اسامی دیگر بازیگران به زودی اعلام 
خواهد شد. سریال تلویزیونی »مستوران« محصول سازمان 

هنری رسانه ای اوج، که در استودیو بادبان تولید شده است.

پروژه »موسی و شبان« با 
پرواز همای پس از اصفهان به 

پایتخت رسید
اجرای موزیکال »موسی و شبان« با صدای پرواز همای، 
ســرانجام پس از اجرا در اصفهان و چندین شــهر ایران به 
تهران رسید. به گزارش امور رسانه ای پروژه، اجرای موزیکال 
»موسی و شبان« با صدای پرواز همای، سرانجام پس از اجرا 
در چندین شهر ایران روز پانزدهم آذر ماه در تهران پیش روی 
مخاطبان قرار می گیرد. »موسی و شبان« اجرایی موزیکال 
اســت که پرواز همای از ۲ سال پیش با طراحی و اجرای آن 
در اقصی نقاط ایران، از آن رونمایی کرد. این اجرا با همراهی 
ارکستر بزرگ به رهبری امین غفاری در کنار ارکستر سازهای 
ایرانی، ۱۵ آذر ماه در سالن میلاد نمایشگاه بین المللی و در ۲ 
سانس روی صحنه خواهد رفت. پرواز همای خالق، نویسنده 
و ایده پرداز این اثر است که در بخش های مختلف، می خواند. 
این در حالی است که حامد فقیهی )در نقش موسی( و داوود 
نماینده )در نقش راوی( پرواز همای را در »موسی و شبان« 
همراهی می کنند. این اجرا امسال در شهرهای مختلف از جمله 
رشت، تبریز، ساری، چالوس، اصفهان، شیراز روی صحنه رفته 
و بیش از ۲۰ اجرا از آن در شهرهای مختلف تجربه شده است.

دادنامه
۲۷۷۹- ۱- پرونده کلاسه ۵۳۱/۹۹ ش۴ح شعبه چهارم شورای حل اختلاف برخوار خواهان 
: منصور نعیمی به نشانی خورزوق کوی امام حسن مجتبی نبش کوچه شهید رضایی پلاک 
۱۹  خوانده : هاشــم نجفی به نشانی شیراز خیابان حضرتی پاساژ آریانا طبقه دوم پلاک 
۱۰۰) مجهول المکان ( خواسته : مطالبه وجه چک گردشکار : خواهان دادخواستی بخواسته 
فوق بطرفیت خوانده تقدیم داشــته که پس از ارجاع به این شورا و ثبت به کلاسه فوق و 
اجرای تشریفات قانونی در وقت مقرر حوزه له تصدی امضاء کنندگان زیر تشکیل است و 
با توجه به محتوت پرونده پس از اخذ نظر مشورتی اعضا شورا ختم رسیدگی را اعلام و به 
شرح زیر صدور رای می نماید. رای شورا در خصوص دعوی منصور نعیمی فرزند ملکعلی 
به طرفیت خوانده : هاشم نجفی  به خواسته مطالبه مبلغ ۵۴,۰۰۰,۰۰۰ ریال بابت عودت 
جنس خریداری با توجه به دادنامه قطعیت یافته ۲۱۲ مورخ ۱۴۰۰/۰۴/۱۳ در این شــعبه 
دادنامه نسبت به تاخیر تادیه مفتوح است و مستنداً به ماده ۵۲۲ قانون آیین دادرسی مدنی 
حکم به محاسبه و پرداخت تاخیر تادیه از تاریخ ۱۳۹۹/۰۷/۲۰ الی اجرای حکم در دادنامه 
صدرالزکر صادر و اعلام می گردد رای صادره ظرف ۲۰ روز پس از ابلاغ قابل تجدیدنظر 
خواهی در دادگستری برخوار را دارد.  دفتر شعبه چهارم شورای حل اختلاف مجتمع شماره 

یک شهرستان برخوار ۱۶۱۷۲۰۹/م الف
آگهی تبصره ۳ ماده ۱2۰ آئین نامه قانون ثبت

۲۷۷۸- ۱- شماره نامه: ١٤٠٢٨٥٦٠٢٠٢٤۰۰۹٦۳۸ نظر به اینکه مالکیت ششدانگ پلاک 
۴۸۵۸/۱۵۲۴ واقــع در بخش پنج ثبت اصفهان ذیل صفحــه ۴۸۷ دفتر ۴۴۵ املاک به 
شماره ثبت ۷۴۶۸۱ چاپی دفترچه ای ۰۸۶۶۷۳ به نام خدیجه بیگم خسروی ثبت و سند 
مالکیت آن صادر و تســلیم گردیده سپس چهار دانگ مشاع از ششدانگ را به غیر انتقال 
داده است اعلام میدارد به موجب گواهی حصر وراثت شماره ۹۸۰۹۹۷۶۷۹۴۰۰۱۳۵۵ مورخ 
۱۳۹۸/۱۰/۰۹ شــعبه ۱۰ حقوقی حصر وراثت شورای حل اختلاف اصفهان فوت گردیده 
و ورثه حین الفوت وی عبارتند، افشــین، آذر، محمدرسول، خسرو، عبداله، بهجت، طیبه و 
هوشنگ شهرت همگی فولادی نژاد فرزندان مرحوم، سپس آقایان هوشنگ فولادی نژاد 
و عبداله فولادی نژاد از ورثه نامبرده برابر وارده بشــماره ۱۴۰۲۲۱۷۰۲۰۲۴۰۲۲۶۳۴ مورخ 
۱۴۰۲/۰۷/۰۵ و نیز دو برگ استشهادیه محلی که امضاء شهود آن ذیل شماره ۹۴۶۹ و رمز 
تصدیق ۸۹۶۵۱۴ مورخ ۱۴۰۲/۰۷/۰۵ گواهی دفترخانه اسناد رسمی ۲۵۲ اصفهان رسیده 
است درخواست صدور سند مالکیت ســهم الارث خود را از پلاک ثبتی مذکور در بخش 
پنج ثبت اصفهان متعلق به خدیجه بیگم خسروی را نموده و اعلام داشته اند، دفترچه سند 
مالکیت مذکور نزد سایر ورثه میباشد، در همین راستا به موجب تبصره ۳ ذیل ماده ۱۲۰ آیین 
نامه قانون ثبت بدوا به نامبردگان اخطار شده که به جهت انقضای مدت ده روز از تاریخ ابلاغ 
و عدم مراجعه و تحویل سند مالکیت به این منطقه ثبتی مراتب یکبار آگهی تا چنانچه کسی 
مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم میباشد و یا مجوز قانونی جهت نگهداری سند 
مالکیت دارد به این منطقه ثبتی ارائه و یا نسبت به تحویل دفترچه سند مالکیت اقدام نماید 
در غیر اینصورت پس از پایان مهلت ده روز از انتشــار آگهی و عدم وصول اعتراض موجه 
دفترچه سند مالکیت وراث طبق مقررات صادر و دفترچه اولیه از درجه اعتبار ساقط خواهد 

شد. مهدی شبان- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان ۱۶۱۷۲۸۹/م الف 
آگهی مفاد آرا

۲۷۴۹- ۱- آگهــی مفادآراصــادره از هیات قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقردرثبت نایین دراجرای ماده یک قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی و بر حسب ماده ۳ قانون مذکور  آرا ذیل 
که از طرف این هیات مبنی برتایید انتقال عادی ویاسهم مفروزی متقاضی صادر گردیده 
دردونوبت به فاصله ۱۵روزآگهی  می شودتاشــخص یااشخاصی که به آرا مذکوراعتراض 
دارندازتاریخ اولین انتشــارآگهی ظرف مدت دوماه اعتراض خودرابه این اداره تسلیم نموده 
ودرمهلت یک ماه ازتاریخ تسلیم اعتراض فرصت دارندنسبت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
صالحه وارایه گواهی مبنی برطرح دعوی اقدام نمایند دراین صورت اقدامات ثبت موکول 
به ارایه حکم قطعی دادگاه خواهد بود ودرصورت انقضامهلت وعدم وصول اعتراض طبق 
مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد وصدورسند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
۱- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۲۰۳۱۰۰۰۸۸۰-۱۴۰۲/۹/۶ آقای محمود جهادی نائینی فرزند 

موسی دودانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین مزروعی به پلاک ثبتی ۲ فرعی از ۱۶۹ اصلی 
واقع در کشتزار جزیسر بخش ۲ ثبت نایین به مساحت ششدانگ ۸۱۷ متر مربع نسبت به 

سهم الارث متقاضی از مالکیت رباب جهادی نائینی مالک رسمی
۲- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۲۰۳۱۰۰۰۸۸۱-۱۴۰۲/۹/۶ خانم فاطمه الیاس زاده نائینی فرزند 
فضل اله سه دانگ مشاع ازششدانگ قطعه زمین مزروعی به پلاک ثبتی ۳۹۴۵  اصلی واقع 
در کشتزار حنفش بخش ۲ ثبت نایین به مساحت ششدانگ ۱۰۰۳/۹ متر مربع خریداری 

عادی و مع الواسطه از رمضان الیاس زاده نائینی مالک رسمی 
۳- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۲۰۳۱۰۰۰۸۸۲-۱۴۰۲/۹/۶ خانم طوبی الیاس زاده نائینی فرزند 
فضل اله سه دانگ مشاع ازششدانگ قطعه زمین مزروعی به پلاک ثبتی ۳۹۴۵  اصلی واقع 
در کشتزار حنفش بخش ۲ ثبت نایین به مساحت ششدانگ ۱۰۰۳/۹ متر مربع خریداری 

عادی و مع الواسطه از رمضان الیاس زاده نائینی مالک رسمی 
۴- رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۲۰۳۱۰۰۰۸۸۳-۱۴۰۲/۹/۶ آقای رضا طالبی ســپرو فرزند 
محمد نیم حبه مشاع از ۷۲ حبه ششدانگ مزرعه یوسف آباد باقدرالحصه از یکرشته قنات 
اختصاصی به پلاک ثبتی  ۴۲۱۳ اصلی واقع در بخش ۳ ثبت نایین به مساحت ششدانگ 

۵۳۹۱/۷۰ متر مربع خریداری عادی و مع الواسطه ازمحمود قاسمی سپرو مالک رسمی
۵- رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۲۰۳۱۰۰۰۸۸۴ -۱۴۰۲/۹/۶ آقای رمضانعلی محمدی فرزند 
غضنفر ششدانگ مفروزی یکدرب خانه به پلاک ثبتی قسمتی از ۴۵ اصلی واقع در روستای 
جامکان بخش ۱۷ ثبت نایین به مساحت ۳۷۴/۸۸ مترمربع خریداری عادی و مع الواسطه 

از حسن کمالی مالک رسمی
۶- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۲۰۳۱۰۰۰۸۸۵-۱۴۰۲/۹/۶ آقای رضا محمدی جامکانی فرزند 
غضنفر ششدانگ مفروزی یکدرب خانه به پلاک ثبتی قسمتی از ۴۵ اصلی واقع در روستای 
جامکان بخش ۱۷ ثبت نایین به مســاحت ۳۰۰ مترمربع خریداری عادی و مع الواسطه از 

حسین رضائی مالک رسمی.  
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۹/۱۵ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۹/۳۰ علیرضا راحتی 

- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان نائین م الف/۱۶۱۵۸۶۲
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
۲۶۰۶- ۱- برابــر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۲۰۰۷۰۰۳۹۵۳ هیات دوم موضوع قانون 
تعیین تكلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک فلاورجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای اسماعیل 
محمدی هویهء فرزند نوروز بشماره شناسنامه ۱۱ صادره از اصفهان در ششدانگ یک 
قطعه زمین کشاورزی با کاربری زراعی به مساحت ۱۳۵۶/۰۳ مترمربع قسمتی از پلاک 
شــماره ۴۲۹ اصلی واقع در دشتلو خریداری از مالک رسمی آقای امراله کمالی فرزند 
محمد محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشــار نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۸/۳۰ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۹/۱۵ مظاهر 

عباسی قلعه شاهی- رئیس ثبت اسناد و املاک فلاورجان ۱۶۰۷۶۶۶/م الف
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه اجرایی قانون تعیین 

تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
۲۶۰۰- ۱- برابر آراء صادره هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی لنجان تصرفات مالکانه و بلامعارض 
متقاضی ذیل محرز گردیده است. لذا مشخصات متقاضی و املاک مورد تقاضا به شرح 
زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز در روزنامه های تعیین شــده 
توســط اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی لنجان آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند، می توانند از تاریخ انتشار 

اولین آگهی به مدت ۲ ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک لنجان تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به 
مرجع صالح قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض، طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
۱ - رأی شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۲۰۱۵۰۰۰۶۴۶ مــورخ ۱۴۰۲/۰۷/۰۶ آقــای امید علی 
محمودیان درویشانی فرزند طهماسب نسبت به سه دانگ مشاع از شش دانگ یکباب 
مغازه به مســاحت ۳۰/۵۸ متر مربع مفروز از پلاک ۱۰۷ -اصلی واقع در زرین شــهر 

بخش ۹ ثبت اصفهان مع الواسطه خریداری شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان.
تاریخ انتشار نوبت اول: روز سه شنبه  مورخ ۱۴۰۲/۰۸/۳۰ تاریخ انتشار نوبت دوم: روز  
چهارشــنبه  مورخ ۱۴۰۲/۰۹/۱۵  مصطفی شمسی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک 

لنجان ۱۶۰۷۱۲۴/م الف 
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه اجرایی قانون تعیین 

تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
۲۶۰۲- ۱- برابر آراء صادره هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی لنجان تصرفات مالکانه و بلامعارض 
متقاضی ذیل محرز گردیده است. لذا مشخصات متقاضی و املاک مورد تقاضا به شرح 
زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز در روزنامه های تعیین شــده 
توســط اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی لنجان آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند، می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت ۲ ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک لنجان تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به 
مرجع صالح قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض، طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
۱- رأی شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۲۰۱۵۰۰۰۳۹۳ مورخ ۱۴۰۲/۰۵/۰۴ آقای مهدی بابائیان 
فرزند بهرام نســبت به شش دانگ یکباب خانه به مساحت ۲۵۱/۳۹ مترمربع مفروز از 
پلاک ۱۰۷ -اصلی واقع در زرین شهر بخش ۹ ثبت اصفهان مع الواسطه خریداری شده 

از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان.
تاریخ انتشار نوبت اول: روز سه شنبه  مورخ ۱۴۰۲/۰۸/۳۰ تاریخ انتشار نوبت دوم: روز  
چهارشــنبه  مورخ ۱۴۰۲/۰۹/۱۵  مصطفی شمسی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک 

لنجان ۱۶۰۷۲۳۹ /م الف 
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه اجرایی قانون 

تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
۲۶۰۴- ۱- برابر آراء صادره هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی لنجان تصرفات مالکانه و 
بلامعارض متقاضی ذیل محرز گردیده است. لذا مشخصات متقاضی و املاک مورد 
تقاضا به شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز در روزنامه 
های تعیین شــده توســط اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی لنجان آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند، 
می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت ۲ ماه اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد و املاک لنجان تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواســت خود را به مرجع صالح قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض، طبق مقررات ســند مالکیت 

صادر خواهد شد.
۱ - رأی شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۲۰۱۵۰۰۰۶۵۱ مورخ ۱۴۰۲/۰۷/۰۶ آقای محســن 
سبکتکین ریزی فرزند اکبر نسبت به سه دانگ مشاع از شش دانگ یکباب خانه به 
مساحت ۲۵۲/۸۵ مترمربع مفروز از پلاک ۱۰۷ -اصلی واقع در زرین شهر بخش ۹ 

ثبت اصفهان مع الواسطه خریداری شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان.
۲ - رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۲۰۱۵۰۰۰۶۵۲ مورخ ۱۴۰۲/۰۷/۰۶ آقای سعید سعیدی 
ورنامخواستی فرزند ناصرقلی نسبت به سه دانگ مشاع از شش دانگ یکباب خانه به 
مساحت ۲۵۲/۸۵ مترمربع مفروز از پلاک ۱۰۷ -اصلی واقع در زرین شهر بخش ۹ 

ثبت اصفهان مع الواسطه خریداری شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان.

تاریخ انتشار نوبت اول: روز سه شنبه  مورخ ۱۴۰۲/۰۸/۳۰ تاریخ انتشار نوبت دوم: 
روز  چهارشــنبه  مورخ ۱۴۰۲/۰۹/۱۵  مصطفی شمسی- رئیس اداره ثبت اسناد و 

املاک لنجان ۱۶۰۶۹۱۵/م الف 
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و  ساختمانهای فاقد سند رسمی اداره ثبت اسناد 
و املاک قمصر

۲۶۰۸- ۱- رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۲۱۱۸۰۰۰۲۵۹ مورخ ۱۴۰۲/۰۷/۱۳ هیات موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در اداره 
ثبت اســناد و املاک قمصر - آقای ســید مهدی صداقت فر فرزند سید باقر به شماره 
شناســنامه ۳۶۶ و کدملی ۱۲۶۳۵۳۸۳۸۱ صادره از کاشــان - ششدانگ یکبابخانه به 
مساحت ۳۰۷ متر مربع پلاک شماره ۲۷۶۲ فرعی مفروز از ۲۳۲۹ فرعی از ۳۶ اصلی واقع 

در بخش یک حوزه ثبتی قمصر - قولنامه عادی و موروثی 
برابر رای صادره هیات تعیین تكلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سندرسمی 
مســتقر در اداره ثبت اسناد و املاک قمصر تصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی واقع 
در بخش یک حوزه ثبتی قمصر محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود . در صورتیکه اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراض داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک قمصر تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض درخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نماید. در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ چاپ نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۸/۳۰ تاریخ چاپ نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۹/۱۵   نرجس نوش 
آبادی- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک قمصر- از طرف روح اله چاوشــیان نوش آبادی 

۱۶۰۷۶۸۸/م الف 
آگهی مزایده اموال منقول

آگهی مزایده پرونده به شماره بایگانی ۱۴۰2۰2۷2۹
۲۷۸۱- ۱- شماره آگهی: ۱۴۰۲۰۳۹۰۲۰۰۲۰۰۰۳۰۹ تاریخ آگهی: ۱۴۰۲/۰۹/۱۲ شماره پرونده: 
۱۴۰۲۰۴۰۱۷۰۶۳۰۰۰۲۴۶ ششدانگ خودروسواری هاچ بک کوئیک مدل ۱۳۹۹ رنگ سفید 
مشکی به شــماره انتظامی ۶۷ ایران ۹۷۴ ن ۲۴ به شماره موتورM۱۵ / ۸۹۷۹۷۳۳ و شماره 
شاســی NAS۸۴۱۱۰۰l۱۰۶۹۳۳۹ تعداد چرخ ۴ متعلق به مرحوم بهزاد زرگری مقدم که در 
آدرس پارکینگ تمرکزی جنوب می باشد که برابر نیابت شماره ۱۴۰۲۰۵۸۱۷۰۶۳۰۰۳۶۰۲- 
۱۴۰۲/۰۵/۲۳ اداره اجرای اسناد رسمی اهواز بابت مهریه مندرج در سند ازدواج درقبال طلب خانم 
ژیلا بهرامی نژاد و حقوق دولتی متعلقه در پرونده بازداشت گردیده است و طبق نظر کارشناس 
رسمی دادگستری اقای مرتضی كیخسروكیانی یک دستگاه خودرو کوئیک بامشخصات فوق 
درپارکینــگ تمرکزی جنوب بازدید که خودرو فوق دراثر تصادف وواژگونی ازناحیه اتاق کامل 
خسارت دیده ونیاز به تعویض اتاق با رعایت دستور العمل های شماره گذاری دارد و با توجه به 
وضعیت موجود در حال حاضر قیمت پایه یکصد وبیست میلیون تومان ۱/۲۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال 
ارزش دارد. مزایده از ســاعت ۹ الی ۱۲ روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۲/۹/۲۹ در اداره اجرای اسناد 
رسمی اصفهان واقع در اصفهان خیابان تالار میدان هفت تیر برگزار می شود. مزایده از مبلغ پایه 
شروع و به هرکس خریدار باشد به بالاترین قیمت پیشنهادی نقدا فروخته می شود. لازم به ذکر 
است پرداخت بدهی های مربوط به خودرو در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهی 
های مالیاتی و عوارض شهرداری هزینه پارکینگ و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی 
آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده است ضمن آنکه پس از مزایده در صورت وجود 
مازاد، وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده مسترد می گردد. ضمنا 
این آگهی در سایت سازمان به آدرس Agahi.ssaa.ir و یک نوبت در روزنامه اصفهان امروز 
چاپ اصفهان مورخ ۱۴۰۲/۹/۱۵ درج و منتشرمیگردد. توضیحاً جهت شرکت در جلسه مزایده ده 
درصد از مبلغ پایه مزایده را به حساب تمرکز وجوه سپرده اداره کل ثبت اسناد و املاک اصفهان 
وشناسه واریز )دریافت ازحسابداری اداره اجرای اسنادرسمی اصفهان( بابت پرونده کلاسه فوق 
واریز و به همراه تقاضای کتبی و ارائه کارت شناسایی معتبر الزامی است. برنده مزایده باید مابقی 
مبلغ خرید را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی 
که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد 
نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد. رئیس اداره اجرای اسناد رسمی اصفهان- اکرم محمود 

صالحی ۱۶۱۷۹۵۴/م الف

نگاهی به فروش هفتگی فیلم های در حال اکران

اصفهان ششمین استان با انتشار بیشترین کتاب های چاپ اول

 

راضیه چنگیز نائین

بر اساس آمار و اطلاعات کتاب های ثبت شده در بانک جامع 
اطلاعات خانه کتاب و ادبیات ایران، در آبان ۱۴۰۲، ۹ هزار و ۹۳۸ 
عنوان کتاب در کشور از سوی هزار و ۳۹۲ ناشر راهی ویترین 
کتاب فروشی ها شده است که در مقایسه با ۸ هزار و ۸۷۳ عنوان 
کتاب در دوره زمانی مشابه در سال ۱۴۰۱، ۱۲ درصد افزایش پیدا 
کرده است.  از مجموع کل کتاب های منتشر شده در دومین ماه 
پاییز ۱۴۰۲، ۷ هزار و ۱۱۷ عنوان کتاب تألیف و ۲ هزار و ۸۲۱ 
عنوان کتاب ترجمه است. از موضوعات کمک درسی، ادبیات، 
کودک و نوجوان، علوم اجتماعی و دین بیشترین تألیف از سوی 
نویسندگان صورت گرفته است و موضوعات کودک و نوجوان، 
ادبیات، فلسفه و روان شناسی، علوم عملی و علوم اجتماعی پیشتاز 

بخش ترجمه هستند.
از مجموع کل کتاب های منتشر شده در آبان ۱۴۰۲، در استان 
تهران ۷ هزار و ۲۶۵ عنوان کتاب منتشر شده است که در قیاس 
با زمان مشابه سال گذشته با انتشار ۶ هزار و ۳۱۵ عنوان افزایش 
۱۵ درصدی را ثبت کرده است. در آبان امسال در سایر استان ها ۲ 
هزار و ۶۷۳ عنوان کتاب منتشر شده است که در مقایسه با آبان 

سال گذشته با ۲ هزار و ۵۵۸ عنوان کتاب افزایش ۴ درصدی را 
نشان می دهد. همچنین از مجموع کل کتاب های آبان ماه سال 
جاری ۵ هزار و ۳۷۸ عنوان کتاب چاپ اول و ۴ هزار و ۵۶۰ 
عنوان کتاب چاپ مجدد هستند؛ از این میان به ترتیب موضوعات 

ادبیات، علوم اجتماعی، کودک و نوجوان، علوم عملی و دین 
بیشترین آثار چاپ اول را به خود اختصاص دادند و موضوعات 
کودک و نوجوان، کمک درسی، ادبیات، علوم اجتماعی و علوم 
عملی به ترتیب بیشترین کتاب های بازچاپ را داشته اند. شمارگان 

کل کتاب های منتشر شده در آبان ۱۴۰۲، ۱۰ میلیون و ۳۶۵ هزار 
و ۴۲۲ نسخه است و میانگین شمارگان هزار و ۴۳ نسخه است 
که در مقایسه با زمان مشابه در سال گذشته کاهش سه درصدی 
را تجربه کرده است. همچنین میانگین قیمت کتاب در این ماه 
یک میلیون و ۴۶۱ هزار و ۵۰۶ ریال بوده که در مقایسه با زمان 
مشابه سال گذشته با یک میلیون و ۵۶ هزار و ۵۰۱ ریال افزایش 

۳۸ درصدی را نشان می دهد.
بیشترین درصد تغییر در افزایش تعداد کتاب های منتشر شده 
در آبان ماه ۱۴۰۲ نسبت به بازه زمانی در سال گذشته به ترتیب 
به موضوعات کودک و نوجوان با ۴۸ درصد افزایش، دین با ۲۵ 
درصد افزایش، کمک درسی و آموزشی با ۲۲ درصد افزایش، 
ادبیات و علوم اجتماعی با ۱۰ درصد افزایش اختصاص پیدا کرده 
است. استان تهران با سهم ۶۱ درصدی نسبت به سایر استان ها 
انتشار بیشترین کتاب های چاپ اول در این ماه را از آن خود کرده 
است و استان های قم، البرز، خراسان رضوی، آذربایجان شرقی، 
اصفهان و فارس به ترتیب در جایگاه های بعدی این فهرست 

قرار گرفته اند.
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اقتصاد

حال خوب بازار سرمایه با الزام 
تجدیدارزیابی دارایی ها

بازار سرمایه در روزهای گذشته وارد فاز صعودی شد. 
روز دوشــنبه به ارتفاع شاخص کل بورس ۴۴ هزار و ۲۷ 
واحد افزوده شده و به سطح دو میلیون و ۱۶۵ هزار و ۲۲۷ 
واحدی رســید. شاخص کل هم وزن بورس نیز با افزایش 
۹ هزار و ۹۳۸ واحدی در ایســتگاه ۷۴۱ هزار و ۳۸۹ واحد 
توقف کرد. اگرچه بورس در روزهای اخیر از مســیر خود 
سربلند بیرون آمده است ولی آیا بازار سرمایه در شرایط رکود 
بازارهای موازی به روند صعود خود ادامه می دهد؟ هومن 
عمیدی، کارشــناس بازار سرمایه در پاسخ به این پرسش 
به ایراسین می گوید: بله، رکود بازارهای دیگر ارتباطی با 
بازار ســرمایه ندارد. درنگاه کلی گاهی دراقتصاد شرایطی 
رخ می دهــد که تنها یک بازار مورد اقبال قرار می گیرد یا 
برعکس فقط یکی از بازارها در شرایط رکود بازارهای دیگر، 
افت پیدا می کند؛ برای نمونه در این مدت در بازار طلا یا 
ارز ثبات نســبی وجود داشته ولی قیمت ها در بازار خودرو 

فروریخت یا روند بورس اصلاحی و منفی بود.
از نگاه شــماری از کارشناسان اخباری پیرامون بحث 
تجدید ارزیابی  دارایی شرکت ها سوخت بازار سرمایه برای 
صعود موقتی را فراهم می کند ولی رابطه بازار سرمایه و نرخ 
دلار مهم اســت و تا زمانی که قیمت دلار افزایش نیابد، 
نمی توان انتظار رشد بورس را داشت. عمیدی در این باره 
بیان می دارد: این دیدگاه درســت نیست. اگر دقت کنید 
شــاخص فعلی بورس در محدوده ای قرار گفته که دلار 
در بازار آزاد با بهای حــدود ۲۷ هزار تومان خریدوفروش 
می شد؛ به عبارت دیگر زمانی که دلار حدود ۲۷ هزار تومان 
بود، شــاخص ما حوالی دو میلیون و ۱۰۰هزار واحد قرار 
داشــت. اکنون دلار در بازار آزاد نزدیک به ۵۰ هزار تومان 
است درمقابل شــاخص بازار سرمایه در همان رقم ثابت 
مانده است. به اعتقاد این کارشناس بازار سرمایه تا پایان 
سال بورس میزبان اتفاق های مثبتی خواهد بود، عمیدی 
در این خصوص توضیح می دهد: در بازار سرمایه تا پایان 
سال مباحثی مطرح خواهد شد که ابتدا باید به تاثیر نرخ ارز 
اشاره کرد؛ دولت هرسال نرخ خود را اعلام می کند و این 
موضوع بر بازار سرمایه تاثیرگذار است. بحث دیگر صورت 
گرفتن معاملات خاصی در صندوق توســعه خواهد بود و 
سپس باید عملکرد عملیاتی شرکت ها را مورد توجه قرار 
داد که باوجود تمامی معضلات شرکت ها عملکرد خوبی 

را به ثبت رساندند.
رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار در تابستان سال 
جاری از پیشــنهاد این سازمان در خصوص قانون برنامه 
پنج ســاله هفتم کشــور به مجلس خبر داد که جزئیات 
این پیشنهاد نشــان می دهد تجدید ارزیابی تمام طبقات 
دارایی ها برای شــرکت های ثبت شده نزد سازمان الزامی 
خواهد شد. مسئولان سازمان بورس به تازگی جلسه ای با 
ناشران درخصوص تجدید ارزیابی دارایی شرکت ها برگزار 
کرده اند و براین اساس تجدید ارزیابی محدود به هیچ طبقه 
خاصی از دارایی ها نبوده و متناسب با ظرفیت و شرایط هر 
ناشــر اوراق بهادار و رعایت صرفه و صلاح ســهام داران، 
امکان پذیر است. برخی از فعالان بازار سرمایه بر این باورند 
الزام شرکت ها به تجدید ارزیابی دارایی سبب شفافیت بیشتر 
عملکرد شرکت ها و حقیقی تر شدن گزارشات مالی آن ها 
می شود که قدمی موثر برای رشد بازار سرمایه به حساب 
می آیــد. عمیدی نیز با تایید این موضوع می گوید: اکنون 
میزان ارزش بازار به شدت پایین است و ارزش فعلی سهام 
متناسب با ارزش دارایی ها نیست. شمار زیادی از سهام داران 
از وضعیت دارایی شرکت ها یا اطلاعاتی نداشته و یا مدیران 
علاقه ای به به روزکردن اطلاعات شرکت ندارند زیرا بازه 
فعالیت آن ها سنجیده می شود. درحقیقت بازدهی پایین با 
ارزش دفتری پایین دارایی ها به نوعی همخوانی دارد ولی 
زمانی که این ارزش دفتری به روز شــود و بازدهی پایین 

باشد، مدیر باید در قبال این بازدهی پایین پاسخ گو باشد.
این کارشناس بازار سرمایه ادامه می دهد: متاسفانه این 
اتفاق طی سال های متوالی در شرکت ها رخ داده و مدیران 
بابت بازدهی پایین با چنین ارزش دارایی ها مورد بازخواست 
قرار نمی گیرند. لذا الزام به تجدید ارزیابی شرکت ها برای 

همه مدیران یک زنگ خطر است و باید پاسخگو باشند.
عمیدی با اشــاره به اینکه تجدید ارزیابی پتانســیل 
شرکت ها را بیشتر می کند، توضیح می دهد: تجدید ارزیابی 
دارایی هــا، تعداد زیادی از فرآیندهای قانونی را تســهیل 
می بخشد و به بانک ها برای حداقل کفایت سرمایه کمک 
می کند. از سوی دیگر شرکت ها با تجدید ارزیابی می توانند 
از امکان معافیت مالیاتی بهره مند شوند. همچنین وضعیت 
بروزرسانی دارایی ها شفافیت بیشتری ایجاد می کند و نگاه 
منفی مردم نسبت به بازار سرمایه مبنی بر غیرشفاف بودن 

بازار را تاحدودی بهبود می بخشد.
این کارشناس بازار سرمایه تجدید ارزیابی شرکت ها را 
قدمی در راســتای کاهش تورم در کشور می داند و در این 
مورد اظهار می کند: در بعضی از کشور با ابرتورم، برنامه ای 
به عنوان حسابرسی تورمی ایجاد شده است. مطابق با این 
برنامه شرکت ها باید دارایی های خود را اتوماتیک بروزرسانی 
کنند که اقدامی موثر برای کنترل تورم به حساب می آید. 
متاسفانه این برنامه در کشور ما اجرا نمی شود. اکنون دارایی 
بعضی از شــرکت های ما شامل یک زمین فقط با ارزش 
یک میلیون تومان است و سال ها شرکت تجدید ارزیابی 
نکرده اســت. عمیدی اضافه می کند: درمجموع تجدید 
ارزیابی اقدامی مثبت از سوی سازمان بورس است و باید 
ادامه یابد تا تمامی شــرکت ها بــزرگ تا کوچک تجدید 
ارزیابی کنند. البته تجدید ارزیابی مشمول سرفصل هایی 
مانند ســرمایه گذاری ها، دارایی های ثابت، ماشین آلات، 
تجهیزات و مواد می شــود که بعضی از سرفصل ها مانند 
هزینه استهلاک دار برای سهامدار کارایی ندارد. درمقابل 
تجدید ارزیابی مربوط به زمین و ساختمان با ضریب صفر در 
مباحثی مانند مالیاتی برای سهامدار و سرمایه گذاری جذاب 
است. درنتیجه اینکه شرکت ها از چه قسمتی های تجدید 

ارزیابی می کنند، بسیار حائز اهمیت است.

ثبت ۱7۰۰ هکتار »کشت 
قراردادی« گندم در اصفهان 

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان اصفهان گفت: طرح 
»کشت قراردادی« گندم به منظور افزایش سود کشاورزان، 
حذف واســطه ها، افزایش کیفیــت و کمیت محصولات و 
کاهش ریسک بازار ، امسال در استان آغاز و تاکنون یک هزار 
و ۷۰۰ هکتار قرارداد ثبت شــده اســت. محسن ضیائی در 
گفت وگو با ایرنا افزود: طرح کشــت قرار دادی شامل گندم، 
دانه های روغنی گلرنگ و کلزا می شود که از اواسط شهریور 
ماه شروع شده و شامل کشــت آبی و دیمی است. او ادامه 
داد: این طرح با همکاری ســازمان جهادکشاورزی، سازمان 
تعاون روستائی، اداره کل غله، صندوق بیمه، بانک کشاورزی، 
شرکت خدمات حمایتی و اتحادیه های مربوط اجرا می شود. 
مدیر کل غله و خدمات بازرگانی استان اصفهان اظهار کرد: 
کشاورزانی که در این طرح مشارکت کنند از مزایای مختلفی 
همچون پرداخت ۲۰ درصد جبران هزینه حق بیمه محصول 
مربوط پــس از تحویل و همچنین پرداخت کرایه حمل به 
ازای ۱۵۰ هزار تومان بابت هر تن برخوردار شوند. او با اشاره 
به اینکه این طرح از ســال ۱۴۰۰ برای نخستین بار به طور 
آزمایشی در برخی استان های کشور ازجمله اصفهان اجرا شد، 
افزود: در اجرای این طرح محصولات گندم و دانه های روغنی 
از جمله کلزا کشت می شود. ضیائی گفت: در راستای تامین 
امنیت غذایی مردم و حمایت از کشاورزان استان، اجرای طرح 
کشت قراردادی برای محصول راهبردی گندم در اصفهان 
آغاز شد. او با اشــاره به اینکه این نوع کشت، ابزاری نوین 
بــرای تنظیم بازار و جلوگیری از کمبود یا مازاد محصولات 
کشاورزی است، اظهار کرد: کشاورزی قراردادی خطرپذیری 

تولید را کاهش می دهد.

هزینه ۳ روز سفر هوایی به 
اصفهان چقدر می شود؟ 

اصفهان شهری است که همه ما ایرانی ها حداقل یک بار 
به آن سفر کرده یا در مورد زیبایی های آن شنیده ایم. این شهر 
پس از اسلام به عنوان پایتخت صفویان برگزیده شد و آثار 
تاریخی زیادی از این عصر را در خود جای داده است. سالانه 
میلیون ها گردشــگر خارجی برای بازدید از جادوی معماری 
ایرانی با تور مســافرتی اصفهان به این شهر زیبا  می آیند. 
به گزارش اقتصادآنلاین، یکی از پرطرفدارترین سایت های 
فروش انواع تورهای گردشگری داخلی این هفته در خصوص 
تور مســافرتی هوایی به اصفهان ؛ برای ۲ شــب اقامت در 
هتل ونوس مبلغ۴,۱۰۰,۰۰۰ تومان و برای ۳ شــب اقامت 
مبلغ۴,۹۰۰,۰۰۰ تومان اعلام شــده است. این در حالیست 
که هتل پارسیان کوثر  برای همین نوع سفر قیمت ۲ شب 
اقامت را مبلغ۵,۸۰۰,۰۰۰ تومان و قیمت ۳ شب اقامت مبلغ 
۷,۵۰۰,۰۰۰ تومان تعیین شده است. گفتنی است قیمت های 
درج شــده مربوط به سایت های فروش اینترنتی است و به 
دلیل نوسان قیمت ها و سایر عوامل ممکن است با نرخ امروز 

بازار متفاوت باشد.

برگزاری قدرتمند نمایشگاه 
صنعت غذایی اصفهان ۱۴۰2

رئیس انجمن صنایع غذایی اصفهان از برپایی بیستمین 
دوره نمایشگاه صنعت غذایی اصفهان و تجهیزات وابسته در 

تاریخ ۲۰ تا ۲۳ دی ماه امسال خبر داد. 
به گزارش اصفهان امروز، جلسه هم اندیشی با موضوع 
برپایی قدرتمند بیستمین دوره از نمایشگاه تخصصی صنایع 
غذایــی و تجهیزات وابســته با حضور ۵۰ نفــر از اعضای 
انجمن صنایع غذای اصفهان در سالن همایش ها نمایشگاه 
اصفهان برگزار شد. محمد سرشوقی در این جلسه با اشاره 
به توانمندی های استان اصفهان در صنعت غذا برپایی این 
رویداد و مشارکت اعضای انجمن در آن را فرصت مناسبی 
برای معرفی ظرفیت ها به مخاطبان کشــوری و بین المللی 
دانست. حامد ایرانی به عنوان برگزارکننده این نمایشگاه با 
ارائه برنامه ریزی صورت گرفته، نمایشگاه صنایع غذایی امسال 
در اســتان اصفهان را یکی از با کیفیت ترین نمایشگاه های 
این حوزه در ســطح کشــور خواند و حضور بازدیدکنندگان 
از کشورهای همســایه به ویژه عراق را نوید داد. در راستای 
جهش کیفیت برپایی این نمایشگاه برپایی همزمان اولین 
سمینار حلال کشور در کنار این رویداد و حضور غرفه داران 
از کشورهای مالزی و جنوب شرق آسیا با حمایت و راهبری 
شرکت نمایشــگاه اصفهان در این جلسه اطلاع رسانی شد. 
گفتنی است؛ بیستمین نمایشگاه تخصصی صنایع غذایی و 
تجهیزات وابسته همزمان با سیزدهمین نمایشگاه تخصصی 
چاپ، بسته بندی و تبلیغات بیستم دی ماه امسال در محل 
دایمی برگزاری نمایشگاه های استان اصفهان برگزار خواهد 

شد.

همکاری ژاپنی ها برای مقابله با 
اثرات خشکسالی در جرقویه 

اصفهان
پروژه مقابله با اثرات سوء خشکسالی با مشارکت مردم 
کشور ژاپن با ارائه کمک های معیشتی و سلامت در سه استان 
اصفهان، کرمان و هرمزگان در حال اجراست که در اصفهان 
جرقویه پایلوت شــده است. به گزارش فارس، در این طرح، 
مناطقی که بر اثر خشکسالی خیلی آسیب دیده اند، شناسایی 
و دوره ها و کلاس های آموزشی براساس توانایی های افراد 
و ظرفیت ها برگزار می شــود. در این دوره ها، چگونه بدون 
وابستگی به آب و کشاورزی، درآمد داشته باشند، آموزش داده 
می شود. فرماندار جرقویه با بیان اینکه این پروژه حدود یک 
سال است در شهرستان جرقویه اجرا می شود، اظهار کرد: این 
شهرستان به خصوص در بخش علیا در ۴ دهه اخیر خسارات و 

زیان های زیادی بر اثر خشکسالی متحمل شده است.

  خبر   خبر

بـرای نخسـتین بار قـرار اسـت ۴۶.۱ درصـد از کل منابـع 
بودجـه سـال آینده از محل مالیات تأمین شـود کـه با افزایش 
سـه ردیـف بر درآمدهـای مالیاتی، به نظر می رسـد دولت عزم 

خـود را بـرای افزایـش درآمدهـای مالیاتی جزم کرده اسـت.
بـه گـزارش ایمنـا، براسـاس توافـق سـال گذشـته دولت 
و مجلـس، قـرار بـود بودجـه از سـال جـاری بـه صـورت دو 
مرحلـه ای، یک بار با کلیات آن شـامل مـاده واحده و تبصره ها 
و یـک بـار نیـز بـا جـداول پیوسـت بـه مجلـس برسـد، امـا 
سـخنگوی دولـت اعـلام کرد کـه سـند لایحه بودجه سـال 
آینـده، پـس از تصویـب لایحه برنامـه هفتم ارائه خواهد شـد 
و رسـانه ها بخش هایـی از کلیـات لایحه بودجه سـال آینده را 
منتشـر کردند کـه مهم ترین اعـداد و ارقام در بخـش اول این 

بودجـه مربـوط بـه درآمدهای دولت اسـت.
بودجـه کل کشـور، دخـل و خـرج یک سـاله دولت اسـت 
کـه درآمدهـا و هزینه هـای دولـت را بـرآورد می کنـد و طبـق 
قانـون بایـد دولت آن را تا نیمه آذر هر سـال به مجلس تقدیم 
کنـد تـا پـس از بررسـی به قانـون بودجـه تبدیل شـود. منابع 
بودجـه دولت شـامل درآمدها، واگذاری دارایی های سـرمایه ای 
و واگـذاری دارایی هـای مالـی اسـت که درآمدها شـامل پولی 
اسـت کـه مسـتقیم بـه خزانـه دولتـی وارد می شـود و عمـده 
درآمـد دولـت از انـواع مالیـات اسـت، امـا فـروش خدماتـی 
همچـون عوارض گمـرک و جرایـم راهنمایـی و رانندگی نیز 
از درآمدهـای دیگـر دولـت اسـت. فـروش نفت، سـنگ آهن 
و محصولات وابسـته، مس، طلا و ماشـین آلات و سـاختمان، 
منابـع حاصـل از فروش دارایی های سـرمایه ای اسـت و درآمد 
دارایی هـای مالی نیز سـهام شـرکت ها یـا اوراق بهـادار دیگر 

را شـامل می شـود.
Á آسیب های اقتصاد نفتی

براسـاس نظریـات اقتصـادی، مالیـات اصلی تریـن منبـع 
درآمـد دولت هـا و پایه هر نظام مالی اسـت، اما در کشـورهای 
صادرکننـده نفـت، عمده ترین منبـع درآمدی دولـت از فروش 
ایـن مـاده بـه دسـت می آیـد، درآمـدی که بـه دلایلـی مانند 
نوسـان های قیمت نفت و از دسـت رفتن ذخیره ملی با ارزش، 
قابـل تأیید نیسـت و همـواره نظریه اصلاح نظـام مالیاتی این 
کشـورها مطرح بوده اسـت تا جایگزین مناسـبی برای تأمین 
مخـارج دولـت باشـد. نتایـج پژوهش هـا نشـان می دهـد که 
درآمدهـای مالیاتـی دولت ها وابسـته به متغیرهایـی مانند نرخ 
سـواد، رشد تولید ناخالص داخلی، رشـد جمعیت، ارزش افزوده 
بخـش صنعت و مخـارج دولت اسـت، همچنین کارشناسـان 
بـر این باورند که سـهم بـالای درآمد حاصـل از منابع طبیعی 
از کل درآمدهـای دولـت در بودجـه عمومی، آثـار منفی زیادی 
برای نظام اداری و همچنین سـاختار اقتصادی کشـور داشـته 
و مانـدگاری تـورم دورقمـی در اقتصـاد ایـران طـی دهه های 
اخیـر و کاهـش سـرمایه گذاری دولت در طرح هـای عمرانی از 
پیامدهـای منفی سـهم اندکی مالیـات از بودجه جاری کشـور 
اسـت. تـلاش بـرای اصلاح نظـام مالیاتـی در اواخـر دهه ۸۰ 
بـا الکترونیکی کـردن فرآیندهـا، اصـلاح قانـون مالیات هـای 
مسـتقیم و ایجـاد پایـه جدیـد مالیـات بـر ارزش افـزوده آغـاز 
شـد همچنیـن بـر اسـاس برنامـه هفتـم توسـعه، باید سـهم 
مالیـات از تأمیـن هزینه های جاری کشـور تا پایـان برنامه ۸۰ 
درصـد برسـد کـه دولت با ایجـاد پایه های مالیـات بر مجموع 
درآمـد، مالیـات بر سـوداگری و اجرای کامل قانـون پایانه های 

فروشـگاهی اجـرای این هـدف را دنبـال می کند.
Á جهش دو برابری در دو سال

براسـاس اطلاعاتـی کـه از گزارش هـای دوره ای سـازمان 
امـور مالیاتـی و گزارش خزانه داری کل کشـور به دسـت آمده 
اسـت، درآمدهـای مالیاتی کشـور از ۲۰۶ هـزار و ۷۸۰ میلیارد 
تومان در پایان سـال ۱۳۹۹ به ۴۷۲ هزار و ۳۱۰ میلیارد تومان 
در سـال ۱۴۰۱ افزایـش یافتـه کـه نشـان دهنده رشـد ۱۲۸.۴ 
درصـدی درآمدهـای مالیاتـی از در دو سـال منتهـی به سـال 
۱۴۰۱ اسـت، همچنیـن در ۷ مـاه سـال ۱۴۰۲ در مقایسـه بـا 
مدت مشـابه سـال قبل، میزان درآمدهای مالیاتی رشـد ۵۰.۹ 

درصـدی نشـان می دهد.
گـزارش آمار خزانـه داری نیز حکایت از آن دارد که نسـبت 
درآمدهـای مالیاتـی به کل هزینه هـای جاری در سـال ۱۴۰۰ 
معادل ۳۳.۲ درصد بود، اما در سـال ۱۴۰۱ با وجود رشـد ۲۱.۹ 
درصـدی هزینه هـای جـاری، به دلیـل جهـش ۵۴.۳ درصدی 
درآمدهـای مالیاتی، نسـبت درآمد مالیاتی به هزینـه جاری به 

۴۲.۱ درصـد افزایش یافت.
بررسـی درآمدهـای مالیاتـی و مقایسـه آن بـا هزینه های 
جـاری از سـال ۱۳۸۴ تاکنون بیانگر آن اسـت که تأمین ۵۶.۸ 
درصـد از بودجـه عمومـی از محـل درآمدهای مالیاتی سـطح 
رقمـی بی سـابقه در تاریـخ نظـام مالیاتـی در چنـد دهـه اخیر 

است.
تازه تریـن آمـار سـازمان امـور مالیاتـی کشـور نیـز نشـان 
می دهـد کـه دولت توانسـته نزدیـک بـه ۹۳ درصد از بـرآورد 
خـود در قانـون بودجـه را تـا انتهای مهرماه محقـق کند، البته 
مالیات هـای مسـتقیم به طـور کامل محقق شـده، اما نزدیک 
بـه یـک پنجم مالیـات بر کالا و خدمات محقق نشـده اسـت 
و در میـان انـواع مالیات هـای مسـتقیم، مالیـات بـر درآمدهـا 
بیشـترین میـزان تحقـق را داشـته که بیـش از میزان بـرآورد 
شـده در قانـون بـوده و کمتریـن میـزان تحقـق در این مدت 

مربـوط بـه مالیـات بر ثـروت بوده اسـت.
Á مالیات؛ دو برابر درآمد نفت

در لایحـه بودجه سـال ۱۴۰۳ درآمد نفت حـدود ۶۱۴ هزار 
میلیـارد تومـان و درآمـد مالیاتـی ۱,۱۲۲ هـزار میلیـارد تومان 
پیش بینـی شـده کـه تقریبـا دو برابـر درآمـد نفت اسـت و در 
صـورت تحقق این موضـوع، بـرای نخسـتین بار ۴۶.۱ درصد 
از کل منابـع بودجـه از محـل مالیـات تأمیـن خواهد شـد. اگر 
درآمدهـای گمرکی را نیز به درآمد مالیاتی اضافه کنیم، سـهم 
مالیـات از منابـع لایحـه بودجه سـال آینـده حـدود ۵۲ درصد 

خواهـد بود.
همـت   ۴۶۲ و  هـزار   ۲  ،۱۴۰۳ سـال  بودجـه  لایحـه 
پیش بینـی شـده که همزمـان با افزایـش درآمدهـای مالیاتی، 
محاسـبات دولت بر کاهش میزان صادرات نفت اسـتوار شـده 
اسـت و در لایحـه بودجه سـال آینده میزان درآمدهای ناشـی 
از صـادرات نفـت و گاز بـا کاهش ۱۱.۶ درصدی بـه ۶۴۷ هزار 

میلیـارد تومان خواهد رسـید.
محاسـبات بودجـه سـال ۱۴۰۳ براسـاس روزانه صـادرات 
یـک میلیون و ۳۵۰ هزار بشـکه نفت خـام و میعانات با قیمت 
۶۵ یـورو بـرای هـر بشـکه در نظـر گرفتـه شـده، قیمت هر 
بشـکه نفـت صادراتـی ۶۵ یـورو و نـرخ تسـعیر هر یـورو نیز 
۳۱ هـزار تومـان در نظـر گرفتـه شـده اسـت مقدار صـادرات 
نفـت خـام و میعانات، یک میلیون و ۳۵۰ هزار بشـکه نفت در 
روز و مقـدار صـادرات گاز طبیعـی نیز ۱۱ میلیـارد متر مکعب 
در سـال بـا قیمت صادراتـی ۰.۲۹ یورو بـه ازای هر مترمکعب 

خواهـد بود.
از طرفـی سـهم نفـت در بودجـه ۱۴۰۳ بـه ۲۲.۸ درصـد 
می رسـد در حالیکـه در قانـون بودجه سـال جـاری ۲۹ درصد 
تعییـن شـد. ایـن ارقـام نشـان می دهد سـهم نفـت در منابع 
لایحه بودجه ۱۴۰۳ نسـبت به قانون بودجه سـال جـاری ۶.۲ 
واحد درصد کاهش یافته و در مقابل، سـهم درآمدهای مالیاتی 
دو برابـر درآمدهـای حاصـل از فروش نفت و گاز شـده که این 
بـه معنای تغییـر رویکرد بودجـه از درآمدهای نفتی به سـمت 
درآمدهـای پایـدار اسـت. افزایـش درآمدهـای مالیاتـی میزان 
مالیـات بـرای اقشـار حقـوق بگیر و فعـالان اقتصادی بسـیار 
مهم اسـت زیـرا طبق تجربـه، جهت گیـری دریافـت مالیات، 

معمـولا به سـمت حقوق بگیـران و کسـبه جز بوده اسـت.
Á در جست وجوی درآمدهای پایدار

براسـاس لایحـه بودجـه ۱۴۰۳ سـازمان امـور مالیاتـی 
کشـور مکلف اسـت نسـبت به تعیین دارایی های مشـمول بر 
اسـاس ارزش به قیمت روز آنها توسـط سازمان مالیاتی تعیین 
می شـود حداکثر تـا پایان آذر سـال ۱۴۰۳ اقدام کنـد و مراتب 
را بـه اطلاع اشـخاص مشـمول برسـاند، همچنیـن در لایحه 
سـال آینـده خودروهـای بالای سـه میلیـارد تومان، مشـمول 
مالیات می شـود. بررسـی جزئیات لایحه بودجه ۱۴۰۳ نشـان 
می دهـد مالیـات واحدهای مسـکن مهـر و واحدهای نهضت 
ملـی مسـکن هم بـرای سـال های ۹۸ تـا ۱۴۰۳ بالغ بـر ۳۰۰ 

هـزار تومان تعیین شـده اسـت.
در ادبیـات بودجه ریـزی از درآمدهـای مالیاتـی بـه عنـوان 
»درآمدهـای پایـدار« یـاد می شـود زیرا ایـن درآمدهـا از ثبات 
بالاتری نسـبت بـه درآمدهای نفتـی برخوردارند و وابسـته به 
تحـولات جهانی نیسـتند؛ در حالیکـه درآمدی مثـل صادرات 
نفـت بـه عوامـل متعـددی مثـل سـطح تقاضـا، قیمت هـا و 
تحـولات جهانـی گره خـورده اسـت بنابرایـن دولـت با تکیه 
بیش تـر بـر درآمدهـای مالیاتی می توانـد بودجه را از نوسـانات 
ناگهانـی حفـظ کند. اگـر درآمدها از هزینه ها کسـر شـود، تراز 
عملیاتـی بـه دسـت می آید، ایـن تـراز در لایحه بودجه سـال 
آینـده بـه منفـی ۳۰۸ همـت رسـیده اسـت، یعنی اگـر دولت 
همـه درآمدهـا را محقـق کنـد و همـه نیازهـای هزینـه ای را 
رفـع کنـد، ۳۰۸ همـت منابـع مالی کم مـی آورد کـه این رقم 
نسـبت بـه قانـون بودجـه سـال جـاری ۳۲ درصـد کم شـده 
اسـت که نشـان دهنده کاهش کسـری تراز عملیاتی است. به 
نظـر می رسـد در سـال آینـده سـعی دولت بیش تر بر کسـب 
درآمدهـای مطمئن تـر و کم ریسـک تر بـوده تـا از این طریق 

کسـری بودجه را کنتـرل کند.
Á بار بودجه روی دوش مالیات

حسـن کاظـم زاده کارشـناس و تحلیلگـر اقتصـادی در 
گفت وگـو با ایمنـا، اظهار کرد: عمده رشـد درآمدهـا در لایحه 
بودجـه آینـده از محـل رشـد مالیات اسـت، درآمدهـای نفتی 

حتـی کاهـش نیز داده شـده اسـت.
او افـزود: هنـوز جزئیـات بودجـه ارائـه نشـده اسـت، اما از 
مـوارد موجـود در بندهـای مختلـف لایحـه بودجـه ۱۴۰۳ 
مشـخص اسـت که مالیـات ارزش افـزوده از ۹ بـه ۱۰ درصد 
رسـیده اسـت، بنابرایـن بـا فرض نبـود تـورم، مالیـات ارزش 
افـزوده ۱۲ درصـد رشـد و با تـورم ۳۰ تا ۴۰ درصـدی، مالیات 

از ایـن محـل ۵۰ درصـد رشـد خواهـد کرد.
کارشـناس و تحلیلگـر اقتصـادی بـا اشـاره بـه کاهـش 
معافیت های اشـخاص حقوقی در لایحـه بودجه ۱۴۰۳، گفت: 
بر اسـاس مـاده ۱۰۵ قانـون مالیات های مسـتقیم، در صورت 
رشـد ۱۰ درصـدی درآمد نسـب به سـال گذشـته، یـک واحد 
درصـد از مالیات این شـرکت کاهـش خواهد یافـت. این رقم 
سـال جـاری بـه ۴۰ درصـد رسـیده اسـت و ضریـب مالیاتی 
اشـخاص حقوقـی از ایـن محـل حـدود سـه واحـد افزایـش 

خواهـد یافت.
کاظـم زاده اضافـه کـرد: سـال آینـده درآمدهـای مالیاتـی 
اشـخاص حقوقی ۳۰ تا ۴۰ درصد درآمد بیشـتری برای دولت 
خواهـد داشـت، بعضـی معافیت هـای مالیاتی نیز حذف شـده 
اسـت، در بخـش کشـاورزی و دامپروری و اقـلام صادراتی نیز 

معافیت هـای مالیاتـی کاهش یافته اسـت.
او تصریـح کرد: همچنین در بخش مالیـات بر جمع درآمد 
اشـخاص حقیقـی نیـز رشـد قابـل توجهـی در بودجـه ۱۴۰۳ 
اعمال شـده است، مجموع درآمد اشـخاص به صورت پلکانی 
افزایـش خواهـد یافـت، بـا افزایش سـه ردیف بـر درآمدهای 
مالیاتـی بـه نظـر می رسـد دولت عـزم خـود را بـرای افزایش 

درآمدهـای مالیاتـی جزم کرده اسـت.
کارشـناس و تحلیلگر اقتصادی خاطرنشـان کرد: صادرات 
یـک میلیـون و ۳۰۰ هزار بشـکه نفـت در بودجـه ۱۴۰۳ رقم 
بالایـی اسـت کـه بـه نظـر نمی رسـد محقق شـود، بـا توجه 
بـه قیمـت ۶۵ دلاری قیمـت نفـت کـه محقق نخواهد شـد، 
درآمدهـای نفتـی نیـز ۲۵ درصـد بیـش از آنچـه قابل تحقق 

اسـت در نظر گرفته شـده اسـت.
Á رشد سالانه 6۰ درصدی سهم مالیات

آمـار نشـان می دهد در چند سـال اخیـر درآمدهای مالیاتی 
بیـن ۵۰ تـا ۶۰ درصد رشـد داشـته اسـت ازجمله سـال ۹۹ با 
رشـد ۴۰ درصدی نسـبت به سـال قبـل از ۱۴۳ بـه ۲۰۰ هزار 
میلیارد تومان رسـید، همچنین سـال های ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ با ۶۰ 
درصـد رشـد بـه ۳۲۰ و ۵۱۰ هزار میلیارد تومان رسـید. سـال 
جـاری نیـز پیش بینی اولیـه ۸۳۰ هـزار میلیارد تومـان بود که 
احتمـال می رود با رشـد ۵۰ درصدی، بالغ بـر ۷۵۰ هزار میلیارد 
تومان محقق شـود و در بودجه سـال آینده درآمدهای مالیاتی 
بـا رشـد ۵۰ درصـدی، ۱,۱۲۲ هـزار میلیارد تومـان پیش بینی 
شـده اسـت؛ بر ایـن اسـاس درآمدهـای مالیاتی طی ۴ سـال 

اخیر ۵ برابر شـده اسـت.

گذر از اقتصاد نفتی در سال 1403

بـه گفتـه عبده تبریـزی، کارشـناس ارشـد مالـی در 
دهـه ۹۰ بـه دلیـل تـورم فاصلـه طبقاتی افزایـش یافت 
و مشکل سـاز شـد، فقرا فقیرتر و اغنیا ثروتمندتر شـدند، 
تـورم در هـر برنامـه بلندمدتی تأثیـر دارد، هرچنـد دولت 
تـلاش کـرده تـورم را کنتـرل کند؛ اما مشـکل کسـری 

بودجـه همچنان پابرجاسـت.
بـه گزارش اصفهـان امـروز، حسـین عبده تبریزی در 
همایـش نقدینگـی، روابـط بین المللـی و آینـده بنگاه ها 
کـه در اتـاق بازرگانـی برگزار شـد، با بیان اینکـه جریان 
نقدینگـی یکـی از مهم ترین عناصر تأثیرگـذار بر اقتصاد 
اسـت، اظهـار کـرد: حرکت نقدینگی باید بررسـی شـود؛ 
چـون تأثیر زیادی بر اقتصـاد دارد، امروز بـه دلیل جریان 
نقدینگـی شـاهد افزایش قیمـت برخـی کالاها همچون 

مسـکن، خودرو و... هستیم.
اسـتاد اقتصاد دانشـگاه گفت: تورم باعـث نااطمینانی 
نسـبت بـه قیمت هـای آینده می شـود و کسـب وکارها را 
بـا چالـش برنامه ریزی مؤثـر مواجه می کنـد، برنامه ریزی 
بلندمـدت زمانـی دشـوارتر می شـود کـه ارزش پـول در 
معـرض تغییرات سـریع و غیرقابل پیش بینی باشـد. تورم 
بـالا قـدرت خریـد مـردم را کاهش می دهـد بدین معنی 
کـه بـا همـان مقـدار پـول، کالاهـا و خدمـات کمتـری 
می خرنـد، بـرای بنگاه نیـز به افزایـش هزینه هـای مواد 
خـام، تولیـد و سـایر هزینه های عملیاتی منجر می شـود.

خریـد  قـدرت  بـر  بـالا  تـورم  کـرد:  تصریـح  او   
افزایـش  بـا  می گـذارد،  منفـی  تأثیـر  مصرف کننـده 
قیمت هـا، مصرف کنندگان ممکن اسـت مصـرف برخی 
کالاهـا و خدمـات خـود را کاهـش دهنـد و بـر عملکرد 
تأثیـر بگذارنـد کـه بـه تقاضـای آن  کسـب وکارهایی 

صرفه جویـی  ایـن  هسـتند،  متکـی  مصرف کننـدگان 
به ویـژه برای صنایعی مانند خرده فروشـی، گردشـگری و 
صنعـت گذران اوقات فراغت و سـرگرمی ها مضر اسـت.

عبـده تبریـزی افزود: تـورم حـاد تنظیـم قراردادهای 
بلندمـدت مثـل قراردادهـای سـرمایه گذاری، طرح هـای 
بازنشسـتگی، قراردادهای انتشـار بلندمدت اوراق، قرارداد 
را  اشـتغال  اعطـای وام خریـد مسـکن و قراردادهـای 
دشـوار بلکـه ناممکـن می کنـد. در شـرایط تورمی چون 
دسـتمزدها ممکـن اسـت همیشـه به انـدازه کافـی و به 
موقـع رشـد نکننـد تـا بـا تـورم همـگام شـوند، بنگاه ها 
مـداوم بـا چالـش رعایـت تعهـدات قـراردادی و حفـظ 
روابـط مثبت بـا کارکنان مواجه می شـوند، کارکنان برای 
جبـران افزایـش هزینه هـای زندگی، دسـتمزد بیشـتری 
را طلـب می کننـد و ایـن به اختلافـات کارگـر- کارفرما 

و افزایـش فشـار بـر کسـب وکارها بـرای برآورده شـدن 
مطالبـات دسـتمزد دامن می زنـد، تورم حاد نظـم تولید و 

تجـارت را مختـل می کنـد.
او تأکیـد کرد: اگر کشـور تـورم قابل توجـه بالاتری از 
شـرکای تجاری خود داشـته باشـد، این به تغییـر در نرخ 
ارز منجـر می شـود، ایـن بـه نوبه خـود بـر رقابت پذیری 
صـادرات آن کشـور و هزینه هـای کالاهـای وارداتـی 
تأثیـر می گـذارد و بـر حجم و سـطح تجـارت بین المللی 
کشـور تأثیر می گـذارد. تورم بـالا ارزش واقعـی پس انداز 
و سـرمایه گذاری عامـه مـردم را از بیـن می بـرد و بـرای 
بنگاه هایـی کـه نمی تواننـد تـورم را بـه مصرف کننـده 
همچنیـن  اسـت.  همـراه  زیـان  بـا  دهنـد،  انتقـال 
کسـب وکارهایی کـه ناچارنـد ذخایر نقـدی قابل توجهی 
نـگاه دارنـد، زیـان می بیننـد. ایـن کارشـناس اقتصـادی 

اضافـه کـرد: تـورم زنجیـره تأمیـن را مختـل می کنـد؛ 
زیـرا افزایـش هزینه هـا بـر حمل ونقـل، تولیـد و توزیـع 
تأثیـر می گـذارد، کسـب وکارهایی که نیازمند سـرمایه در 
گردش بیشـتر می شوند، ممکن اسـت در حفظ دسترسی 
ثابـت و مقرون به صرفـه بـه نهاده هـای ضـروری خـود 
بـا چالش هایـی مواجـه شـوند، به ویـژه کسـب وکارهای 
کوچـک بـه دلیـل محدودیـت منابـع و انعطاف پذیـری 
کمتـر با مشـکلات زیـادی در فضای تورمی بـالا مواجه 
می شـوند. تـورم گزارشـگری مالـی را پیچیـده می کنـد 
چراکه روش های حسـابداری سـنتی، به طور کامل تأثیر 
تغییـر قیمت هـا بـر دارایی هـا، بدهی ها و سـود را نشـان 

نمی دهـد.
او گفـت: مناسـبات اقتصـادی ایـران رو بـه بهبـود 
خواهـد رفـت، از طرفـی نقـش بخـش خصوصـی تـا 
حـدودی در اقتصـاد پررنگ تر شـده و اتاق هـای بازرگانی 
نیـز تا حـدودی آزادی عمل بیشـتری به دسـت آورده اند؛ 
بنابراین امید اسـت تدابیری اندیشـیده شود که مشکلات 

کاهـش یابد.
عضـو هیات نمایندگان اتـاق بازرگانـی در ابتدای این 
نشسـت اظهار کـرد: با توجه به شـرایط تورمـی و خاص 
اقتصـاد کشـور، برخـی بانک هـا حاضـر بـه همـکاری با 
فعـالان اقتصـادی و بنگاه هـای تولیـدی نیسـتند، برخی 
تصور می کنند پرداخت تسـهیلات می توانـد باعث ایجاد 

تـورم شـود درحالی کـه نبایـد این گونه فکـر کرد.
 اصغـر اخـوان مقـدم، اضافـه کـرد: بـه دلیـل تـورم، 
قیمـت مـواد اولیه افزایش داشـته و در کنـار این موضوع، 
مشـکلات دیگر نیـز وجـود دارد که صنعت و تولیـد را با 

چالش هایـی روبرو سـاخته اسـت.

اما مشکل کسری بودجه همچنان پابرجاست 
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ورزش
   منهای فوتبال   خبر کوتاه

برتری آماری سپاهان مقابل 
الاتحاد

شــاگردان ژوزه مورایس عملکرد خوبی در مصاف با 
الاتحاد داشتند اما در استفاده از موقعیت های گلزنی خوب 
عمل نکردند. سپاهان در حالی به مصاف الاتحاد می رفت 
کــه دقایقی قبل از بازی با توجه به نتایج دیگر گروه ها و 
شکست غیرمنتظره شــارجه امارات برابر الفیصلی اردن، 
صعودش تا حد زیادی قطعی شده بود. وقتی سوت پایان 
مســابقه به صدا درآمد تابلوی مسابقه نتیجه ۲ بر یک را 
به سود تیم میزبان نشان می داد، اما جریان مسابقه طور 
دیگری بود و این شــاگردان مورایــس بودند که به ویژه 
در نیمه دوم تســلط محسوسی بر میزبان خود داشتند و 
موقعیت های گلزنی خوب هم ایجاد کردند. موقعیت های 
نیمه دوم سپاهانی ها و بازی مالکانه آن ها مقابل الاتحاد 
از دقایق پایانی نیمه اول و با دو فرصت بسیار خوبی که 
نصیب رضا اسدی ورامین رضائیان شد، آغازشده بود ولی 
آن ها روی فرصت طلبی بازیکنــان گران قیمت حریف 
غافلگیر شدند و در پایان در شــرایطی که ازنظر آماری 
عملکرد بهتری از حریف پرآوازه خودشان ثبت کرده بودند، 

دست خالی زمین را ترک کردند.

پاسخ باشگاه سپاهان به ادعای 
جنجالی میثاقی

دوشنبه شب گذشته محمدحسین میثاقی مدعی شد تیم 
سپاهان با کاروانی پرتعداد وارد عربستان شده و مسئولان 
این تیم باید در هزینه ها دقت بیشتری کنند. این مسئله با 
واکنش مسئولان سپاهان همراه شد و مدیرروابط عمومی 
زردپوشان در شبکه های اجتماعی نوشت: »همان طور که 
کاروان الاتحاد میزبان سپاهان بود، کاروان سپاهان هم 
میهمان الاتحاد بود و هزینه ها به عهده میزبان بوده است. 
درواقع توافق بر خدمات متقابل شده است. چند نفر از همان 
پرسنل باشگاه و کارگران فولاد مبارکه که اشاره شد همراه 
کاروان سپاهان بودند. اینکه رسانه ملی تریبون دروغ پراکنی 
و ارائه اطلاعات ناقص توسط افرادی معلوم الحال می شود 
جای تاسف دارد.«گفتنی است در بخش دیگری از برنامه 
هم اشــاره شد ممکن است حقوق پرسنل پرداخت نشده 
باشد و باید به کارکنان احترام بیشتری گذاشت که باشگاه 

سپاهان در این زمینه شفاف سازی کرد.

بازگشت برایان دابو به ترکیب 
اصلی سپاهان

برایان دابو در مصــاف با الاتحاد یک بار دیگر فرصت 
حضور در ترکیب اصلی را به دســت آورد. دابو در مصاف با 
نســاجی مازندران که در چارچوب هفته هشتم رقابت های 
لیگ برتر برگزار شــد پس از حل شدن مشکلات مربوط 
به قــراردادش در ترکیب اصلی قرارگرفته بود. این بازیکن 
بورکینافاسویی پیش ازاین یک مرتبه هم در مصاف با آلمالیق 
در دیدار رفت در جمع ۱۱ بازیکن اصلی سپاهان وارد زمین 
شده بود. بااین حال در نیمه دوم جدال با نساجی مازندران که 
برای سپاهانی ها بسیار سخت پیش رفت، شاهد طغیان برایان 
دابو علیه تصمیم مورایس درباره تعویض او بودیم و سرمربی 
پرتغالی هم اگرچه او را دربازی های بعدی برای دقایقی به 
میدان می فرستاد اما از تاریخ ۷ آبان ماه تا دوشنبه شب گذشته 
این برای نخستین مرتبه بود که دابو دوباره شانس حضور در 

ترکیب اصلی را پیدا کرد و ۹۰ دقیقه در میدان حاضر بود.

سپاهان چوب بی تجربگی 
بازیکنان را خورد

کارشناس اصفهانی فوتبال می گوید سپاهان آبرومندانه 
بازی کرد و شکست این تیم بی رحمی فوتبال بود. سپاهان 
در آخرین هفته از مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا در 
خانه الاتحاد به مصاف این تیم رفت که این دیدار با برتری 
۲ بر یک نماینده عربستان به پایان رسید. محمد یاوری 
درباره شکست ســپاهان مقابل الاتحاد اظهار کرد: این 
شکست از بی رحمی  فوتبال است. سپاهان در همه زمینه ها 
از حریــف بهتر بود و روی دو تــوپ اتفاقی گل دریافت 
کرد. امروز همه چیز در ســپاهان خوب بود و تنها نکته و 
مشکل این بود که سپاهان در توپ رسانی به خط حمله 
خوب کار نکرد. آن ها تیم حریف را کنترل کردند و روند 
خوبی هم از خود به نمایش گذاشتند. او درباره گل هایی 
که سپاهان دریافت کرد، عنوان کرد: بی تجربگی جوانان 
سپاهان تاثیرگذار بود. حذف شدن قربانی روی گل دوم 
و جدا شــدن او باعث گل دوم تیم الاتحاد شــد. قربانی 
بی تجربه بود و شاید اگر آریا هم عقب تر بود این صحنه و 
آن پاس فوق العاده حمدا... اتفاق نمی افتاد. سپاهان ضرر 
جوانی بازیکنانش را می دهد اما آن ها را به بازیکن بزرگ 
تبدیل می کنند. البته پیام نیازمند آن پیامی  که می شناسیم 
نبود. جای گیری پیام روی گل نخست خوب نبود و در گل 
دوم هم می توانست آن توپ را مهار کند. این پیشکسوت 
فوتبال درباره تاکتیک مورایــس در این دیدار بیان کرد: 
مورایس جای رامین رضاییان و آریا یوسفی را با هم عوض 
کرد و همین مسئله آنالیز الاتحاد را به اشتباه انداخت. کنترل 
فضای پشــت سر رامین رضاییان هدف مورایس بود که 
در این مسئله موفق بودند. سیاست سپاهان در این دیدار 
کارساز بود اما اشتباهات بازیکنان جوان باعث ضررشان 
شــد. او درباره عملکرد نیمه دوم سپاهان گفت: سپاهان 
در نیمه دوم فــوق العاده بود و تیم برتر میدان بود. آن ها 
یک فوتبال روبه جلو ارائه دادند و اصلا مســتحق باخت 
نبودند. البته بازیکنی مثل فابینیو بازی سپاهان را کنترل 
کرد و  هافبک ها نتوانستند پاس در عمق بدهند. به همین 
دلیل خط حمله خوب تغذیه نشــد. سپاهان در این دیدار 
به هافبک طراح نیاز داشت. البته آن ها سه گل دیگر هم 

می توانستند بزنند اما فرصت ها را از دست دادند. 

اصفهانی ها با پیروزی در 
تعطیلات لیگ هندبال

تیم های هندبال ســپاهان و گیتی پسند با پیروزی برابر 
رقبا به استقبال تعطیلات برای اردو تیم ملی رفتند و جوانان 
سپاهان نوین نخستین برد فصل را کسب کردند. در ابتدای 
روز هندبالی اصفهان، تیم هندبال سپاهان نوین در سالن ۲۵ 
آبان میزبان فرازبام دهدشــت بود که توانست با حساب ۲۳ 
بر ۲۱ نخســتین پیروزی این فصل را دشت کرده و کمی 
از انتهای جدول فاصله بگیرد. مجید رحیمی زاده ســرمربی 
ســپاهان نوینی ها که به تازگی به عنوان سرمربی تیم ملی 
معرفی شده، امیدوار است که پس ازاین تعطیلات ۲ هفته ای با 
هماهنگی بهتر به لیگ بازگردند. از سوی دیگر گیتی پسند در 
ادامه عملکرد درخشانش در این فصل توانست با حساب ۲۹ بر 
۲۶ به ششمین پیروزی متوالی خود برابر آلومینیوم اراک دست 
یابد و با ۱۳ امتیاز خود را به یک قدمی مس کرمان صدرنشین 
برساند. در دیگر دیدار این هفته تیم های هندبال سپاهان و 
زغال سنگ طبس در چارچوب هفته هفتم لیگ برتر در سالن 
۲۵ آبان مجموعه ورزشی نقش جهان به مصاف هم رفتند که 
با برتری سپاهان به پایان رسید تا مدافع قهرمانی پس از ۳ 
هفته ناکامی طعم برد را بچشد. امین مظفری، میلاد قلندری، 
بهشاد فاتحی زاده، یاسین کبیریان جو، محمدحسن خادمی، 
فرهاد شفیعی، سید آرمان بنی طبا، صابر حیدری، محمدرضا 
صادقی، علی مانیان،  وحید مسعودی، یونس نصیری، محمد 
مهدی بهنام نیا و پارسا دهقانی بازیکنان سپاهان در این دیدار 
بودند. شاگردان شهداد مرتجی کار را از ابتدا بهتر آغاز کرده و 
با برتری ۱۲ بر ۹ به رختکن رفتند. سپاهانی ها در نیمه دوم به 
نمایش خوب خود ادامه دادند و با نتیجه ۲۳ بر ۲۲ پیروز این 
تقابل پایاپای شدند. به این ترتیب سپاهان، گیتی پسند و سپاهان 
نوین با پیروزی هفته هفتم را به اتمام رسانده و با بهبود جایگاه 
خود به ترتیب در رده های ششــم، دوم و دهم جدول تثبیت 
شدند تا پس از تعطیلات دوهفته ای لیگ برای اردو تیم ملی، 

به لیگ بازگردند.

دعوت از 22 بازیکن به اردوی 
تیم ملی فوتسال

وحید شمسایی سرمربی تیم ملی فوتسال کشورمان ۲۲ 
بازیکن را به اردوی آماده سازی این تیم دعوت کرد. اسامی 
بازیکنان تیم ملی فوتسال جهت برگزاری اردوی تدارکاتی و 
دیدارهای دوستانه مقابل روسیه در لار مشخص شد. اسامی 
نفرات دعوت شــده به اردوی تیم ملی فوتسال به این شرح 
است: باقر محمدی، سعید مومنی، علی نیکنام، محمدحسین 
درخشــانی، علیرضا رفیعی پور، محمدرضا سنگ سفیدی، 
علی اصغر حسن زاده، علی اکرمی، مجتبی پارساپور، مهدی 
کریمی، بهروز عظیمی، امیر جهان، بهزاد شــیخ احمدی، 
سجاد یوسف خواه، مرتضی عزتی، امیرحسین داودی، مهدی 
دهقان نژاد، حمید قهرمانی، مسعود یوسف، مسلم اولادقبا، 
سالار آقاپور و سعید احمد عباسی. در این میان رئیس کمیته 
فوتسال از برگزاری دو دیدار تدارکاتی با تیم ملی روسیه در 
شــهر لار در اواخر آذرماه خبر داد. احســان اصولی در مورد 
سومین جلسه هماهنگی بازی های دوستانه تیم ملی فوتسال 
ایران و روســیه که قرار است در شهرستان لار برگزار شود، 
اظهار داشت: در ابتدا باید از هاشمی وزیر ورزش و تاج ریاست 
فدراسیون فوتبال به جهت حمایت از فوتسال تشکر و قدردانی 
داشته باشــم. تیم ملی یک کشور متعلق به فرد یا گروهی 
نیست. این تیم متعلق به تمام مردم ایران است و هرکجا که 
امکانات وجود داشته باشد، این تیم حضور خواهد یافت، برای 
رشد و توسعه این رشته. اصولی گفت: طبق آخرین اقدامات و 
هماهنگی های انجام شده تیم ملی روسیه ۲۵ آذر مستقیم از 
دبی به لار می رود و تیم ملی فوتسال کشورمان هم که قرار 
اســت اردویی از ۲۰ تا ۲۵ آذرماه داشته باشد، صبح روز ۲۶ 
آذرماه از طریق مهرآباد به لار می رود و قرار است در تاریخ ۲۷ 

و ۲۸ ما دو بازی مقابل روسیه داشته باشیم.

تنها گزینه هدایت تیم ملی 
کشتی کاوه بود

سرمربی اصفهانی سابق تیم ملی کشــتی اعتقاد دارد 
جابه جایی سرمربی تیم ملی کشتی آزاد در زمان درستی اتفاق 
نیفتاده است. محمد طلایی درباره استعفای پژمان درستکار 
از هدایت تیم ملی کشــتی آزاد و روی کار آمدن محســن 
کاوه به جــای وی اظهار کرد: در حال حاضر نمی توان درباره 
روی کار آمدن محســن کاوه اظهارنظر کرد و باید منتظر 
مانــد و دید که در المپیک چه نتایجی رقم خواهد خورد، اما 
به طورکلی با توجه به استعفای درستکار یک نفر باید جای 
وی قرار می گرفت و محسن کاوه ازنظر تعامل با فدراسیون 
تنها گزینه ای بود که می شد انتخاب کرد. وی افزود: گویا برای 
فدراسیون بهترین گزینه محسن کاوه بود، چراکه وی چند 
سال است که با این سازمان همکاری دارد و ارکان فدراسیون 
به کاوه اعتماد کامل دارند؛ درواقع هر دو طرف با شناخت از 
یکدیگر این همکاری را آغاز کرده اند. قهرمان سابق کشتی 
جهان گفت: فکر نمی کنم کســی خارج از فدراسیون این 
مسئولیت را قبول می کرد؛ چراکه در سال های گذشته چنین 
اتفاقی رقم خورده است. کارشناس کشتی با اشاره به عملکرد 
درستکار در تیم ملی تصریح کرد: عملکرد تیم ملی کشتی آزاد 
در زمان درستکار مطلوب بود اما این اواخر به رقبای سطح بالا 
نتایج را واگذار کردیم، به طورکلی مدال های خوبی به دست 
آوردیم، در حال حاضر نیز یکدلی فدراسیون، تیم و کادر فنی 
می تواند نقش بسزایی در موفقیت کشتی کشورمان داشته 
باشــد. وی بیان کرد: ازنظر قانونی این جابه جایی در زمان 
درســتی اتفاق نیفتاده است، چراکه هر سرمربی باید ۴ سال 
در تیم حضورداشته باشد، اما وقتی که پژمان درستکار استعفا 
داده اســت، چاره دیگری وجود ندارد. طلایی تاکید کرد: در 
حال حاضر تنها همدلی به موفقیت تیم کمک می کند، چراکه 
ملی پوشان ما عنوان دار هستند و مزه حضور در میدان های 

بین المللی را از نزدیک چشیده اند.

وقتی تیمی ازنظر آماری برتری ۶۳ درصد 
به ۳۷ بر حریف دارد اما شکست می خورد 
یعنی یک جــای کار می لنگد. این دقیقا 
مشکلی بود که سپاهانی ها مقابل الاتحاد 
عربستان داشت و موجب شد حتی باوجود 
برتری مطلق، شکست را متحمل شود. اما 
اشکال کار آنجا بود که زردپوشان ایران از داشتن یک پاسور 
همه فن حریف رنج فراوان کشیدند و عملا مهاجمانشان فرصتی 
برای عرض اندام پیدا نکردند. شهریار مغانلو رضا اسدی هر چه 
انتظار کشیدند بلکه توپ مناسبی دریافت کنند این انتظار راه 
به جایی نبرد. ایــن در حالی بود که گل برتری تیم میزبان با 
یک ارسال در عمق مناسب حمدا.... عبدالرزاق توسط ژوتا به 
ثمر رسید اما سپاهانی ها از در صاحب توپ کردن مهاجمانشان 
کاملا ناکام بودند. اما بازی این دو تیم دوشنبه شــب در حالی 
برگزار شد که مارسلو گایاردو نسبت به دیدار قبلی تیمش در 
لیگ عربستان، تغییرات پرشماری در ترکیب تیمش داشت و 

مهم ترین تغییرات انجام شده ورود مروان الصحفی و ژوتا به 
جــای ایگور کرونادو کریم بنزما بود. در نقطه مقابل هم ژوزه 
مورایس در غیاب هادی محمدی و محمدجواد حسین نژاد به 
سراغ ۲ تغییر جالب توجه رفت و برایان دابو شهریار مغانلوارد 
ترکیب طلایی پوشــان شــدند تا محمد قربانی در قلب خط 
دفاعی زوج محمد دانشــگر شود، برایان دابو در خط هافبک 
جای قربانی قرار گیرد و مغانلو در نوک خط حمله ســپاهان 
حضور یابد. در دقایق ابتدایی مسابقه، سپاهانی ها بازی را بهتر 
آغاز کردند اما رفته رفته توپ   ومیدان در اختیار بازیکنان الاتحاد 
قــرار گرفت و صالح العمری الجمعــان در دقیقه ۱۴ از روی 
ضربه ایستگاهی به شکلی تماشایی موفق به گلزنی شد که 
بعد از بررسی ضربه او توسط )VAr(، آفساید بازیکنان تیم 
عربستانی تشخیص داده نشد و داور مسابقه رسما اعلام کرد 
که گل نخست مسابقه به سود شاگردان گایاردو به ثبت رسیده 
است. گلی که در آن جاگیری اشتباه پیام نیازمند و همچنین 
مدافعان این تیم به وضوح نمایان بود. الاتحادی ها بعد از رسیدن 

به گل اول، نمایش تهاجمی ای داشتند و به دنبال رسیدن به 
گل های بیشــتر بودند اما ضربات آن ها یکی پس از دیگری 
جایی در چارچوب دروازه سپاهان نداشت. در دقایق پایانی نیمه 
نخست، سفیدپوشان سپاهان به دنبال رسیدن به گل تساوی 
بودند و فرصت های مناسبی هم نصیب رامین رضاییان و رضا 
اسدی شد اما آن ها موفق به گلزنی نشدند تا نیمه نخست با 
برتری یک  گله الاتحاد خاتمه یابد. جالب آنکه در دقیقه ۴۴، 
موقعیتی مشکوک به پنالتی در محوطه جریمه سپاهان رخ داد 
اما بعد از بررســی صحنه توسط )VAr(، داور چینی مسابقه 
به عبدالرزاق حمدا... مهاجم الاتحاد به دلیل شبیه سازی اخطار 
نشان داد. شاگردان مورایس نیمه دوم را تهاجمی آغاز کردند و 
به دنبال رسیدن به گل بودند که روی ارسال هدفمند محمد 
دانشگر، رامین رضاییان توانست در دقیقه ۴۸ گل تساوی را 
وارد دروازه الاتحاد کند. بعد از گلزنی رضاییان، بازی متعادل 
دنبال شد و دو تیم در اندیشه رسیدن به گل برتری بودند که 
حملات الاتحادی ها برای ثبت گل دوم زهردارتر بود و بعد از 

خلق چند موقعیت نصفه ونیمه از سوی ژوتا، سرانجام او روی 
پاس مینیاتوری عبدالرزاق حمدا... توانست در دقیقه ۶۹ گل 
دوم الاتحاد را به ثمر برســاند تا بار دیگر شاگردان گایاردو از 
حریف ایرانی خود پیش بیفتند. سپاهانی ها بعدازآنکه دروازه شان 
برای دومین بار در مسابقه بازشده دیدند، بیشتر توپ ومیدان را 
در اختیار داشتند و به دنبال رسیدن به گل تساوی بودند و حتی 
رامین رضاییان از روی یک ضربه ایستگاهی توانست تیرک 
دروازه الاتحاد را هم به لرزه دربیاورد اما در گلزنی ناکام بودند. در 
آن سوی شاگردان گایاردو سعی داشتند تا بتوانند بازی را مدیریت 
کرده و از چهارمین پیروزی شــان در این فصل از رقابت های 
لیگ قهرمانان آســیا حراست کنند که به خواسته مهم خود 
رسیدند و در پایان یک بازی پراتفاق موفق شدند بردی ۲ بر 
یک را برابر نماینده ایران به دست آورند. اما همان گونه که اشاره 
شد مورایس در این بازی تمام تمرکز خودش را بر نفوذهای 
رامین رضائیان از سمت راست و میلاد زکی پور از سمت چپ 
بنا نهاد بود. دو بازیکنی که نقش وینگرهای دو جناح تیمشان را 
برعهده گرفته بودند و حملات سپاهان را طراحی می کردند. این 
تاکتیک به درستی از سوی بازیکنان اجرایی می شد اما حضور دو 
بازیکن باتجربه و بلندقامت چون احمد حجازی و لوئیز فیلیپه در 
قلب خط دفاعی الاتحاد عملا اجازه خودنمایی از شهریار مغانلو 
رضا اسدی را گرفته بود. دو مهاجمی که باید این ارسال های 
مواج را با ضربات ســر تبدیل به گل می کردند. جالب این که 
سرانجام هم گل سپاهان با ارسال زکی پور و ضربه سر زیرکانه 
رضائیان به ثمر رسید. اما نقطه ضعف الاتحادی ها مرکز خط 
دفاعی بود جایی که دو مدافع آن ها به دلیل سن بالا توانایی 
پوشــش را نداشتند و اگر زردپوشان ایران از پاس های عمقی 
استفاده می کردند بدون شک آسان تر به گل می رسیدند. اتفاقی 
که هرگز نیفتاد چراکه سپاهانی ها پاسور را نداشتند که بتواند 
در زمان مناسب پاس عمقی را داده و مهاجمان را راه بیندازد؛ 

کمبودی که منجر به باخت تیم برتر میدان شد.

طلایی پوشان ایران و ضعف بزرگی که مقابل الاتحاد دهان باز کرد

رنج فراوان سپاهان از کمبود پاسور

تیم ملی فوتبال ساحلی ایران در مرحله یک 

 

کیمیا گل پیرا

چهارم نهایی جام ملت های آسیا، در تایلند به 
مصاف بحرین رفت و با برتری پرگل ۱۰ بر 
صفر، به نیمه نهایی این رقابت ها راه یافت تا 
پس از دو دوره غیبت در جام جهانی فوتبال 
ساحلی، سهمیه جام جهانی ۲۰۲۳ امارات را 
به دست آورد. ساحلی بازان ایران تاکنون دومرتبه قهرمان جام 
ملت های آسیا شدند که آخرین بار آن در سال ۲۰۱۷ بود و در 
سال ۲۰۱۹ به عنوان مدعی عنوان قهرمانی نتایج خوبی به دست 
نیاوردند و به همین دلیل جام جهانی را هم از دســت دادند. در 
سال ۲۰۲۱ هم به علت شیوع بیماری کرونا این مسابقات برگزار 
نشد. بازی های جام جهانی فوتبال ساحلی ۲۰۲۳ امارات از ۲۴ 
بهمن با حضور ۱۶ تیم آغاز می شود و تا ۶ اسفندماه )۱۵ تا ۲۵ 
فوریه ۲۰۲۴( ادامه خواهد داشت. علی نادری سرمربی اصفهانی 
تیم ملی فوتبال ساحلی درباره جام  جهانی فوتبال ساحلی، اظهار 
کرد: مدتی اســت که لیگ برتر فوتبال ساحلی تمام شده و به 
بازیکنان فرصت دادیم تا ریکاوری و مصدومیت خود را برطرف 
کنند، برنامه درخواستی را به فدراسیون فوتبال ارائه دادیم که در 
آن اردو بازی تدارکاتی است. لیگ برتر تمام شده و از شرایط بازی 
دور هستیم که باید برای مسابقات آمادگی بدنی بازیکنان حفظ 
شود. وی ادامه داد: قرار بود اردویی در سنگال داشته باشیم که 
کنسل شد، از این تیم درخواست کردیم به ایران بیایند و جواب 
مثبت دادند، با تیم ملی فوتبال ســاحلی بلاروس هم صحبت 
کردیم تا در ایران بازی دوســتانه داشته باشیم و درحال حاضر 
منتظر اجازه فدراســیون فوتبال و تعیین محل برگزاری این 
دیدارها هستیم، اردوها و مسابقات تدارکاتی برای آذر و دی ماه 
برنامه ریزی شــده تا بازیکنان را به شرایط آرمانی برسانیم و در 

بهمن ماه راهی رقابت های جام جهانی فوتبال ساحلی شویم.
Á بازی دوستانه با تیم های سنگال و بلاروس

سرمربی تیم ملی فوتبال ساحلی بابیان اینکه پس ازاینکه 
مرحله ســوم اردو را پشت سرگذاشــتیم به بازیکنان ۱۵ روز 
استراحت دادیم و آن ها هم مشغول بازی در لیگ های فوتبال 
ساحلی امارات و ترکیه شدند، تصریح کرد: به زودی دوره جدید 
تمرینات تیم ملی فوتبال ساحلی آغاز می شود، فدراسیون فوتبال 

برای دیدار های دوستانه به دنبال میزبان است که به احتمال زیاد 
این رقابت ها در بوشهر یا بندرعباس برگزار می شود. نادری افزود: 
حضور بازیکنان ایرانی در لیگ های دیگر اتفاق خوبی است زیرا 
در شرایط مسابقه می مانند و برای تیم ملی مفید است، اگر بازهم 
لیگی باشد که در آن بتوانند بازی کنند ما از آن استقبال می کنیم 
زیرا فوتبال ساحلی با رشته های دیگر متفاوت است و بازیکنان 
باید هرروز در ماسه تمرین داشته باشند تا افت نکنند. وی درباره 
جوانگرایی تیم ملی فوتبال ساحلی ایران، گفت: لیگ برتر فوتبال 
ساحلی برای پیشرفت و رشد بازیکنان برگزار می شود تا بازیکنان 
رشد کنند و به تیم ملی بیایند. در فوتبال ساحلی مانند فوتسال 
نمی توانیم خیلی سریع جوانگرایی داشته باشیم و همه بازیکنان 
تیم ملی را عوض کنیم زیرا تعداد بازیکن در رشــته ما محدود 

است و باید به مرورزمان بازیکن جوان به تیم ملی اضافه کنیم.
Á  جوانگرایی تدریجــی در تیم ملی فوتبال

ساحلی
سرمربی تیم ملی فوتبال ساحلی اضافه کرد: در فرصتی که 
داشتم، پنج بازیکن جوان که شرایط ایده آلی دارند را به تیم ملی 
بزرگســالان دعوت کردم و در راستای جوانگرایی که داشتیم 
برای تورنمنت فوتبال ساحلی بلاروس تیم امید و جوانان را اعزام 

کردیم که نتیجه خوبی داشت و به این روند ادامه می دهیم تا 
پوست اندازی تیم ملی فوتبال ساحلی بزرگسالان کامل شود. 
نادری با اشاره بر اینکه فوتبال در کل جهان اولویت دارد، اظهار 
کرد: بازیکنان بعد از فوتبال ســراغ فوتسال و فوتبال ساحلی 
می آیند، رشته ما شرایط متفاوتی دارد و در حال پیشرفت است 
به شکلی که می بینیم در جهان شناخته شده و جوانان از فوتبال 
ساحلی استقبال می کنند. این موضوع در کشور ماهم وجود دارد 

و در چند وقت اخیر جوانان زیادی وارد این رشته شدند.
Á  ۱2 بازیکــن به رقابت هــای جهانی اعزام

می شوند
وی در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه بازیکنانی که برای 
اردوها دعوت می شوند در جام جهانی هم حضور دارند یا خیر؟ 
تصریح کرد: یک لیست نهایی و ۱۸ نفره به فیفا اعلام کردیم 
که از آن لیست ۱۲ نفر به رقابت های جام جهانی اعزام می شوند. 
در حال حاضر ۱۸ نفر بازیکن خوب و آمده داریم که انتخاب ۱۲ 
نفر از بین آن ها کار دشــواری است. سرمربی تیم ملی فوتبال 
ساحلی در رابطه با گروه بندی جام جهانی فوتبال ساحلی، گفت: 
تیم هایی که به جام جهانی صعود کردند با بهترین شــرایط و 
امکانات وارد این رقابت ها می شــوند، پنج دوره در جام جهانی 

فوتبال ســاحلی بازی کردم و یک دوره هم مربی بودم که در 
این سال ها هیچ بازی آسانی را در این مسابقات تجربه نکردم. 
هیچ تیمی از پیش باخته نیست، ما با تیم های اسپانیا، تاهیتی 
و آرژانتین در گروه b قرار داریم که از تیم های اسپانیا و تاهیتی 
شناخت داریم، اما سابقه بازی با آرژانتین را نداریم. سعی می کنیم 
تمرینات خوبی را پشــت سر بگذاریم تا در جام جهانی نتیجه 

خوبی کسب کنیم.
Á قولی برای قهرمانی در جام  جهانی نداده ام

نادری ادامه داد: شیوه بازی آرژانتین مانند تیم های آمریکای 
جنوبی اســت که تفاوت زیادی با سبک بازی مکزیک ندارد. 
هیچ زمانی راجع به قهرمانی صحبت نکردم و قولی ندادم، اما 
بازیکنانم پتانســیل این رادارند که اگر رسیدگی خوبی صورت 
بگیرد، نتایج خوبی کســب کنند. وی درباره پاداش بازیکنان 
فوتبال ساحلی که پرداخت شده است یا خیر، اظهار کرد: مقداری 
از پول بازیکنان پرداخت شده و قول دادند تا قبل از جام جهانی 

پرداختی ها کامل شود.
Á فوتبال ساحلی نیاز به زیرساخت دارد

سرمربی تیم ملی فوتبال ساحلی بابیان اینکه در اصفهان 
یک زمین فوتبال ساحلی مناسب وجود ندارد، گفت: برای فوتبال 
ساحلی باید زیرســاخت ها فراهم باشد که مهم ترین آن یک 
ورزشــگاه استاندارد در مرکز استان است اما در اصفهان چنین 
چیزی نداریم. اسپانســر خوب و قدرتمندی برای تیم فوتبال 
ســاحلی اصفهان وجود نداشت تا اینکه دکتر تامین ورود کرد، 
این اسپانسر هم برای اینکه تیمش نتیجه بگیرد نخست باید 
ورزشگاه استانداردی فراهم کند سپس بقیه کار ها را به مرورزمان 

می توانند انجام دهند.
Á  فقر امکانات بــه بازیکنان اصفهانی ضربه

می زند
نادری اضافه کرد: بازیکنان اصفهان با شور و انگیزه زیادی 
لیگ را شروع می کنند، اما نبود امکانات به آن ها صدمه می زند. 
وی در پایان گفت: امیدوارم فدراســیون فوتبال کمک کند و 
بازی های دوستانه داشته باشیم تا در جام جهانی نتایجی در شان 
تیم ملی بگیریم زیرا بازیکنانی که وارد تیم ملی می شوند حاصل 
زحمات باشگاه ها هستند که بدون چشم داشتی فعالیت می کنند.

گفتگو با علی نادری سرمربی تیم ملی فوتبال ساحلی

اصفهان یک زمین مناسب فوتبال ساحلی ندارد

 

امیرحسین احتشامی

واکنش تند مورایس به حکم AFC علیه سپاهان
ســرمربی تیم فوتبال ســپاهان بار دیگر مســئولان 
کنفدراســیون فوتبال آسیا را به دلیل محرومیت سپاهان به 
شدت موردانتقاد قرارداد. ژوزه مورایس پس از دیدار با الاتحاد 
عربســتان که با پیروزی ۲ بر یک شاگردان مارسلو گایاردو 
تمام شــد، درباره نتیجه کسب شده این طور حرف هایش را 
آغاز کرد: این بازی فقط بحث تکنیکی نداشت، بازی قشنگی 
بــود و از هر دو تیم عملکرد خوبی دیدیم؛ لحظاتی بود که 
موقعیت هایی داشتیم و بازیکنان حرفه ای در زمین دیدیم و 
به غیراز اتفاقی که برای حمدا... افتاد و به خاطر صحنه سازی 
کارت زرد گرفت، بقیه بازی با عدالت بود. او سپس بار دیگر 
به انتقاد از حکم کنفدراسیون فوتبال آسیا پرداخت و به صورت 
کاملا صریح تصمیم مقامات آسیایی را در اعلام رای علیه 
سپاهان به چالش کشــید: جو خوبی در ورزشگاه داشتیم. 
دو بازی آخر را در ورزشــگاه خودمــان بازی نکردیم و این 
جو را نداشــتیم، امیدوارم اگر به مرحله بعدی صعود کردیم، 

بتوانیم در خانه بازی کنیم و با هواداران خودمان جلو برویم، 
بازهم می گویم این تصمیم منصفانه نبود و می توانستند به 
فوتبال فکر کنند و تصمیم بهتری بگیرند. مورایس در ادامه 
جسورانه تر به دلیل محرومیت سپاهان از میزبانی در خانه و 
ناعادلانه بودن این رای پرداخت: از همه عربستان و الاتحاد 
تشکر می کنم که استقبال گرمی داشتند. بحث فرهنگ و 
کشورهاست و باید به فرهنگ این کشور احترام بگذاریم و 
با یک مجسمه کمتر یا بیشتر فرقی نمی کند، مجسمه ها در 
کشورها قهرمانان آن کشورها هستند، پس باید به قهرمانان 
آن کشــور احتــرام بگذاریم؛ به عنوان یک انســان باید به 
همه چیز احترام بگذاریم. او سپس در واکنش به این پرسش 
که برای مســاوی سپاهان به عربستان آمده بود، بیان کرد: 
برای مساوی بازی نیامده بودیم و برای برد وارد زمین شدیم 
و به خاطر تفاضل گل می توانیم به مرحله بعد صعود کنیم اما 

هدف ما کسب پیروزی بود.
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سرپرست اداره کل میراث فرهنگی استان:

پیگیر تعیین تکلیف 
کارخانه تاریخی ریسباف اصفهان هستیم

موزه نیاز صنایع دستی اصفهان 

دکتر »علی اکبر غلام پور« و دکتر »مسعود صوفی« 
دانشمندان ایرانی »دانشگاه فلیندرز« و »دانشگاه ملبورن«، 
بتن بازیافت شــده را با گرافین ادغــام کرده اند تا میزان 
انتشار گازهای گلخانه ای را در روند تولید بتن به حداقل 
برسانند. به گزارش میراژ نیوز، در میان آوارهای به جامانده 
از زلزله، جنگ یا بلایای دیگر و با جایگزینی ساختمان ها و 
زیرساخت های قدیمی، کوه هایی از بتن باقی می مانند که 
اغلب به محل دفن زباله برده می شوند یا برای جاده سازی 

مورد استفاده قرار می گیرند.
دانشمندان ایرانی »دانشــگاه فلیندرز« و »دانشگاه 
ملبورن« برای دستیابی به یک روش پایدارتر و افزودن 
ارزش بتن های شکســته قدیمی، در تلاش هســتند تا 
سنگ دانه های درشت را به »به یافت« برسانند تا با استفاده 
از مقدار کمی گرافین بتوانند یک بتن قوی، بادوام و کارآمد 
تولید کنند. دانشمندان می گویند که با کشف و استخراج 
کردن ذخایر جدید گرافین، روش جدید آنها هر روز بهتر 
می شود و در حالی که قیمت سیمان و سنگ دانه ها بالا 
می رود، قیمت ماده خام این روش پایین می آید. این گروه 
پژوهشی، نتایج به دست آمده را با استفاده از یک محلول 
گرافین ضعیف روی ســنگ دانه های بازیافتی آزمایش 
کرده اند تا نوعی بتــن را تولید کنند که احتمالا بهتر از 
سنگ دانه های بازیافتی تصفیه نشده در مخلوط های مبتنی 
بر سیمان اســت. چنین روش هایی در مدیریت پسماند 
ضروری هستند زیرا انتظار می رود که میزان تولید زباله های 
ساختمانی تا سال ۲۰۳۰ به ۲.۶ میلیارد تن برسد. در عین 
حال، تولید بتن که انتشار گازهای گلخانه ای را به دنبال 
دارد و روش های اســتخراج که با اثرات زیست محیطی 
همراه هستند، به تغییرات اقلیمی می افزایند. بهبود کیفیت 
سنگ دانه های بتن بازیافتی، یک نقش حیاتی را نیز در 
کیفیت، عملکرد و کارآیی سنگ دانه های بتن بازیافتی و 
همچنین، کاهش اثرات زیســت محیطی خواهد داشت. 
دکتر »علی اکبر غلام پور« دانشــمند دانشگاه فلیندرز و 
پژوهشگر ارشد این پروژه گفت: ساختن این شکل جدید 
از سنگ دانه های بتن بازیافتی ممکن است در حال حاضر 
گران تر باشد اما با در نظر گرفتن چرخه عمر مواد، هزینه ها 
به سرعت در حال کاهش یافتن هستند. دکتر غلام پور که 
مدرس ارشد مهندسی عمران و سازه در دانشگاه فلیندرز 
است، ادامه داد: موفقیت روش جدید می تواند به تقاضای 
روزافزون برای مصالح ساختمانی در سراسر جهان پاسخ 
دهد. غلام پور حق امتیاز این روش را با دکتر »مســعود 
صوفی« معاون پژوهشــی »مرکز منابع بازیابی شــده«  

)Corr( و دانشمند دانشگاه ملبورن ثبت کرده است.

رئیس اداره گردشگری ســازمان فرهنگی، اجتماعی 
و ورزشی شــهرداری اصفهان از برگزاری پنجمین رویداد 

گردشگری »نیمرخ« در عمارت سعدی خبر داد.
به گزارش اداره ارتباطات سازمان فرهنگی، اجتماعی و 
ورزشی شهرداری اصفهان، علیرضا مساح اظهار کرد: اداره 
گردشگری سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری 
اصفهان پیرو برنامه های گذشــته با عنــوان »نیمرخ« با 
محوریت بازدید از مکان های کمتر دیده شــده اصفهان، 
پنجمین رویداد را در عمارت تاریخی سعدی برگزار می کند. 
وی با بیان اینکه این برنامه از هجدهم تا بیست وچهارم آذر از 
ساعت ۱۵:۳۰ تا ۲۱:۳۰ برگزار می شود، افزود: علاقه مندان 
به شــرکت در این رویداد می توانند بــا مراجعه به وبگاه 
www.ShAhrVANdtiCket.ir ثبت نام و با تهیه بلیت 
از این مکان بازدید کنند.  رئیس اداره گردشگری سازمان 
فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری اصفهان گفت: تولید 
محتوا به شکل متن، تصویر و پادکست صورت گرفته است 
که در جریان برگزاری رویداد در اختیار شرکت کنندگان قرار 
خواهد گرفت، همچنین راهنمایان گردشگری حاضر در این 
رویداد نیز به بیان توضیحاتی در رابطه با عمارت تاریخی 

سعدی می پردازند.

ابتکار دانشمندان 
ایرانی در ابداع یک 
بتن بادوام با کمترین 

آلایندگی

نیمرخ به عمارت
 سعدی رسید

حوزه  در  موجود  چالش های  و  دغدغه ها  میان  در 
زیست محیطی و آلودگی هوا که بعضاً صنایع بزرگ ایجاد 
پیوند  که  است  مواردی  از  یکی  صنایع دستی  کرده اند، 
عمیقی با محیط زیست دارد و می تواند در این زمینه نیز 
کمک کننده باشد. اگر ما بخواهیم یک مزیت رقابتی برای 
اصفهان تعریف کنیم مباحث فرهنگی و ازجمله صنایع دستی 
بسیاربیشتر از سایر حوزه ها از مزیت رقابتی در این خصوص 

برخوردار است.
این بخشی از صحبت های مجدالدین تاج، رئیس اتحادیه 
صنایع دستی شهرستان اصفهان است. او در گفت وگو با 
ایسنا و با بیان اینکه اصفهان در زمینه صنایع دستی از دو 
جایگاه بسیار مهم برخوردار است، اظهار کرد: از میان ۶۰۲ 
رسته به ثبت رسیده صنایع دستی در یونسکو حدود ۲۰۰ 
رسته در اصفهان فعال است که این موضوع اهمیت بسیاری 
دارد. ضمن اینکه ایران در رده  سوم تولید صنایع دستی در 
جهان قرار دارد و به عبارتی ایران، چین و هند ۳ کشور برتر 
تولیدکننده صنایع دستی در دنیا به شمار می روند. به واسطه  
این عناوین مهم و البته حضور و فعالیت هنرمندانِ ما، دو 
در حوزه  و شهر خلاق  عنوان شهر جهانی صنایع دستی 

صنایع دستی به اصفهان اختصاص یافته است.
تاج اضافه کرد: رتبه ایران در زمینه صادرات صنایع دستی، 
عدد ۴۸ است و کشورهای جنوب شرق آسیا که به لحاظ رده 
تولید از ایران بسیار عقب تر و به چند رشته محدود هستند در 

حوزه صادرات از کشور ما پیشی گرفته اند.
او همچنین از مهاجرت گسترده هنرمندان صنایع دستی 
ارائه  با  مختلف  کشورهای  گفت:  و  کرد  تأسف  ابراز  نیز 
تسهیلات بسیارخوب به هنرمندان صنایع دستی، در حال 
از  جذب آن ها به کشورهای خود و آموزش صنایع دستی 
طریق هنرمندانِ ما به شهروندانشان هستند. بخشی از این 
اتفاق به دلیل ساختارهای موجود است؛ یعنی نگاه ما باید به 
سمت اقتصاد هنر باشد و بتوانیم برای هنرمند ارزش آفرینی 

ایجاد کرده و از آن ها در حوزه های مختلف حمایت کنیم.
هنرمندان  که  چالش هایی  مهم ترین  سپس  تاج 
صنایع دستی با آن ها مواجه هستند را چنین برشمرد: اولین و 
بزرگ ترین چالش ما در حوزه صنایع دستی، بیمه هنرمندان 
مسئولان  و  قطع شده   ۱۳۹۳ سال  از  متأسفانه  که  است 
مربوطه می گویند بودجه کافی در این خصوص ندارد. این در 
حالی است که بیمه یکی از مواردی است که می تواند خاطر 
هنرمندان را آسوده کند تا بتوانند به خلق ارزش بپردازند، 
چراکه اگر هنرمند دغدغه نیازهای اولیه را داشته باشد اصلا 

نمی تواند به تولید آثار فاخر فکر کند. 
این مدرس دانشگاه اضافه کرد: در مورد برقراری بیمه 
هنرمندان صنایع دستی تلاش های بسیاری انجام داده و حتی 
سال گذشته معاونت صنایع دستی اصفهان از ما فهرست 
هنرمندانی را خواست که تقاضای بیمه را داشتند و ما این 
اسامی را اعلام کردیم، اما متأسفانه اقدامی صورت نپذیرفت. 
با توجه به شرایط موجود راهکار ارائه کردیم؛ ازجمله اینکه 
اگر دولت بودجه ندارد حداقل با توجه به اینکه تولید دوسوم 
صنایع دستی کشور در اصفهان انجام می شود باید از این 
جمعیت، دوسوم هنرمندانی که در کل کشور بیمه شده اند 
متعلق به هنرمندان اصفهانی باشد؛ اما متأسفانه این اتفاق رخ 
نداده و هر زمان به بهانه های مختلف حتی بیمه هنرمندانی 
که از قبل مقررشده را نیز قطع می کنند. نکته تأسف آورتر 
نیز این است که اگر یک کارگاه صنایع دستی از یک سوی 
خیابان به سمت دیگر آن منتقل شود بیمه را قطع کرده و 
این دلیل را بیان می کنند که کُد کارگاهی شما تغییر کرده 

است!
رئیس اتحادیه صنایع دستی شهرستان اصفهان موضوع 
مواد اولیه را چالش بعدی خواند و بیان کرد: قیمت مواد 
اولیه بسیارگران شده و در بعضی موارد نسبت به سال های 
قیمت  درنتیجه،  و  داشته ایم  درصدی   ۵۰۰ افزایش  قبل 
تمام شده کالای هنری نیز افزایش پیدا کرده است که این 
موضوع باعث از دست رفتن بازارهای داخلی و خارجی شده 
است. مس یکی از مهم ترین کالاهای استراتژیک در حوزه 
صنایع دستی است و زیرساخت حدود ۷۰ درصد صنایع دستی 
از مس ساخته شده و باوجود اینکه دو کارخانه بزرگ مس 
اما  ایران فعالیت دارند،  باهنر و مس سرچشمه در کشور 
هنرمندان برای تهیه مس به دلیل بالا بودن قیمت آن با 
مشکلات بسیار زیادی روبه رو هستند چراکه باید مس را 
این  بورس خریداری کنند؛  از طریق  و  با چندین واسطه 
در حالی است که اگر دولت در جهت حمایت از هنرمندان 
صنایع دستی، خطی را برای آن ها باز کرده و سهمیه ای را 
برای آن ها در نظر می گرفتند تا این هنرمندان خرید مس را 
به طور مستقیم و بدون واسطه انجام می داد قطعاً به تولید و 

فروش و صادرات صنایع دستی کمک می کرد.
تاج افزود: چالش بعدی، حوزه مالیات است و اگرچه طبق 
ماده ۱۴۲ قانون نظام مالیات ها تولیدکنندگان صنایع دستی از 
پرداخت هرگونه مالیات معاف هستند، ولی به دلایلی و حتی 
سلیقه ای، مالیات از هنرمندان صنایع دستی گرفته می شود. 
است،  دیگری  چالش  نیز  تشویقی  سیاست های  نبودن 
درحالی که در گذشته، اگر صادراتی در حوزه صنایع دستی 
انجام می شد، اعمال سیاست های تشویقی، مثل معافیت 
برای  بیشتری  انگیزه های  صادراتی،  جایزه  یا  و  مالیاتی 

صادرکننده ایجاد می کرد.
او همچنین توضیح داد: بحث درجه هنری هنرمندان 
صنایع دستی نیز از دیگر چالش ها است و حدود ۳ سال است 
که درجه هنری هنرمندان بدون تعیین تکلیف باقی مانده 
است. در اصفهان اساتید بسیار بزرگی در زمینه انواع مختلف 
تعیین  اما  می کنند،  فعالیت  و  دارند  حضور  صنایع دستی 
تکلیف برای درجه های هنری باید از سوی تهران صورت 
گیرد. از سوی دیگر وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی باید فهرست هنرمندان شاخص برای اعمال 

درجه را به وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی ارسال کرده و 
درجه از سوی این وزارتخانه ابلاغ شود. در حالی است که 
پیش تر اعلام شده بود ابلاغ درجه ها از سوی وزارت میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی انجام شود و تأیید این 
درجه در اصفهان انجام شود، اما هنوز چنین امری محقق 

نشده است.
این مقام مسئول در حوزه صنایع دستی، در مورد نبودنِ 
صندوق اعتباری هنر در وزارت میراث فرهنگی نیز یادآوری 
کرد: صندوق اعتباری هنر نیز ساختاری است که از سوی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی برای هنرمندان ایجادشده 
است، ما به سراغ آن ها رفتیم و گفتیم هنرمندان صنایع دستی 
هم بتوانند از این صندوق استفاده کنند اما گفتند شما یک 
وزارتخانه مجزا دارید و باید مطالبات خود را از آن ها بخواهید 
و ما از وزارت میراث خواستیم که اقدامی صورت دهد تا 
هنرمندان صنایع دستی از این صندوق استفاده کنند یا ساختار 

مشابهی در این وزارتخانه نیز ایجاد شود.
تاج با اشاره به فروش اجناس تقلبی بی کیفیت و کالای 
مشابه خارجی قاچاق و همچنین نبودن موزه تخصصی آثار 
فاخر هنرهای سنتی معاصر، اظهار کرد: اجناس بی کیفیت 
و خارجی از دغدغه هایی است که در این چند سال به ویژه 
در دوران کرونا مشهود بود که متأسفانه نهادهای ذی ربط 
به خوبی عمل نکردند و اتحادیه با همکاری دیگر ارگان ها 
موزه  ایجاد  اینکه  ضمن  کرد.  پیدا  ورود  مسئله  این  به 
صنایع دستی یکی از مواردی است که به توجه به جایگاه ما 
در دنیا نیاز به اقدام جدی مسئولان دارد، چراکه اگر بخواهیم 
ارزش افزوده ای برای اصفهان ایجاد کنیم وجود یک موزه 
صنایع دستی تأثیرگذار است که این موضوع به صنایع دستی 
و گردشگری کمک خواهد کرد. در این خصوص سازمان 
چنین  احداث  برای  را  اولیه  موافقت  شهرداری  مشاغل 
موزه ای در کنار شهرک گل ها در منطقه ارغوانیه به عنوان 
باغ موزه صنایع دستی درنظرگرفته که اگر درصورت اجرا از 

اتفاقات بسیارخوب خواهد بود.
رئیس اتحادیه صنایع دستی اصفهان، ضعف در تبلیغات 
این  داد:  توضیح  و  خوانده  دیگر  چالش  را  صنایع دستی 
اروپایی،  کشورهای  از  بسیاری  که  شده  موجب  موضوع 
صنایع دستی  تولیدکننده   به عنوان  را  ایران  و  اصفهان 
نشناسند؛ درصورتی که ما باوجود ظرفیت هایی بالا در زمینه 
صنایع دستی قطعاً می توانیم هم در معرفی خود و هم در 
نیز  این موضوع صداوسیما  در  که  باشیم  موفق  صادرات 
کند.  پیدا  ورود  صنایع دستی  بهتر  معرفی  برای  می تواند 
ضمن اینکه هزینه بر بودن تحقیقات بازار برای هنرمندان و 
نبودن اطلاعات و تحقیقات بازار در مورد نوع سلیقه و رنگ 
و محصولات در کشورهای مختلف ازجمله اقداماتی است 
که دولت می تواند انجام دهد و به عنوان حمایت در اختیار 

هنرمندان صنایع دستی قرار دهد.
تاج که دانش آموخته  دکترای مدیریت کسب وکار است، 
با اشاره به اقدامات هیئت مدیره های این اتحادیه در دوره های 
مختلف، گفت: این اتحادیه که از سال ۱۳۵۱ تشکیل شده، 
شمار  به  هنر  حوزه  مردمی  بخش   NGo بزرگ ترین 
می رود و نمایندگان آن از فعالان این حوزه تشکیل شده اند. 
همیشه  و  ندارد  دولتی  ساختار  و  بودجه  اتحادیه،  این 
به عنوان بخشی مطالبه گر مطرح بوده است. عناوین شهر 
جهانی صنایع دستی و شهر خلاق در حوزه صنایع دستی، 
بعدی  اقدام  گرفت.  صورت  اتحادیه  این  مطالبه گری  با 
این اتحادیه، مقابله با فروش صنایع دستی خارجی تقلبی 
و قاچاق در جهت حمایت از هنرمندان داخلی است. سال 
۱۳۸۸ آقای احمدی نژاد به اصفهان آمدند و دوستانِ ما در 
اتحادیه مصوبه ای را مبنی بر ممنوع بودن فروش اجناس 
خارجی در میدان نقش جهان و اطراف آن و در دیگر نقاط 
تاریخی از او دریافت کردند که یکی از اقدامات بسیارخوبی 
بود که با همراهی اتحادیه صنایع دستی و مدیریت بازرسی 
اتاق اصناف و اداره صنعت معدن تجارت صورت گرفت و 
الآن این ادعا را داریم که ۹۶ درصد در میدان نقش جهان، 

جنس خارجی نمی بینیم.
او برگزاری رویدادها و نمایشگاه های مختلف در جهت 
معرفی رشته های مختلف صنایع دستی و معرفی هنرمندان، 
ایجاد  و   هنری  کالای  اصالت  گواهی  تأییدیه  همچنین 
شناسنامه هنری را یکی از اتفاقات خوب بر شمرد که اصالت 

یک اثر هنری را تعیین می کرد.
آموزشی،  برگزاری رویدادهای  اهمیت  به  اشاره  با  تاج 
در  که  برسیم  مرحله ای  به  بخواهیم  ما  اگر  داد:  توضیح 
بازارهای جهانی ورود پیدا کنیم، به آموزش برای آگاهی 
هنرمندان در زمینه برندسازی و موارد مهم دیگر نیاز داریم 
که اتحادیه در این خصوص رویدادهای مختلفی در یک 

سال اخیر برگزار کرده است.
رئیس اتحادیه صنایع دستی شهرستان اصفهان اضافه 
کرد: این اتحادیه از سال گذشته در سه حوزه چابک سازی 
زیرساخت ها، برگزاری رویدادهای مختلف و همچنین احصاء 

مشکلات هنرمندان و ورود تخصصی به مبحث بازاریابی 
و صادرات، برنامه مدون استراتژیک را در نظر گرفته که 
ببریم.  پیش  آن  طبق  را  خود  مسائل  بتوانیم  ان شاءالله 
اولین کار این بود که باید زیرساخت های اتحادیه را به روز 
می کردیم که در مورد تجهیزات وسایل ارتباط جمعی انجام 
شد. دومین بحث، احصاء مشکلات هنرمندان و اعلام به 
دولت بود چون ما قدرت اجرایی دولت را نداریم و برخی 
مشکلات باید توسط دولت حل شود. ایجاد کمیسیون های 
فنی مختلف، اقدام دیگر اتحادیه است که از دوره قبل انجام 
و در این دوره تکمیل شد، به طوری که در حال حاضر ۶۰ 
کمیسیون فنی در رشته های مختلف در اتحادیه وجود دارد 
و امروز می توان گفت که این اتحادیه توسط ۳۰۰ نفر از 

اعضای مختلف کمسیون ها اداره می شود.
است که چرا  این  از دغدغه ها من  یکی  داد:  ادامه  او 
هیچ نهادی مشکلات و راه کارهای ما هنرمندان را به عنوان 
من  نمی خواهد؟!  مکتوب  به صورت  صنایع دستی  اتحادیه 
در هر جلسه به مسئولین گفتم مشکلات هنرمندان همان 
مشکلات ۱۰ سال پیش است و اگر هرسال تعداد کمی از 
آن ها برطرف شود بسیار تأثیرگذار خواهد بود. درحالی که ما 
حتی برای حل آن مشکلات راهکار و برنامه داریم ولی 

همتی جدی از سوی مسئولان برای حل آن وجود ندارد.
تاج افزود: یکی از چالش های موجود، اقتصاد هنر است. 
ما جزو سه کشور برتر تولید صنایع دستی هستیم و هنرمندان 
بسیار شاخصی هم در اصفهان حضور دارند؛ اما ما باید این 
داشته ها را به ارزش تبدیل کرده و برای هنرمند درآمد ایجاد 
کنیم تا دغدغه مالی نداشته باشد و اثر فاخر تولید کند. این 
در حالی است که متأسفانه جایگاه ایران در زمینه اقتصاد هنر 
و اقتصاد خلاق در دنیا بسیار ناچیز و کمتر از یک دهم درصد 
در دنیا است. دنیا به سمت گردشگری خلاق و اقتصاد هنر 

پیش رفته و ما هیچ سهمی در این زمینه نداریم.
این مقام مسئول حوزه صنایع دستی در اصفهان، مطالبه 
گری در زمینه قانون پیمان سپاری ارزی را یکی دیگر از 
مواردی برشمرد که از سالیان گذشته مطرح بوده و بنا به 
قول آقای ضرغامی حل شده، اما در فاز اجرا نرفته است. 
مورد  در  ارزی  پیمان سپاری  داد:  توضیح  دراین باره  او 
محصولاتی هست که ارزبری داشته و دولت برای آن ارز 
دولتی پرداخت می کند. درصورتی که هنرمندان ما در روند 
تولید  حمایتی از طرف دولت نمی شوند و مواد اولیه خود را 
با قیمت آزاد دریافت می کنند پس چرا باید ارز دریافتی را در 

داخل به قیمت دولتی در سامانه به فروش برسانند.
او گفت: یکی از مسائلی که ما خیلی در مورد آن مطالبه 
هفتم  برنامه  پیش نویس  قانون  به  اعتراض  کردیم  گری 
این  می شد.  هنرمندان  بیمه  قطع  موجب  که  بود  توسعه 
مطالبه گری را به صورت شبکه ای در سطح کشور ایجاد 
کردیم تا همه فعالان بخش خصوصی در حوزه صنایع دستی 
این موضوع را در استان خود پیش ببرند و به عنوان مطالبه 
به صحن مجلس برود که خدا را شکر حل شد. یکی از 
برنامه هفتم  چالش های بسیار مهم دیگر در پیش نویس 
در  حمایت ها  آن همه  اساس  بر  که  بود  مالیات ها  بحث 
حوزه های مختلف ازجمله صنایع دستی برداشته می شد که 
این پیگیری نیز در سطح کشور انجام شد و ما نیز کارگروه 
شورای  مجلس  در  اصفهان  نمایندگان  با حضور  ویژه ای 
اسلامی ازجمله آقایان موسوی لارگانی، طغیانی و مقتدایی 
ایجادکرده و جلسات تخصصی برگزار کردیم تا این اتفاق 
انجام نشود؛ که خوشبختانه این موضوع به مجلس برده و 

امیدواریم جلوی این کار گرفته شود.
تاج به کاهش ضریب مالیات فروشندگان صنایع دستی و 
احصاء مشکلات گمرک و پست به عنوان بخش دیگری از 
فعالیت های اتحادیه صنایع دستی شهرستان اصفهان اشاره و 
بیان کرد: مالیات فروشندگان صنایع دستی نیز در سال های 
این  ما در  بود که  نظر گرفته شده  گذشته ۲۱ درصد در 
خصوص نیز جلسات مختلفی برگزار کردیم مبنی بر این 
که صنایع دستی یک فعالیت فرهنگی است و همان طور که 
در قانون، بخش تولید از مالیات معاف است بخش فروش 
هم نباید ضریب مالیاتی بالایی داشته باشد، که خوشبختانه 
مالیات این گروه کاهش یافت. همچنین بحث گمرک و 
پست نیز از دغدغه های دیگرِ ما بود و افرادی که تمایل 
داشتند صنایع دستی را به عنوان سوغات به کشور خارجی 
حمل کنند با دو مشکل مواجه می شدند؛ یکی اینکه مثلًا 
اگر می خواهید برای ۱۰ نفر از دوستانشان کالای یکسان 
ببرید در گمرک به عنوان کالای تجاری محسوب می شود، 
دوم اینکه اجازه خروج مصنوعات نقره ای فقط تا ۳ کیلوگرم 
وجود داشت که با تلاش های انجام شده از ۳ کیلو به ۵ کیلو 
افزایش پیدا کرد، هرچند که هنوز هم ما را راضی نمی کند 
چون پیشنهاد ما تا ۱۵ کیلوگرم بوده  است. ضمن اینکه 
ما ایجاد گمرک تخصصی صنایع دستی برای اصفهان را 
پیشنهاد دادیم، چراکه متأسفانه ارزیابان گمرک ممکن است 

اطلاعات تخصصی در حوزه صنایع دستی نداشته باشند.

جعبه سیاه

و  میراث فرهنگــی، گردشــگری  اداره کل  سرپرســت 
صنایع دســتی استان اصفهان از پیگیری برای تعیین تکلیف 

کارخانه تاریخی ریسباف خبر داد.
میراث فرهنگــی،  اداره کل  روابط عمومــی  به گــزارش 
گردشگری و صنایع دستی استان اصفهان، حمیدرضا محققیان 
امــروز ۱۴ آذرماه با اعلام این مطلب گفت: با توجه به ســفر 
هفته گذشته وزیر محترم میراث فرهنگی به اصفهان و بازدید 
از کارخانه ریســباف، با همکاری وزارتخانه میراث فرهنگی، 
معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری اصفهان و اداره کل 
میراث فرهنگی استان اصفهان، با جدیت کامل پیگیر تعیین 

وضعیت این کارخانه به توجه به آغاز ماه ســوم از پاییز و در 
پیش بودن زمستان هستیم. سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی استان اصفهان ادامه داد: در حال 
حاضر نگران بیش از ۵۰هزار مترمربع مستحدثات از مجموع 
۷۴هزار مترمربع این کارخانه تاریخی هستیم، زیرا چند بازدید 
طی یک ماه گذشته نشان داد که مجموعه بناهای کارخانه از 

وضعیت مناسبی برخوردار نیست.
او افزود: با همکاری وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی و مدیریت استان امیدواریم تا مالکیت این مجموعه 

هرچه سریع تر تعیین تکلیف شود.

اجرای طرح »تاکسی کتاب« در کاشان 

مدیر تاکسیرانی کاشان گفت: طرح »تاکسی کتاب« در 
شهر کاشان اجرا می شود.

سعید آستانه در گفت وگو با مهر با اشاره به لزوم ترویج 
فرهنگ کتاب و کتابخوانی در بین مردم اظهار داشــت: بر 
این اساس طرح »تاکســی کتاب« در سطح شهر کاشان 
اجرا می شــود. او با اشــاره به اینکه این طرح با همکاری 
فرهنگســرای معراج سازمان فرهنگی اجتماعی و ورزشی 
شهرداری کاشــان برگزار می شود، ابراز داشت: در ابتدا این 
طرح در تعدادی از تاکسی های درون شهری و برون شهری 
کاشــان اجرا می شود و در صورتیکه متقاضیان اجرای این 
طرح افزایش یابد، آن را گسترش خواهیم داد. مدیر تاکسیرانی 
کاشان با اشاره به اینکه از پوستر این طرح با حضور مدیران 

شهری و اعضای شورای شهر کاشان رونمایی شده است، 
تصریح کرد: به منظور رونق کتابخوانی از طریق این طرح 
۲٠ دستگاه از ناوگان تاکسیرانی شهرداری کاشان به باکس 
و کتاب های قطع رُقعی با موضوع کودک و نوجوان، معرفی 
شهدا، مهارت های اجتماعی و شهروندی، شعر و ادبیات و 

کتاب با محوریت خانواده مجهز شد.
تاکیــد کرد: همزمان با اجرای این طرح در کاشــان از 
سوی فروشگاه ساربوک به دوستداران و علاقه مندان کتاب، 

بن های تخفیف توسط رانندگان هدیه می شود.
آستانه تاکید کرد: مدیریت تاکسیرانی شهرداری کاشان از 
تمام ظرفیت خود در جهت نهادینه کردن فرهنگ کتاب و 

کتابخوانی استفاده می کند.

خوش خبر
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